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رئیسجمهور:

زلزله زدگان در این سرما نباید زیر چادر بمانند

واریزکمکمعیشتیبهحساب
سرپرستان18میلیونخانوار

 حسین تاجمیر ریاحی: کارت های بازرگانی 
28 هزار میلیارد تومان فرار مالیاتی دارند!

رضارحمانی:ایراندهمینکشورفولادیدنیاشد
اعلامِجزئیاتسهمیهبندیبنزینازبامداد۲۴آبان

بازدیداعضاءکمیسیونویژهحمایت
ازتولیداززنجیرهتامینایرانخودرو

خداداد غریب پور: فولاد مبارکه و ذوب آهن باید 
صاحب معدن شوند

 حمیدرضا عظیمیان: بنگاه های اقتصادی کشور 
موجب رشد یکدیگر باشند

2

3

هفته ای که گذشــت »هفته وحدت« بود.ضمن تبریک این ایام 
پربرکت، شکل گیری و برگزاری هفته وحدت ریشه ای مذهبی 
دارد و با هدف وحدت اهل ســنت و شیعه برگزار می شود. طبق 
روایات مورد قبول اهل سنت، پیامبر اعظم)ص( در 12ربیع الاول 
و براساس روایت شیعی در 17ربیع الاول با نور خود جهان هستی 
را روشنی بخشید. این اختلاف در میلاد منجی عالم بشریت از 
جهل و خرافه عاملی بود تا وحدت وحدت شکل بگیرد و برگزار 
شــود. محمد)ص( بنده ای بود از بندگان خدا، اولین آنها در نزد 
پروردگار و آخرین در میان انبیای دین اسلام که محمد)ص( پیامبر 
و مبلغ آن بود، کامل ترین دین الهی است زیرا حضرتش آخرین 
حلقه ارتباطی بشر با پروردگار توانا بود. اسلام برای تمام جنبه های 
زندگی انسان برنامه و راه و روش سازنده ارائه داده که اجرای آن 
مدینه فاضله را که آرزوی همیشگی بشر است، به وجود می آورد. 
این انقلاب و این جمهوری به نام اسلام و با یاری خدا شکل گرفت 

و به حرکت درآمد و همچنان به حرکت خود ادامه می دهد.
ادامه در صفحه 8

 غلامرضا سلیمانی: صدور آنلاین بیمه نامه 
در کشور شتاب بیشتری می گیرد

عناوینخبرها سرمقاله

 رئیس قوه قضائیه: در روند مبارزه با فساد
 گرفتار هیچگونه حاشیه سازی نمی شویم

انرژیصلحآمیزهستهای
نیازملتهااست

رهبرمعظمانقلاباسلامیدر
دیداربامسئولاننظامومیهمانان
کنفرانسوحدتاسلامی:

میلادپیامبراعظم)ص(وامامجعفقرصادق)ع(پرچمدارفقهشیعهمبارکباد
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رئیس جمهوری با بیان اینکه درمسأله انتخابات نمی توانم 
واقعیت ها را نگویم، گفت: انتخابات سرنوشــت مردم است؛ 
همه باید پای صندوق بیایند و اگر مشــکلی را حس کنم، 
خواهم گفت، نامه خواهم نوشــت و تذکر قانون اساســی 
خواهم داد، ایــن تا روزی که هســتم وظیفه من اســت.
حسن روحانی دیروز در جلســه هیات دولت با قدردانی از 
مسئولان، نیروهای مسلح، صدا و ســیما و رسانه ها و همه 

آنهایی که در خدمات رسانی به زلزله زدگان کمک...

وزیــر صعنت، معدن و تجارت وجود فســاد در وزارت خانه 
متبوعش را تکذیب کرد. رضا رحمانی در حاشــیه نشست 
هیات دولت درباره پیوستن ایران به اتحادیه اوراسیا گفت: 
بخش عمــده ای از نیازهای اتحادیه اوراســیا مانند برخی 
اقلام فولادی، زعفــران و فرش، لوازم خانگی، پوشــاک و 
کیف و کفش با رعایت استانداردهای لازم در داخل کشور 
تولید می شود. وی در پاسخ به سوال دیگری درباره تامین 

نقدینگی واحدهای تولیدی بیان...

 صفحه7 صفحه2

روزنامه

صفحه3

رحمانی ؛ريیس جمهور:

انتشار اسنادی درباره فساد در وزارت صمت کذب استنمی توانم در مسأله انتخابات واقعیت ها را نگویم

 پیام روشن بازار
 به سرمایه گذاران

بازدهی ۷۰ درصدی در سال جاری؛

 انفجار قیمت
 در راه نیست

قوه قضائیه باید راسا در مورد 
عناوین مجرمانه اقدام کند

هوای پاک؛
حقی  که نداریم

اجتماعی اقتصاد   سیاسی 

صفحه4

صفحه7

صفحه2 صفحه3

مبارزه با  قاچاق  
لازمه  رونق تولید

600 هزار میلیارد تومان، برآورد قاچاق کالا در کشور

بر اساس ادعای گمرک بیش از ۱۳۸ هزار میلیارد تومان برآورد قاچاق کشور است 
که البته طبق تحقیقات میزان این قاچاق بیش از ۶۰۰ هزار میلیارد تومان است و 
از این مقدار ۱۷ هزار میلیارد تومان آن کشــف و از این مقدار نیز، محکومیت برای 
هزار میلیارد تومانش صادر می شود.  سلیمی زاده - کارشناس اقتصادی با بیان این 

مطلب، درباره نحوه قاچاق کردن اظهار کرد: به راحتی می توان در کشــور قاچاق 
کرد و دو راه برای قاچاق اســت؛ راه اول قاچاق رسمی است که از گمرک ها انجام 
می شود. برای این کار کافی است یک گمرک شــلوغ نظیر گمرک شهید رجایی 

انتخاب کرد. ۷۰ درصد ترانزیت کشور در این گمرک است ...

شرکت گاز استان گیلاندستگاه مناقصه گزار

رشت- پارک شهر، خیابان ملت، خیابان شهید سیادتی، شرکت گاز استان گیلاننشانی دستگاه مناقصه گزار:

گازرسانی به خوشه جلگه استان گیلان به طول تقریبی 68133 متر شبکه و تعداد 827 انشعاب موضوع مناقصه
)PC(

78/711/885/000 ریال- مدت پیمان: 450 روزمبلغ برآورد و مدت پیمان: 

ضمانتنامه بانکی یا واریز نقدی به شماره شبا حساب 9206378746IR61010000400111 به نوع و مبلغ تضمین:
شناسه واریز 922119252292680010000000000001 بانک مرکزی یا یکی از تضامین معتبر 

در آیین نامه شماره ت50659/123402ه مورخ 94/9/22 به مبلغ 3/542/238/000 ریال

98/9/2آخرین مهلت دریافت اسناد مناقصه و ارزیابی:

آخرین مهلت تحویل پاکات پیشنهادی توسط مناقصه 
گران:

تا پایان ساعت اداری روز شنبه مورخ 98/9/16

ساعت 14:30 روز سه شنبه مورخ 98/9/24زمان بازگشایی پاکات مناقصه:

*در این مناقصه دستورالعمل تعیین دامنه قیمتهای مناسب پیشنهادی صنعت نفت اجرا می شود.
تذکر مهم: قیمتها متناسب با کالای ساخت داخل با لحاظ کیفیت ارائه می گردد.

مناقصه در بستر سامانه تدارکات الکترونیک دولت )ستاد( انجام می پذیرد.مکان دریافت و تحویل اسناد پیمانکاران:

شماره )تلفکس( تماس: 33369086-013 دفتر امور قراردادها

 shana.ir و http://www.nigc-gl.ir این آگهی در سایت شرکت گاز استان گیلان
و همچنین پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات )معاونت راهبردی ریاست جمهوری( http://iets.mprog.ir قابل رویت می باشد.

روابط عمومی شرکت گاز استان گیلان

فراخوان آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای با ارزیابی کیفی 
شرکت گاز استان گیلان

شماره 59/م/98

نوبت اول

سخن  گهر  گل  منطقه  معدنی  طرح   26 افتتاح  آیین  در  که  جمهور  رئیس 
و...  طراحان  سرمایه گذاران،  کارشناسان،  مدیران،  کرد:  تصریح  می گفت، 
دارد.  خرسندی  جای  که  آورده اند  دست  به  کشور  صنایع  در  بالایی   توانمندی 

روحانی در این مراسم که وزیر صنعت، معدن و تجارت، رئیس هیات عامل ایمیدرو، 
مدیر عامل گل گهر و  جمعی از مدیران این منطقه به همراه نماینده مردم سیرجان 
در مجلس حضور داشتند، ادامه داد: کشور علاوه بر دستاورد در بخش های نظامی، 
قابل  پیشرفت های  به  نیز  فناوری  و  علم  حوزه  در  امنیتی  و  سیاسی  اجتماعی، 
ملاحظه ای دست یافته است. وی افزود: امروزه شرکت های داخلی صاحب بسیاری 
از صنایع شده  و قادر به ساخت بخش قابل توجهی از تجهیزات شده اند و  تنها بخش 
کوچکی از صنایع به خارج وابسته است. رئیس جمهوری با اشاره به توسعه های 
انجام شده در مجموعه گل گهر تاکید کرد: گل گهر امروزه با پیشرفت هایی که 
داشته بهشت معدنی شده است. وی در عین حال خواستار توجه بیشتر به اکتشافات 
معدنی در کشور شد و گفت: نیازمند اکتشافات و بهره برداری عمیق در حوزه معادن 
هستیم. روحانی در عین حال گفت: استان های کرمان، یزد، سیستان و بلوچستان 
جمهوری  رئیس  دارند.  بهره برداری  در  بالایی  ظرفیت  و  هستند  معادن  بهشت 
همچنین خواستار حرکت با فناوری روز شد و اظهار داشت: توجه نکردن به تحولات 
فناوری کشور را از توسعه دور نگه می دارد. وی یادآور شد: از سال 92 به این سو 
شاهد رشد، ایجاد و فعالیت شرکت های دانش بنیان در کشور شده ایم. روحانی افزود: 
طی این مدت توانسته ایم روزی یک یا دو دانشمند ایرانی را به کشور بازگردانیم تا در 
اینجا مشغول به فعالیت شوند. حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی، گفت: گل 
گهر بهشت معدنی است، در دنیا استخراج معادن در عمق هزار و ۵۰۰ متر تا ۳ هزار 
متر است اما در گل گهر مس و آهن از سطح زمین بیرون می آید و معدن سرمایه 
عظیمی است و تنوع معدنی در کشور داریم و اکتشافات جدیدی به ثبت رسیده 
است. حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی، در سفر به استان کرمان و در آیین 
افتتاح طرح های صنعتی و معدنی شهرستان سیرجان گفت: دیروز و امروز برای من 
روز های بسیار پر افتخار و خوشی بود. او افزود: آنچه مشاهده کردیم سخت کوشی، 
تلاش، ایمان و فداکاری برای آرمان ها و برای ملتی بزرگ و برای ایران عزیزمان 
است. روحانی با بیان اینکه پرونده درست کردن هنر نیست، اظهار کرد: به پرونده 
درست رسیدگی کردن خوب و هنر است. ما همه بنده خدا هستیم پس بیاییم به 
هم عشق بورزیم. رئیس جمهور افزود: از آغاز انقلاب تا کنون ۴۱ سال به جز دفاع 
مقدس و ایستادگی در برابر فشار خارجی ها در بخش فناوری، اقتصاد، علم و دانش 
کارهای بسیار بزرگی در کشور انجام شده است. او تصریح کرد: ما کشوری بودیم 
که توانایی سد سازی به معنایی که خودمان طراحی و اجرا کنیم نداشتیم، اما امروز 
کشوری هستیم که نه تنها نیاز خودمان را تامین می کنیم بلکه در سطح جهان نیز 
در این کار بزرگ صاحب قدرت هستیم. رئیس جمهور ادامه داد: در فولاد توانمند 
و قدرتمند هستیم که بتوانیم کارخانه بسازیم و می توانیم تولید کننده و صاحب 
قدرت باشیم. او افزود: ما زمانی بود که ریل را وارد می کردیم، اما اکنون به صنعت 

داخلی مان متکی هستیم و پیشرفت های زیادی داشتیم؛ سیاست های دولت تدبیر 
و امید از ابتدا گسترش و حمایت از صنعت ریلی بود و سال آینده امیدواریم ریل 
یزد به شیراز و اقلید متصل شود. حجت الاسلام والمسلمین روحانی افزود: امروز در 
صنعت گاز پیشرفت خوبی داریم و در تمام روز های سال صادرکننده هستیم حتی 
در زمستان در زمینه برق هم صادر کننده هستیم و تبادلی که داریم تحولی بسیار 
عظیم و بزرگ است و اکنون می توانیم گاز استخراج کنیم و از نیرو های متخصص 
خودمان باید تشکر کنیم حتی از نیرو های نظامی و مسلح و تلاششان، بابت کار 
نفتی  و میدان  انجام می دهیم  امروز خودمان  نفت  اکتشاف  زمینه  بزرگی که در 
عظیمی را به ثمر می نشانیم. رئیس جمهور گفت: ۵۳ میلیارد بشکه نفت در میدان 
جدید ما به صورت قطعی شده که آن را کشف کردیم. رئیس جمهور تصریح کرد: 
با همه تلاش هایی که انجام می دهیم اگر با فناوری روز آشنا نشویم عقب مانده ایم؛ 
امروز در دنیا هوش مصنوعی سرآمد است و سرمایه بزرگی برای تحولات بزرگ 
اقتصادی و اجتماعی است و ما نباید از این صنعت عقب بمانیم. او افزود: کار دولت 
در زمینه شرکت های دانش بنیان است؛ شرکت های دانش بنیان و استارت آپ ها 

زندگی امروز را متحول کرده است.
رحمانی در مراسم افتتاح 26 طرح معدنی و صنایع معدنی گل گهر اعلام کرد
افتتاح طرح های صنعتی و معدنی به ارزش 11600 میلیارد تومان در 

استان کرمان
وزیر صنعت، معدن و  تجارت گفت: ارزش سرمایه گذاری طرح های معدنی و صنایع 
معدنی که در استان کرمان بهره برداری می شود به ۱۱ هزار و 6۰۰ میلیارد تومان 
می رسد. رضا رحمانی که شامگاه دوشنبه در آیین بهره برداری از 26 پروژه منطقه 
گل گهر و در حضور دکتر روحانی رئیس جمهور سخن می گفت، تصریح کرد: 82۰۰ 
میلیارد تومان از این رقم مربوط به طرح های منطقه گل گهر است. وی تاکید کرد: 
دارد.  اختیار  در  فولاد  تا محصول  معدن  از  را  فولاد  کامل  زنجیره  اکنون  گهر   گل 

کل  از  تومان  میلیارد   ۱۵۰۰ حدود  داد:  ادامه  و  تجارت  معدن  صنعت  وزیر 
کرد:  تاکید  رحمانی  است.  مس  صنعت  به  مربوط  نیز  استان  سرمایه گذاری 
تولید  مدار  وارد  اسفنجی  آهن  تولید  جدید  ظرفیت  تن  میلیون   ۳  .۴ تاکنون 
جمهور  رئیس  توسط  امروز  که  نیروگاهی  واحد  کرد:  خاطرنشان  وی  است.  شده 
است.  شده  سرمایه گذاری  گهر  گل  مجتمع  شرکت های  توسط  شد   افتتاح 
وزیر صنعت، معدن و تجارت به برنامه ای اشاره کرد که در ابتدای امسال به رئیس 
جمهوری برای حوزه صنعت، معدن و تجارت ارائه شده است و گفت: آن برنامه 7 محور 
کلی را در بر می گرفت که معدن و صنایع معدنی یکی از بخش های آن است. به گفته 
رحمانی، ایجاد انقلاب معدنی و نهضت ساخت داخل، توسعه صادرات، توسعه فناوری از 
بخش های اصلی این برنامه است که با افتتاح های انجام شده، بخشی از اقدامات حوزه 
معدن و صنایع معدنی و پیشرفت های آن قابل مشاهده است. وی تاکید کرد: حوزه 
معدن تنها بخشی است که از نقشه راه برخوردار است. رحمانی ادامه داد: اکتشافاتی که 
تا سال های پیش انجام شده بود حتی با احتساب ژئوفیزیک هوایی، 2۰ درصد از مساحت 

کشور را هم دربرنمی گرفت اما امروزه شاهد انقلابی در اکتشاف معدنی کشور هستیم. وی 
افزود: فقط در استان کرمان 2۰ هزار کیلومتر مربع اکتشاف در حال اجرا است. رحمانی 
فعال سازی معادن کوچک را از دیگر برنامه های سال 98 دانست و گفت: این برنامه علاوه 
بر اینکه سبب محرومیت زدایی در مناطق معدنی می شود سبب رونق معادن کوچک 
نیز می شود. وی تاکید کرد: خرید بلند مواد معدنی از معادن کوچک با قراردادهای بلند 
مدت تضمین شده است. به گفته رحمانی، تجهیز معادن و تکمیل زنجیره ارزش از 
دیگر برنامه های وزارت صنعت معدن و تجارت است. وی همچنین به رشد ظرفیت های 
تولید اشاره کرد و گفت: ظرفیت تولید زنجیره فولاد در سال 92 به میزان ۱2۳ میلیون 
تن بود که اکنون به 2۱2 میلیون تن افزایش یافته است. وزیر صنعت، معدن و تجارت 
تاکید کرد: هم اینک بیش از 8۰ میلیون تن ظرفیت جدید در این زنجیره نیز در حال 
ایجاد شدن است. وی ادامه داد: در این برنامه 2۳ میلیون تن به ظرفیت تولید کنسانتره 
سنگ آهن، 26 میلیون ظرفیت جدید تولید گندله سنگ آهن، ۱۳ میلیون تن آهن 
برای اسفنجی و ۱9 میلیون تن برای فولاد خام ظرفیت ایجاد خواهد شد. رحمانی این 
اقدامات را در راستای تحقق اهداف چشم انداز و دستیابی به ظرفیت  تولید ۵۵ میلیون 
تن فولاد دانست. وی تاکید کرد: تلاش می کنیم با برنامه ریزی صورت گرفته تا پایان 
 دولت دوازدهم طرح هایی که بیش از 8۰ و 9۰ درصد پیشرفت داشته اند راه اندازی شوند.  
جمشید ملارحمان، مدیرعامل شرکت معدنی گل گهر نیز به ترسیم اقدامات و برنامه های 
»گل گهر« به عنوان بزرگ ترین هلدینگ معدن و صنایع معدنی کشور در زنجیره فولاد گل 
گهر پرداخت. افتتاح کارخانه های آهن اسفنجی »آهن و  فولاد گل گهر« )خط دوم( و ذوب و 
 فولادسازی »جهان فولاد«، همراه با بخش بخار ۱6۰ مگاواتی نیروگاه گهر انرژی برگزار شد.  
وی ارزش کل پروژه ها را بیش از 82۰۰ میلیارد تومان ذکر کرد و افزود: این شرکت 
به رغم اعمال تحریم های ظالمانه، علاوه بر استفاده حداکثری از امکانات موجود و ثبت 
رکوردهای های عملیاتی، رشد دو درصدی تولید کنسانتره و گندله سنگ آهن و نیز 
2۳ درصدی آهن اسفنجی را ثبت کرده است.  وی به اقدامات اکتشاف شرکت معدنی 
و صنعتی گل گهر اشاره کرد و گفت: اجرای عملیات اکتشاف در قالب بزرگ ترین 
کنسرسیوم اکتشاف کشور که با هدف تامین مواد اولیه فولاد کشور و صیانت از توسعه 

پایدار و سرمایه گذاری ها صورت می گیرد، از اقدامات این شرکت به شمار می آید. 
 وی ادامه داد: همچنین عملیات اکتشاف در سطح پهنه های کشور به ویژه توده های 
معدنی گل گهر نیز در دست انجام است.  ملارحمان به اقدامات زیربنایی شرکت گل 
گهر اشاره کرد و اظهار داشت: علاوه بر اکتشاف و انجام عملیات تا انتهای زنجیره 
تولید، تکمیل و توسعه زیربناها به عنوان پیش نیاز توسعه صنایع معدنی در دست 
اجرا قرار دارد.  به گفته مدیر عامل شرکت معدنی و صنعتی گل گهر، مشارکت در 
 کنسرسیوم شیرین سازی و انتقال آب از خلیج فارس جزو اقدامات گل گهر است. 
پروژه ای که ارزش برآوردی آن به ۱۱هزار میلیارد تومان می رسد.  ملارحمان افزود: 
اندازی  راه  پایان سال جاری  تا  آب  انتقال  مسیر  نخست  قطعه  پیش بینی می شود 
شود.  مدیرعامل شرکت معدنی و صنعتی گل گهر گفت: همزمان با تکمیل و  توسعه 
نیاز  مورد  برق  مگاوات  تامین ۱۴۰۰  با هدف  برق، هلدینگ گل گهر،  نیروگاه های 

سرمایه گذاری های انجام شده و  توسعه های آتی، امروز  واحد بخار نیروگاه )گهر انرژی( در 
چرخه تامین برق قرار گرفت.  وی یادآور شد: پیش از این دو  واحد گازی این نیروگاه به 
ظرفیت ۳۳۰ مگاوات وارد مدار شده بود. ملارحمان خبر داد که نیروگاه دوم قرار است به 
زودی وارد فاز اجرایی شود.  وی درباره وضعیت حمل ریلی منطقه گل گهر گفت: حمل 
ریلی از اصلی ترین اهداف زیرساختی گل گهر است و در حال حاضر ۱۵ دستگاه لوکوموتیو 
 و 7۱۴ دستگاه واگن، پشتیبانی عملیات حمل محصولات معدنی را انجام می دهند.  

ملارحمان همچنین خبر داد که برنامه خرید ۱۰۰۰ دستگاه واگن از داخل کشور 
در دست انجام است که این برنامه با هدف بالابردن توان حمل ریلی مجموعه گل 
گهر صورت می گیرد.  به گفته ملارحمان قرارداد فاز نخست برای خرید ۱۰۰ دستگاه 
ایفای مسئولیت  از سازندگان داخلی منعقد شده است.  =ملارحمان،  با یکی  واگن 
اجتماعی را از مهمترین اقدامات و برنامه های گل گهر دانست و تاکید کرد: این مهم 
 در بالاترین سطح کیفی در حوزه های درمانی، فرهنگی و ورزشی اجرایی شده است. 
به گفته مدیرعامل گل گهر، سرمایه گذاری 2۱ هزار میلیارد ریالی در حوزه مسئولیت 

اجتماعی منطقه در حال اجراست.
افتتاح دو کارخانه فولادی در مجموعه گل گهر از سوی رییس جمهور 

کارخانه های “آهن اسفنجی کوثر دو” و “فولادسازی جهان فولاد” با حضور رییس 
جمهوری افتتاح شد. در برنامه واحد گازی نیروگاه گهر انرژی نیز به عنوان طرح پشتیبان 
صنایع، به مدار تولید پیوست. در برنامه افتتاحیه منطقه گل گهر علاوه بر این ۳ طرح 
بزرگ، 2۳ پروژه دیگر امروز راه اندازی شد به طوری که منطقه گل گهر شاهد افتتاح 
26 طرح جدید بود. مجموع ارزش این طرح ها از 82۰۰ میلیارد تومان نیز عبور می 
کند.  ین میزان سرمایه گذاری اشتغال حدود ۱۳۰۰ نفر را به طور مستقیم همراه داشته 
و ۳9۰۰ شغل تیز به طور غیر مستقیم ایجاد شده است.  با اجرای طرح های مذکور 
مجموعه گل گهر نخستین منطقه ای در کشور است که زنجیره کامل تولید از اکتشاف 
 تا تولید محصول نهایی) شمش فولاد( را در دل خود و در یک مکان قرارداده است.
ذوب ۱.2 میلیون تنی جهان فولاد کارخانه ذوب و ریخته گری جهان فولاد با ظرفیت ۱.2 
 میلیون تن و با مجموع ارزی و ریالی سرمایه گذاری 27۵۰ میلیارد تومان به تولید رسیده است.
از سوی دیگر کارخانه تولید آهن اسفنجی شماره 2 طرح کوثر توسعه آهن و فولاد گل گهر با 
 ظرفیت 2 میلیون تن و با مجموع سرمایه گذاری ۱۳۵۳ میلیارد تومان وارد مدار تولید شده است.

نیروگاه؛ واحد پشتیبان واحد بخار نیروگاه گهر انرژی سیرجان نیز با ظرفیت ۱6۰ مگا وات 
و مجموع سرمایه گذاری ۱7۴2 میلیارد تومان نیز امروز افتتاح شد. 

برنامه جدید تامین انرژی
از سوی دیگر با توجه به نیاز طرح های منطقه گل گهر به حدود ۱۴۰۰ مگاوات برق به 
ویژه در بخش  تولید فولاد، برنامه ریزی تامین انرژی از طریق احداث نیروگاه در دستور 
کار شرکت قرار گرفته است. در این راستا تا کنون دو واحد گازی نیروگاه اول به ظرفیت 
حدود ۳۳۰ مگاوات در سفر قبلی ریاست جمهوری به کرمان افتتاح شد و واحد بخار 
نیروگاه اول )گوهران( با ظرفیت ۱6۰ مگا وات نیز امروز به بهره برداری رسید. همچنین 

در برنامه آتی شرکت احداث نیروگاه دوم طرح ریزی شده است.

در آیین افتتاح طرح های صنعتی و معدنی استان کرمان عنوان شد؛

رییس جمــهور: گــل گـــهر بهــشت معــدنی ایــران
GOLGOHAR MINING & INDUSTRIAL COMPANY

شماره مجوز: 1398/5096
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توضیحاتدفترحفظونشرآثار
حضرتآیتاللهخامنهای
دربارهنظرایشانپیرامون
مسئلهچندهمسری
خدایکیومحبت
یکی
ویاریکی

پیروانتساببرخیدیدگاههاوتعبیراتدرموضوع»چندهمسریمردان«بهحضرتآیتاللهخامنهایوباتوجهبهتأثیرآنبرمسائلخانوادگیوشئوناجتماعی،بخشزنوخانوادهی
KHAMENEI.IR)ریحانه(فتواونگاهمعظملهبهاینمسألهرابهشکلمختصربیانمیکند.درنظرحضرتآیتاللهخامنهایبنابرادلهیمعتبردینیچندهمسریمردان،مباح
اماغیرمستحباست،اماازآنجاکهمطابقدلایلقرآنیجوازآنمشروطبهاطمینانازرعایتعدالتبینهمسرانشدهاست،بنابراینهرگاهازنظرعقلاییعدمتحققرعایت
عدالتبینهمسرانمحتملباشد،ازدواجمجددشوهرجایزنیست.همچنیندرنگاهکلانمعظملهبهخانوادهبهعنوانمهمتریننهاداجتماعیدرزندگیانسانوضرورتشکلگیری
خانوادهومراقبتوحفاظتازآن،عواملیدراستحکاماینبنیانالهیوشکلگیریآنمؤثراستازجمله:حفظمحبتواعتمادمتقابلزوجین،اصالتنقشمادریوتربیتیبانوان،
پرهیزازراهیافتننگاهمادیبهخانوادهوتجملگراییورقابتهایمادیخانوادهها،ترویجازدواجآسانونقشمهمومؤثروالدیندرآن،وظیفهیدستگاههایحکومتیورسانهها
درتسهیلامرازدواججوانان.برایناساسازآنجاکهدرجامعهوکشورماازدواجمجددمردانغالباًبهضرراستحکامخانوادهوموجبتضعیفمحبتزوجینوگاهفروپاشیخانواده

است،نگاهمعظملهبهآنخوشبینانهومثبتنیستوازاینروستکهاینجملهدربیانایشانتکرارشدهاستکه:»خدایکیومحبتیکیویاریکی«

لاریجانی:همهدولتهاپسازپیروزی
انقلابقصدخدمتبهمردمراداشتند

به گزارش اعتبار به 
نقــل از  خانه ملت، علی 
لاریجانی در نخســتین 
همایش ملی حکمرانی 
اسلامی که در دانشگاه 
عالی دفــاع ملی برگزار 
شد، گفت: اوایل پیروزی 
انقلاب اداره کشــور بر 
مبنای ساختار اقتصادی 
دولــت محور شــکل 
گرفت، زیرا در آن زمان 
تفکــر  فضــای 

سوسیالیستی امر مترقی بین روشنفکران بود، در دوره بعد که 
مساله سازندگی عنوان شد با قصد ترقی و پیشرفت امور کشور 
اداره شد اما نواقصی داشتیم. در دوره توسعه سیاسی کشور نیز 
توجه به توسعه سیاسی غلط نبود اما باید پاسخ داده می شد که 
آیا منظور از حکمرانی توسعه سیاسی است، در دوره ای نیز که 
تعاملات بین المللی مطرح بود بخشی از وجه حکمرانی مورد 
توجه قرار گرفت، در دوره عدالت محوری نیز هر چند شعار آن 
غلط نبود، اما برداشــت از عدالت عوامگرایانه بود بخشی از کار 
دنبال شد بنابراین غفلت عمدی در دولت ها صورت نگرفته و این 
مفهوم که  دولت ها عمدا حکمرانی متعالی را شــکل نداده اند، 
اشتباه است. لاریجانی درادامه تصریح کرد: در حکمرانی مطلوب 
باید آزادی فکر، آزادی رقابت سیاسی و اقتصادی کامل وجود 
داشته باشد در غیر این صورت استعدادها به قطعیت نمی رسد، 
زیرا تا افراد مسابقه ندهند، استعدادها رشد و عدالت تحقق پیدا 

نمی کند. انحصارات در حوزه اقتصادی نیز مخل عدالت است.
انتقاد وزیر کشور از نظام بودجه ریزی

عبدالرضــا رحمانی فضلی وزیرکشــور در همایش ملی 
حکمرانی اسلامی گفت: نظام بودجه ریزی کنونی کشور با تمام 
اصلاحاتی که در آن انجام گرفته، نمی تواند عدالت را در کشور 
محقق کرده و تعادل و توازن در کشور ایجاد کند. رحمانی فضلی 
افزود: اگر ۲۰ ســال دیگر هم بر اساس همان نظام برنامه ریزی 
قبل از انقلاب پیش برویم به آن عدالتی که خواسته تفکر دینی 
ما اســت نمی رسیم، زیرا ساختارها با احکام و اصول تفکری ما 

متناسب نیست.
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رئیسقوهقضائیه:
درروندمبارزهبافساد،گرفتارهیچگونه

حاشیهسازینمیشویم
به گزارش اعتبار به 
نقــل از اداره کل روابط 
عمومی قوه قضاییه، آیت 
الله سیدابراهیم رئیسی در 
جلسه شورای عالی قوه 
قضاییه بــا تبریک ایام 
ولادت با سعادت پیامبر 
اکــرم )ص( و امام جعفر 
صــادق )ع(، وحدت در 
پرتو وجــود مقدس نبی 
مکــرم اســلام )ص( را 
وحدتی راهبردی دانست 

که جمهوری اسلامی از ابتدا بر آن تاکید کرده است و تصریح کرد: 
این وحدت نه تنها بین شیعه و سنی بلکه بین همه اقوام، گویش 
ها، فرهنگ ها و ... مطرح اســت و امروز وحدت بین همه اقشار را 

امری ضروری می دانیم.
ایشان با بیان اینکه دشمنان و استعمارگران همواره در طول 
تاریخ از تفرقه میان امت اسلامی سوءاستفاده کرده اند، ادامه داد: 
از جمله تلاش های دشمنان در سالهای اخیر، ایجاد تفرقه در امت 
اســلامی و سوءاستفاده از آن بوده است؛ لذا امروز بیش و پیش از 

گذشته، امت اسلامی ضرورت وحدت را متوجه است.
وی با اشــاره به تاکیدات مقام معظم رهبری در خصوص 
تقریب و نزدیکی بین دولتها و ملتهای مسلمان، این امر را ضرورتی 
اجتناب ناپذیر دانست و افزود: امروز هر کس دانسته یا نادانسته، 
خواسته یا ناخواسته، وحدت را مخدوش کند، در جهت راهبرد 
دشــمن حرکت کرده اســت. رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه 
پرچمداری وحدت توســط جمهوری اسلامی باعث عصبانیت 
دشمنان شده اســت، اظهار کرد: امروز بسیاری از ملتها و مردم 
مســلمان متوجه ضرورت وحدت و شــناخت دشمن شده اند. 
امیدواریم این انســجام و وحدت، روز به روز افزایش یابد و ایجاد 
فرقه های دست ساخته دشمن در جامعه اسلامی به حاشیه برود 
تا امت اســلامی با وحــدت و یکپارچگی در جهت اهداف بلند و 
آرمانهای خود گام بردارد. وی  در بخش دیگری از سخنان خود، 
مبارزه با فســاد را نکته ای اساسی برای نظام اسلامی دانست و 
خاطرنشان کرد: مبارزه با فساد در ذات نظام وجود دارد و هیچکس 
نمی تواند دغدغه مردم، نظام و کشــور را داشته باشد اما دغدغه 
مبارزه با فساد نداشته باشد. ایشان با بیان اینکه مبارزه با فساد یک 
اصل و ضرورت است، تصریح کرد: امروز به برکت خون شهیدان 
و هدایتهای مقام معظم رهبری، پرچم مبارزه با فساد برافراشته 
شده و یک موضوع کاملا همگانی است که مربوط به همه بخشها 
و آحاد مردم است. هر کس امروز به نام مدیر به مردم خدمتگزاری 
می کند باید بداند توقع مردم از همه دستگاهها، ادارات و سازمانها، 
سلامت نظام اداری و خدمت بدون شائبه و مبارزه با فساد است.

وی  با بیان اینکه مساله فساد برای همه رنج آور شده است، 
تاکید کرد: دســتگاه قضا مصمم اســت این روند را دنبال کند و 
هیچگونه حاشیه سازی، ما را گرفتار نخواهد کرد، از مبارزه با فساد 
باز نخواهد داشت و روند کار دستگاه قضایی را کند نخواهد کرد. 
ما مصمم تر از همیشه به صورت قاطعانه با فساد مبارزه می کنیم 
و مردم را نیز در جریان اقدامات خود قرار خواهیم داد زیرا معتقدیم 
مشارکت و احساس مسئولیت مردم در این زمینه بسیار مهم است. 
رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری از سخنان خود، ضمن قدردانی 
از برگزارکنندگان همایش دادســتانهای سراسر کشور، اثر این 

همایش را در اجرای مباحث آن دانست.
وی همچنین دســتور داد که تغییرات مورد نیاز در قانون 
مجازات اسلامی یا آیین دادرسی کیفری، هر چه سریع تر و با یک 

کار انقلابی، به مجلس شورای اسلامی اعلام شود.

به گزارش اعتبار به نقل از روابط 
عمومی دادستانی کل کشور، 
حجت الاسلام و المسلمین 
منتظری دادستان کل کشور 
در برنامه پایش با تبریک هفته 
وحدت، اظهــار کرد: وظیفه 
دادستان دفاع از حقوق مردم 
در چارچوب قانون و مقررات 

است.  
 وی در ادامه با بیان اینکه قاچاق 
کالا دارای ابعاد مختلفی است، 
گفت: مبارزه با قاچاق کالا و ارز نیازمند همکاری همه دستگاه ها 

است ولی متاسفانه این عزم در همه حوزه ها دیده نمی شود.
دادستان کل کشور با اشاره به سواستفاده برخی در زمینه کارت های 
بازرگانی و فروش و وکالت دادن آن، ادامه داد: با توجه به این اقدامات، 
بخشنامه ای به دادستانهای سراسر کشور ابلاغ شد تا  برابر مقررات 
قانونی واگذاری کارت بازرگانی به غیر ممنوع شــود و دفاتر اسناد 

رسمی باید از وکالت در این زمینه اجتناب نمایند.
وی در پاسخ به انتقادات مطروحه در این زمینه ادامه داد: این بخشنامه 
ربطی به وکالت کاری ندارد؛ مهم این است که دفاتر اسناد رسمی 
کارت های بازرگانی که به نام اشــخاص است را به دیگری منتقل 

نکنند.
وی از اتاقهای بازرگانی، صنایع و معادن و  کشاورزی خواست فقط 

برای افراد واجد شرایط کارت بازرگانی صادر کنند.
دادستان کل کشور بیان داشت: اعلام جرم فرار مالیاتی با دستگاه 
های اجرایی است و در صورت وصول گزارش، دادستانی ورود می 
کند. ایشان با اشاره به اعلام گزارش فساد، گفت: مبارزه با فساد جزو 
وظایف قوه قضاییه است و دستگاه های اجرایی مکلف هستند وقتی 
از وجود فساد در مجموعه خودشان مطلع شدند، به دستگاه قضایی 
ارجاع دهند.  وی ادامه داد: کسانی ممکن است جایگاه مدیریتی 
نداشته باشند ولی از وقوع فساد اطلاع داشته باشند که وظیفه دارند 
اطلاعات مستند خود را به قوه قضاییه اعلام نمایند که این افراد باید 

مورد تشویق قرار گیرند و از این افراد حمایت می کنیم.
دادستان کل کشور تاکید کرد: هرکسی اطلاعاتی در مورد کشف 
فساد با مستندات و اطلاعات صحیح داشته باشد، مورد تشویق و 

حمایت قرار می دهیم.
وی از مردم خواست که گزارشات فساد را به سازمان بازرسی کل 

کشور و دادسراهای سراسر کشور اعلام نمایند. 
وی در پاسخ به سئوالی مبنی بر اینکه پرونده قضات متخلف به کجا 
می رود و تکلیف پرونده هایی که رسیدگی کرده اند چه می شود، 
ادامه داد: وضع دادسرای انتظامی برای برخورد با تخلفات قضایی 

قضات است.
دادستان کل کشور تصریح کرد: با قاضی فاسد برخورد خواهیم کرد 
و البته باید توجه داشت که نزدیک یازده هزار قاضی داریم که قریب 
به اتفاق آنها پاکدست و پاکدامن هستند و خدمت می کنند. در این 
مجموعه با یازده هزار قاضی، ممکن است اندک قاضی هم وجود 
داشته باشند که دچار لغزش شوند ولی دستگاه قضایی خط قرمزی 

ندارد و اغماض نمی کند.
وی افزود:  برخورد با تعدادی قاضی فاسد و اعلام آن، برای این است 
که مردم بدانند که قوه قضاییه با هیچکس تعارف ندارد و با هر فسادی 

در هر  سطحی برخورد می کند.
دادستان کل کشور در رابطه با کلاهبرداری از حساب های بانکی 
افراد، بیان داشت: عده ای از مردم به دلیل عدم دقت کافی، زمینه 
گرفتاری خودشان را فراهم می کنند و باید توجه کنند که هیچ گاه 
مشخصات کارت های اختصاصی خودشان را به هیچکس ندهند. 

ایشان یادآور شد: دستگاه قضایی، کلاهبرداری در فضای مجازی را 
پیگیری می کند.

وی با اشاره به لزوم ایجاد شبکه ملی اطلاعات، گفت: یکی از امتیازات 
شبکه ملی اطلاعات این است که همه این بستر در اختیار است و  

می توان مجرمان فضای مجازی را دنبال کرد.
دادستان کل کشور با اشــاره به ارسال نامه به بانک مرکزی برای 
استفاده از رمزهای یکبار مصرف و تکلیف بانک ها در این زمینه ادامه 
داد: بانک ها برای مدتی مقاومت کردند ولی دادستانی کل تاریخی 
مشخص و اعلام کرد بعد از این تاریخ در صورت استفاده از رمز عادی 

و عدم استفاده از رمز یکبارمصرف، بانک ها باید پاسخگو باشند. 
وی از مدیران بانک هایی که در راســتای صیانت از اموال مردم از 
رمزهای یکبار مصرف برای مشتریان خود استفاده کردند، تشکر 

نمود و این اقدام را در کاهش جرایم فضای مجازی موثر دانست.
وی در ادامه با اشاره به موضوع شفافیت، بیان داشت: شفافیت یکی 
از مهمترین جهاتی می تواند باشد که جلوی بسیاری از فسادها را 
بگیرد. دادستان کل کشور در مورد حقوق های نجومی نیز تصریح 
کرد: در این زمینه پرونده هایی تشکیل و برای برخی در مرحله دادسرا 
منع تعقیب صادر شد و برای برخی دیگر در مرحله دادگاه  برائت 
صادر شد و بعضی نیز محکوم شدند و مبالغ بسیار زیادی به خزانه 

دولت برگردانده شد.
ایشان در مورد مناطق آزاد نیز گفت: مناطق آزاد متاسفانه به مرکزی 
برای قاچاق کالا تبدیل شده است. فلسفه تشکیل مناطق آزاد برای 
آن بود که صادرات کشور رونق پیدا کند ولی متاسفانه به محل واردات 

تبدیل شده است. 
وی گفت: مسئولین مناطق آزاد باید به دنبال تحقق قانون  بروند تا 

مناطق آزاد را به مرکزی برای رونق تولید و صادرات تبدیل کنند.

تجارتآزادایرانوسوریهدر88قلمکالا
حمید زادبوم، رئیس سازمان توسعه تجارت در خصوص مذاکرات 
تجارت آزاد با سوریه گفت: در مذاکرات طرفین، بنا به درخواست 
طرف سوری، مقرر شد ۸۸ قلم کالایی که از موافقتنامه مستثنی 
شــده بود، از حالت استثنا خارج شــود. وی در همایش معرفی 
فرصت های تجاری ســوریه افزود: در چهاردهمین کمیسیون 
مشترک دو کشور توافق هایی در زمینۀ معدن، انرژی، تأمین مالی، 
بانک، بهداشت، حمل و نقل، مسکن و شهرسازی صورت گرفته و در 
زمینه های کشاورزی، خدمات فنی و مهندسی و اجرای پروژه ها، 
فرصت های مناسبی برای سرمایه گذاری های مشترک با تأمین مالی 
برای توسعۀ روابط طرفین وجود دارد. معاون وزیر صمت و ریاست 
کل سازمان توسعه تجارت ایران افزود: اکنون تعرفه ها روی کالاهای 
توافق شده، به غیر از ۸۸ قلم کالای یاد شده، به ۴ درصد کاهش پیدا 

کرده و در مرحلۀ بعد به صفر خواهد رسید.

خبـــرخبـــر
مناطقآزادبهمرکزیبرایقاچاقکالا

تبدیلشدهاست
دنیای اسلام به فضل الهی در آینده ی نه چندان دور 

تحقق آرزوهای درخشان خود را خواهد دید

روحانی:زلزلهزدگاندراینسرمانبایدزیرچادربمانند

تعدادیازکارکنانمتخلفسازمانثبتاسنادواملاکدستگیرشدند

حضرت آیــت الله خامنه ای رهبر معظم 
انقلاب اســلامی صبح امروز )جمعه( در دیدار 
مسئولان نظام، مهمانان شــرکت کننده در 
کنفرانس وحدت اسلامی، سفیران کشورهای 
اســلامی و جمعی از قشرهای مختلف مردم، 
علت مصائب امروز دنیای اســلام بویژه وضع 
تأســف بار فلســطین را ضعف اتحاد اسلامی 
دانســتند و با تأکید بر اینکه محو اسرائیل به 
معنای محو رژیم جعلی صهیونیستی و حاکم 
شدن دولت منتخب صاحبان اصلی فلسطین 
اعم از مســلمان، مســیحی و یهودی است، 
خاطرنشان کردند: دشمنان اسلام و در رأس آنها 
آمریکا، با اصل اســلام و همه ی کشــورهای 
اسلامی مخالفند و سلاح اصلی آنها در منطقه ی 
مــا »نفوذ در مراکز حســاس و تصمیم گیر«، 
»ایجاد تفرقه در ملتها«، و »القای تسلیم مقابل 
آمریکا به عنوان راه حل مشــکلات« است که 
نسخه ی علاج در مقابل این نقشه ها، روشنگری 

و ایستادگی در راه حق است.
حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار با 
تبریک خجســته میلاد باسعادت نبیّ مکرم 
اسلام )صلی الله علیه وآله( و حضرت امام جعفر 
صادق )علیه الســلام(، پیامبر بزرگوار اسلام را 
»قرآنِ مجســم«، »برترین و باعظمت ترین 
مخلوق پروردگار« و »نور و وســیله ی حیات و 
روشنایی جوامع انســانی« خواندند و گفتند: 
بشریت بتدریج این حقایق را درک خواهد کرد 
و امیدواریم شاهد روزی باشیم که در ایام ولادت 
این وجود مقدس، دنیای اسلام متبسّم باشد و 

غم و اندوه بر لبان آن ننشسته باشد.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به نامگذاری 
۱۲ تا ۱۷ربیع الاول به عنوان هفته ی وحدت در 
جمهوری اســلامی، وحدت را نه یک حرکت 
سیاسی و تاکتیکی، بلکه »اعتقاد و ایمان قلبی 
به لزوم اتحاد امت اسلامی« دانستند و افزودند: 
این اعتقاد ریشــه دار، حتی قبل از تشــکیل 
جمهوری اســلامی نیز طرف داران مهمی از 
جمله مرجع بزرگ کل عالم شــیعه، آیت الله 

بروجردی داشت.
ایشــان با برشــمردن مراتب وحدت، 
پایین ترین مرتبه و اولین قدم در اتحاد دنیای 
اسلام را »پرهیز جوامع، دولتها، اقوام و مذاهب 
اســلامی از تعرض و ضربه زدن به یکدیگر« و 
»اتحاد در مقابل دشمن مشترک« خواندند و 
گفتند: در مراتب بالاتر، کشورهای اسلامی باید 
با یکدیگر در علم، ثروت، امنیت و قدرت سیاسی 
در جهت دســتیابی به تمدن نوین اســلامی 
هم افزایی و تلاش کنند که جمهوری اسلامی 
نیز همین نقطه یعنی رسیدن به تمدن نوین 

اسلامی را هدف نهایی خود قرار داده است.
حضرت آیت الله خامنه ای مصائب موجود 
در دنیای اســلام از جمله قضیه ی فلسطین و 

جنگهای خونین در یمن، غرب آسیا و شمال 
آفریقا را ناشی از پایبند نبودن به اصل پرهیز از 
معارضه و اتحاد در مقابل دشــمن مشــترک 
دانستند و خاطرنشان کردند: امروز بزرگ ترین 
مصیبت دنیای اسلام، قضیه ی فلسطین است 

که ملتی را از خانه و وطن خود آواره کردند.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به مواضع 
روشن امام بزرگوار از آغاز نهضت اسلامی در 
اعــلام خطــر علیه نفــوذ، دخالــت و ظلم 
صهیونیسم، موضع جمهوری اسلامی ایران در 
قضیه ی فلسطین را موضعی قطعی و اصولی 
خواندند و گفتند: از ابتدای انقلاب اسلامی تا 
به امروز همچنان بر این موضع باقی هستیم، 
یعنی بــدون ملاحظــه و رودربایســتی به 
فلسطین و فلسطینی ها کمک کرده و خواهیم 
کرد و این کار را وظیفه ی همه ی دنیای اسلام 

میدانیم.
ایشان با اشــاره به تلاش دشمنان برای 
تحریف معنای تأکیدات مکــرر امام راحل و 
مســئولان نظام اســلامی درخصوص »محو 
اســرائیل« گفتند: ما طرف دار فلســطین و 
استقلال و نجات آن هستیم و محو اسرائیل به 
معنای محو مردم یهودی نیست، چراکه ما با آنها 
هیچ کاری نداریم همچنان که در کشور ما نیز 
جمعی از یهودیان در کمــال امنیت زندگی 

میکنند.
حضرت آیت الله خامنه ای، محو اسرائیل 
را بــه معنای نابودی حکومت و رژیم تحمیلی 
صهیونیســتی خواندند و تأکید کردند: مردم 
فلسطین چه مسلمان چه مسیحی و چه یهودی 
که صاحبان اصلی آن ســرزمین هستند باید 
بتوانند خودشــان دولت خــود را انتخاب، و 
بیگانه ها و اراذل و اوباشی مانند نتانیاهو را بیرون 
و کشورشــان را اداره کنند که البته این اتفاق 

خواهد افتاد.
رهبر انقلاب اسلامی در ادامه، دشمنیِ 
آمریکا، رژیم صهیونیستی و دشمنان وحدت 
اسلامی را متوجه همه ی کشورهای اسلامی 

دانستند و افزودند: ماهیت اسلام، نفی ظلم و 
استکبار و سلطه است، بنابراین آنها با اصل اسلام 
و همه ی کشورهای اسلامی مخالفند و این تصور 
که دشمنی آنها فقط با جمهوری اسلامی است، 

صحیح نیست.
ایشــان با اشــاره به تعابیر توهین آمیز 
آمریکایی ها درباره ی سعودی گفتند: اینکه آنها 
صریحاً میگویند ســعودی ها غیر از پول چیز 
دیگری ندارند، یعنی باید برویم و آنها را غارت 
کنیم که این دشمنی آشکار با یک کشور و ملت 
است و طرفهای آنها باید بفهمند که در مقابل 
چنیــن توهینهایی، با غیرت عربی و شــرف 

اسلامی چه وظیفه ای دارند.
حضرت آیت الله خامنه ای حضور آمریکا 
در منطقه را موجب ایجاد شر، فساد، ناامنی و 
تشکیل گروه هایی از قبیل داعش دانستند و با 
تأکید بر لزوم آشــنا شدن ملتهای مسلمان با 
چهره ی واقعی و نفاق آلود آمریکا افزودند: امروز 
ســلاح اصلی آمریکا در منطقه ی ما »نفوذ در 
مراکز حساس و تصمیم گیر«، »ایجاد تفرقه و 
تزلزل در عزم ملتها«، »ایجاد بی اعتمادی میان 
ملتها و دولتها«، »دســت کاری در محاسبات 
تصمیم گیران و وانمود کردن این مطلب است 
که حلّال مشکلات، رفتن زیر پرچم آمریکا و 
تســلیم شدن« اســت که این سلاح از سلاح 

نظامی و سخت نیز خطرناک تر است.
رهبر انقــلاب اســلامی راه مواجهه با 
دشــمنان را عمل به فرمان پــروردگار یعنی 
ایستادگی در راه حق خواندند و افزودند: البته 
این ایستادگی سختی هایی نیز خواهد داشت اما 
تحمل این ســختی ها عمل صالح است و نزد 
خداوند اجر خواهد داشت، ضمن اینکه تسلیمِ 
دشمن شدن، سختی های بیشــتری دارد و 
خداوند کسانی را که تن به ظلم دهند، مجازات 

خواهد کرد.
ایشان در بخش پایانی سخنانشان، هر 
سخن، حرکت و اقدام در دنیای اسلام در جهت 
»استقلال سیاسی، فرهنگی و اقتصادی ملتهای 

مســلمان«، »وحدت و اقتدار امت اسلامی«، 
»کمک به مردم و مستضعفان«، »تبلیغ حقایق 
و مقابله با موهومات« و »ترویج علم و تحقیقات 
از جمله انرژی هسته ای« را حسنه و عمل صالح 
دانستند و گفتند: انرژی صلح آمیز هسته ای نیاز 
ملتها است اما انحصارطلبان غربی به دنبال آن 
هستند که این انرژی را در انحصار خود نگه دارند 
و در مقابل شرف و استقلال ملتها، آن را قطره 

قطره به آنها بدهند.
حضرت آیــت الله خامنــه ای افزودند: 
غربی ها میدانند ما از لحاظ مبنایی و اعتقادی به 
دنبال سلاح هسته ای نیستیم، بنابراین علت 
مخالفت آنها با حرکت هســته ای جمهوری 
اسلامی، بازداشــتن ایران از دانش، صنعت و 

توانایی هسته ای است.
رهبــر انقــلاب اســلامی، وظیفه ی 
روشنفکران و علمای دنیای اسلام را بسیار مهم 
دانســتند و تأکید کردند: با قدرت از حق دفاع 
کنید و از دشمن نترسید و بدانید دنیای اسلام 
به فضل الهی در آینده ی نه چندان دور، تحقق 

آرزوهای درخشان خود را خواهد دید.
پیش از ســخنان رهبر انقلاب اسلامی، 
روحانــی  والمســلمین  حجت الاســلام 
رئیس جمهور گفت: پیامبر بزرگوار اســلام در 
شرایطی پا به عرصه ی وجود گذاشت که جهان 

سراسر تبعیض، جنگ و خون ریزی بود.
آقای روحانی افزود: پیامبر عزیز با خود 
کتاب آســمانی، میزان، صداقت، علم، ایمان و 
وحدت و یگانگی را به ارمغان آورد و بهترین الگو 

را برای جهان و جامعه ارائه کرد.
رئیس جمهور با بیان اینکه نفوذ جمهوری 
اســلامی در منطقه به دلیــل دعوت انقلاب 
اسلامی است، گفت: نفوذ انقلاب است که دلها 
را به خود جذب کرده و اگر امروز ملتهای سوریه، 
لبنان، یمن، عراق و بحرین با جمهوری اسلامی 
احساس نزدیکی میکنند، به دلیل پیام انقلاب 

است.
آقای روحانی با اشــاره به اینکه فرزندان 
ایران اسلامی در راه دفاع از ملتهای سوریه و عراق 
به عنوان مستشار جان خود را در طبق اخلاص 
گذاشتند، تأکید کرد: اگر فرزندان ما در سوریه، 
عراق و لبنان حضور پیدا کردند، برایشان آزادی 
انسانها و گام نهادن در مسیر پیروی از رسول الله 
معیار بود و امروز نیز آنچه میخواهیم وحدت، 
برادری و پیروی از راه پیامبر گرامی اسلام است.
رئیس جمهور با تأکید بر اینکه در دنیای 
امروز تنها راه نجات از تفرقه، ارتجاع و تجاوزگری 
آمریکا و رژیم صهیونیستی، پیروی از رسول الله 
)صلی الله علیه وآله( است، افزود: در روز میلاد 
پیامبر عزیز اسلام میخواهیم که دنیای اسلام، 
متحد و برادرانه در برابر ظلم و تجاوز بایستد و به 

پیروزی دست یابد.

حجت الاسلام روحانی در جلســه هیئت دولت با طلب 
آمرزش برای درگذشتگان حادثه زلزله در استان آذربایجان شرقی 
و آرزوی صبر برای خانواده های آنان و همچنین طلب سلامتی و 
شفا برای مصدومان، تأکید کرد: همه باید تلاش کنیم مشکلات 
مردم این مناطق زلزله زده را که در سرمای این فصل در شرایط 

سختی زندگی می کنند، در اسرع وقت حل کنیم.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی ریاست جمهوری 
وی با تأکید بر اینکه »شــرایط زندگــی راحت تر مردم مناطق 
زلزله زده آذربایجان شرقی را در این زمستان سرد، باید خیلی سریع 
فراهم کنیم«، تصریح کرد: در هوای سرد آن منطقه، زلزله زدگان 
نباید زیر چادر بمانند و یکی از راه های نزدیک برای کمک رسانی 
این اســت که برای آنها خانه و اتاقی اجاره کنند و ما اجاره آنها را 

خواهیم پرداخت.
رئیس جمهور همچنین تأکید کرد: از وزارت کشور، ستاد 
بحران و از همه دستگاه ها می خواهم که برای اسکان زلزله زده ها 
به صورت اســتیجاری به فوریت عمل شود و بعد اقداماتی نظیر 
آواربــرداری، خاکبرداری و طراحــی را انجام دهند و مردم باید 
احساس کنند تنها نیستند و همه کنارشان هستند و در اسرع 

وقت خانه های آنها بهتر از قبل ساخته می شود.

روحانی با بیان اینکه از لحظه و ساعت اول، همه مسئولین 
و مقامات کشوری و محلی، وزارتخانه های مختلف و ستادهای 
گوناگون برای درمان، آواربرداری و اسکان موقت مردم در صحنه 
حضور داشتند، اظهارداشت: از همه تشکر می کنم که در زمان 
کوتاهی آب، برق، گاز و همه امکاناتی را که از دسترس خارج شده 
بود در دسترس قرار دادند. وی با قدردانی از مسئولین، نیروهای 
مسلح، صدا و سیما و رسانه ها و همه آنهایی که در این راستا کمک 
کردند، گفت: این جای افتخار برای ملت و تاریخ ما است که هر 
کجا مشکلی برای گروهی از مردم پیش می آید، مردم به گونه ای 
عمل می کنند که نشان می دهد بنی آدم، اعضای یک پیکرند و 

ایــن جزو افتخارات اخلاقی و فرهنگــی ما و جزو همان میراث 
پیامبر)ص( و امام صادق)ع( است.

رئیس جمهور در ادامه سخنان خود با اشاره به انجام سفر 
استانی به استان های یزد و کرمان در روزهای گذشته، گفت: افتتاح 
کارخانه ها، ســرمایه گذار ی ها و تلاش  های انجام شده در این دو 

استان خیلی ارزشمند بود.
روحانی اضافه کرد: امروز که در برابر آمریکا ایستاده ایم، این 
کار شما و مقاومت شماست. شما اگر عقب نشینی می کردید کاری 
نمی توانستیم بکنیم. می بایست در برابر دشمنان غدار، خدای 

ناکرده، تسلیم می شدیم، اما شما ایستادگی و مقاومت کردید.
رئیس جمهور در ابتدای سخنان خود نیز با تبریک میلاد 
باسعادت پیامبر عظیم الشأن اسلام)ص( و همچنین میلاد امام 
صادق)ع( به همه مسلمانان و ملت بزرگ ایران، گفت: در هفته 
وحدت همان طور که پیامبر اسلام)ص( باید الگوی وحدت برای 
همه مسلمانان باشد، امام صادق)ع( هم باید الگوی وحدت برای 
مسلمانان  باشد؛ چون همه بنیان گذاران ۴ مذهب اهل سنت و 
به اصطلاح امامان چهارگانه، یا شــاگرد مســتقیم و یا شاگرد 
غیرمستقیم امام صادق)ع( بودند و از درس امام صادق)ع( استفاده 

کردند و بهره جستند.

در ادامه اقدامات قوه قضائیه در زمینه سالم سازی و برخورد با 
متخلفان درون سازمانی، به صورت همزمان تعدادی از کارکنان 

متخلف سازمان ثبت اسناد و املاک کشور دستگیر شدند.
به گزارش اعتبار به نقل از  مرکز رسانه قوه قضائیه، با اقدامات 
صورت گرفته از سوی مرکز حفاظت اطلاعات قوه قضائیه، تعدادی 
از کارکنان سازمان ثبت اسناد که مبادرت به تخلفات گسترده ای 

علیه منافع مردم می کردند، دستگیر شدند.
این اقدام با پیگیری ریاست سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 
صورت گرفته است.  بر اساس این گزارش، اخد رشوه های کلان، 
جعل و همکاری با افراد سودجو در جهت تصرف اموال عمومی یا 
خصوصی، سوءاستفاده از اسناد مرتبط با اشخاص حقیقی و حقوقی، 
ایجاد خلل و کاهش سرعت در فرایند کار جهت اخذ رشوه های کلان 

از جمله تخلفات صورت گرفته توسط این افراد بوده است.
جزئیات دستگیری کارکنان متخلف  از زبان رئیس  سازمان ثبت

رئیس  سازمان ثبت اسناد و املاک کشور نیز درباره دستگیری 

تعدادی از کارمندان متخلف این سازمان به خبرگزاری میزان گفت: 
ما با کمک مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضائیه و حفاظت و اطلاعات 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور نسبت به شناسایی تعدادی از 
متخلفان درون و برون سازمانی اقدام کردیم که تعدادی از این افراد 

دستگیر شدند.
ذبیح اله خداییان افزود: تعدادی از این افراد را دستگیر کردیم 
و قطعا این برخوردها ادامه خواهد داشــت، دسته ای دیگر افرادی 

هستند که دفاتری را تحت عناوین مختلف مثل ثبت شرکت ها، 
اختراعات، طرح های صنعتی و علائم تجــاری ایجاد کرده اند یا 
تبلیغ هایی تحت عنوان ثبت تضمینی و علائم تجاری در فضای 

مجازی و حقیقی دارند.
خداییان با بیان اینکه پیگیری این بازداشت ها به عهده سازمان 
حفاظت و اطلاعات قوه قضائیه بوده است، اظهارداشت: برخی از افراد 
دستگیر شدند و برخی هم در دستور کار قرار دارند و تحت تعقیب 
هستند. وی با  اشاره به عمده تخلفات انجام شده توسط این افراد 
گفت: عمده این تخلفات دادن رشوه، جعل و همکاری با افراد سودجو 

برای تصرف اراضی ملی، منابع طبیعی و یا افراد حقیقی است.
رئیس  سازمان ثبت اسناد و املاک کشور ادامه داد: معمولا 
افراد سودجو در سطح شهر وقتی مشاهده می کنند ملکی مدتی 
بلاصاحب رها شده یا مالک آن در خارج از کشور است آن را شناسایی 
کرده و با جعل اسناد سعی می کنند آن را تملک کنند و یا به فروش 

برسانند.
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رفعایرادشوراینگهبان
بهطرحساماندهیخودرو

ســخنگوی کمیسیون 
صنایع مجلــس درباره 
آخریــن وضعیت طرح 
ساماندهی صنعت خودرو 
گفــت: ایراد شــورای 
نگهبان به این طرح رفع 
شده و در نهایت به صحن 
علنی ارجاع می شــود. 
سعید باستانی، سخنگوی 
کمیســیون صنایــع و 
معادن مجلس شــورای 
اســلامی افــزود: چون 
شورای نگهبان به طرح ســاماندهی خودرو ایرادی گرفته بود، 
اعضای کمیســیون صنایع این ایراد را رفع کردند. ســخنگوی 
کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: 
ایراد شورای نگهبان به ماده ۷ طرح ساماندهی صنعت خودرو بود 
که با رفع این ایراد امیدواریم هرچه ســریع تر در صحن علنی به 

این موضوع رسیدگی شود.

گفتوگوخبـــر

حمیدرضافولادگررئیسکمیسیونویژهحمایتازتولیدملیونظارتبراصل۴۴دربازدیدیکهبههمراهیدیگراعضاء
کمیسیونوباحضورفرشادمقیمیمدیرعاملایرانخودرووعادلپیرمحمدیمدیرعاملساپکوانجامشد،بابیاناینکه
خوشبختانهروحیهخودباوریدرصنعتقطعهسازیکشورشکلگرفتهاست،تامینمالیراازجملهحوزههایدارایاولویت
نخســتدرتصمیمگیریهایاینکمیسیوندرراستایرفعموانعتولیدعنوانکرد.ویبااشارهبهبستهحمایتیکهقرار
بودبهخودروسازانوقطعهسازانپرداختشود،منابعبانکمرکزیرامحدوداعلامکردوافزود:بسترهایحمایتیفراهم
شدهوحالانوبتبهبخشهایاجراییاستکهواردعملشوندکهالبتهساپکوباطرحجهادخودکفاییوکاهشارزبری
هاییکهانجامداده،نشانههایخوبیازپیشرفترابهنمایشگذاشتهاست.اعضاءکمیسیونویژهحمایتازتولیدملی

پسازبازدیدازغرفهساپکوازنزدیکباسازندگانبهگفتوگونشستهومشکلاتآنهاراجویاشدند.

بازدیداعضاء
کمیسیونویژه
حمایتازتولیداز
زنجیرهتامینایران

خودرو

شرکت طراحي مهندسي و تامین قطعات 
ایران خودرو در راستاي طرح جهاد خودکفایي 
قطعات تفاهم نامه اي با شــرکت هاي ایدم و 
چرخشگر در زمینه ساخت و بومي سازي موتور 
شش ســیلندر دیزلي OM457 و گیربکس 
دستي ۱6سرعته و اتوماتیک متناسب با این 

موتور امضاء کرد.
 این تفاهم نامه ها با حضور فرشاد مقیمي 
مدیرعامل ایران خــودرو و وفادار نایب رئیس 
هیات مدیره، بین مدیران عامل شــرکت هاي 

ساپکو، ایدم و چرخشگر به امضا رسید.
عادل پیرمحمدي مدیرعامل ساپکو در 
این زمینه گفت: با ساخت و خودکفایي موتور 
شــش ســلیندر دیزل OM457 با قابلیت 
استاندارد یورو5 علاوه بر افزایش سهم ایدم در 
خدمــات پس از فــروش،  کشــور از واردات 

موتورهاي دیزلي بي نیاز مي شود.
وي افزود : با ساخت و خودکفایي موتور 

OM457 گیربکس متناســب با آن توسط 
شرکت هاي ایدم و چرخشگر، نوسازي تمامي 
ناوگان حمل ونقل جاده اي و عمومي کشــور 

توسط ایران خودرو دیزل فراهم خواهد شد.

پیرمحمدي خاطر نشان کرد: براساس 
تفاهم نامه انجام شده حداکثر در مدت ۱۸ ماه 
پــس از عقد قرارداد تولید انبوه موتور آغاز مي 
شود. وي تاکید کرد: قرارداد تضمین خرید با 

تیراژ 3۰ هزار دســتگاه در مدت سه سال بین 
طرفین منعقد شد. ســاخت این موتور براي 
مصارف مختلف از جمله کامیون، کشــنده، 
اتوبوس، دیزل ژنراتور، ماشین آلات صنعتي و 

کشاورزي و کشتیراني کاربرد دارد.
پیرمحمدي در پایان هدف از طرح جهاد 
خودکفایي را کاهش وابســتگي بــه خارج، 
جلوگیري از خروج ارز و ایجاد اشــتغال براي 

جوانان ایراني عنوان کرد.
مدیرعامل ســاپکو در زمینه ساخت و 
خودکفایي گیربکس دستي ۱6 سرعته و تامین 
گیربکس اتوماتیک توســط چرخشگر اظهار 
کــرد:  حداکثر طي مــدت ۲۴ ماه پس از عقد 

قرارداد تولید انبوه گیربکس آغاز شود .
وي خاطرنشــان کرد: بــراي گیربکس 
دستي تیراژ سالانه ۱5 هزاردستگاه و گیربکس 
اتوماتیک هم ۱5 هزار دستگاه مورد نیاز ایران 

خودرو است. 

مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا برای 
چندمین بار در یک ماه اخیر و به منظور نظارت 
بر روند ساخت موتور و قوای محرکه محصولات 
جدید سایپا، از واحد تحقیق و توسعه شرکت 

مگاموتور بازدید کرد.
به گزارش سایپانیوز، سیدجواد سلیماني 
در ایــن بازدیــد در جریان آخریــن اقدامات 
صورت گرفته در زمینه بومي ســازي و توسعه 
موتور و قواي محرکه محصولات فعلي و آینده 

گروه خودروسازي سایپا قرار گرفت.
واحد تحقیق و توسعه مگاموتور در حال 
حاضــر چندیــن پــروژه مهــم را در زمینه 
داخلي سازي قطعات و مجموعه هاي موتور و 
گیربکس محصولات گروه خودروسازي سایپا 
در دست اجرا دارد و با توجه به برنامه این گروه 
براي عرضه چندین محصول جدید در سال هاي 
آتي، طراحي و ساخت این قطعات در کشور با 
و  دانش بنیــان  شــرکت هاي  همــکاري 

تولیدکنندگان داخلي در این شرکت تعریف 
شده است.

در حــال حاضر ارتقاي اســتانداردها و 
کارایــي مجموعه موتــور و قــواي محرکه 
محصولات فعلي سایپا در کنار طراحي و ساخت 
موتور و متعلقات خودروهاي آینده گروه سایپا 
با تکیه بر استانداردها و قابلیت هاي روز جهاني،  
از جملــه اهداف مگاموتــور و واحد تحقیق و 

توسعه این شرکت محسوب مي شود.

توسعهجهادخودکفایيباقراردادساپكو،ایدموچرخشگر:

موتور دیزلي 457 و گیربکس 16سرعته داخلي سازي مي شود

توقفتولیدپرایدوپژو۴۰۵ازخرداد۹۹

واگذاریهایخودروسازیتاسقفاصل۴۴

شرایطبازگشتبهخطوطتولید؟!

افزایشتولیدقطعهپولمیخواهد

نیره پیروزبخت، رئیس سازمان ملی استاندارد گفت: در شورای عالی 
استاندارد مصوب شــد که تولید پراید و پژو ۴۰5 جی ال ایکس از 
خرداد سال ۱3۹۹ متوقف شود. وی افزود:  خودروسازان برنامه ادامه 
تولید برخی خودروها را در دستور کار دارند؛ اگر شرایط ایجاب کند 
خودروهای جدید جایگزین خودروهایی که تولیدشان متوقف شده، 
خواهند شد. رئیس سازمان ملی استاندارد بیان کرد: در مورد توقف 
سایر خودروهای قدیمی نیز در 6 ماه آینده گزارشی توسط سازمان 
ملی استاندارد تنظیم و به شورای عالی استاندارد ارائه خواهد شد تا 
به تصویب برسد. پیروزبخت تأکید کرد: نمی توانیم یک دفعه تولید 
همه خودروها را متوقف کنیم، بر این اساس توقف تولید خودروهای 

قدیمی به صورت پلکانی انجام می شود. 

 ســخنگوی کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی از 
مصوبه این کمیسیون برای واگذاری  خودروسازی ها تا سقف اصل 
۴۴ خبر داد.ســعید باســتانی با اشاره به جلســه عصر دوشنبه 
کمیســیون صنایع و معادن برای اصلاح طرح ساماندهی صنعت 
خودرو گفت: ماده ۲ طرح ساماندهی بازار خودرو درباره واگذاری  
در خودروســازی  که پیش از این به تصویب مجلس رسیده بود، به 
دلیل مغایرت با اصل ۴۴ قانون اساســی مورد ایراد شورای نگهبان 
قرار گرفته بود که برای رفع ایرادات شــورای نگهبان مقرر شــد 
واگذاری های خودروسازی تا سقف اصل ۴۴ انجام شود.وی افزود: 
ماده ۴ طرح ســاماندهی خودرو نیز به منظور تامین نظر شورای 
نگهبان اصلاح شد. این ماده درباره واردات خودروهای هیبریدی و 
برقی اســت که به منظور تامین نظر شورای نگهبان تعرفه وارداتی 
این خودروها به 5۰ درصد کاهش پیدا کرد.سخنگوی کمیسیون 
صنایع و معادن مجلس همچنین از حذف ماده ۷ این طرح خبر داد 
که در آن مسوولیت مدنی خودروســازان در تصادف خودروها به 
تناسب میزان دخالت نقص خودرو در علت وقوع تصادف پیش بینی 

شده بود.

سعید مدنی کارشناس ارشد صنعت 
خودرو گفــت:  بازگشــت برخی از 
خودروها که پیش تر توقف تولیدشان از 
سوی شــرکت های خودروساز اعلام 
شده اســت به خطوط تولید با تیراژ 
محدود اتفاقی قابل پیش بینی بود و از 
زمانی که شرکت خودروساز توقف تولید 
یکی از محصولاتش را اعلام می کند، به 

این معنا نیست که دیگر امکان تولید حتی یک دستگاه از آن خودرو وجود 
ندارد. این کارشناس خودرو در تشریح سخنان خود می گوید زمانی که 
شرکت مادر به خودروساز داخلی اعلام می کند که دیگر به همکاری خود 
ادامه نمی دهد، در اصل برخی از قطعات و پک ها در گمرک وجود دارند. 
همچنین برخی از این پک ها در حال حمل به سوی کشور مقصد هستند. 
از طرف دیگر برخی از پک های خودروهای مونتاژی که پیش تر فرآیند 
خریدشان تکمیل شده اما هنوز بارگیری نشده اند، به تدریج و در ماه های 
بعدی وارد انبار خودروسازان می شوند. مدنی این نظر را که خودروسازان 
به دنبال این هستند که از شرایط به وجود آمده به نفع خود بهره برداری 
کنند را رد می کند. ایشــان می گوید در این نکته شــکی نیست که 
خودروسازان به دنبال این هستند که تکلیف تعهدات معوق خود را در 
ارتباط با خودروهای توقف تولید شده هر چه زودتر مشخص کنند. اما به 
این معنا نیســت که خودروسازان به دنبال کسب درآمد از این ناحیه 
هستند. این کارشناس خودرو تاکید می کند در واقع شرکت خودروساز 
می خواهند ذیل تعیین تکلیف این خودروها، رضایت حداکثری مشتریان 
خود را نیز جلب کننــد. وی برای توجیه حرف های خود از طرح های 
پیشنهادی خودروسازان مثال می آورد و می گوید خودروسازان تلاش 
کرده اند در این طرح های پیشنهادی به نوعی سود مشتریان خود را تامین 
کنند. البته مدنی از زاویه دیگری به خودروسازان انتقاد وارد می کند و 
خودروسازان می توانند با اطلاع رسانی صحیح در ارتباط با وضعیت تولید 
خودروهای توقف تولید شــده و اعلام تیراژی که امکان تولیدش برای 
خودروساز مقدور است، نسبت به روشن شدن افکار عمومی اقدام کند. 
این کارشناس خودرو تاکید می کند قطعا اطلاع رسانی صحیح می تواند 
مشتریان را در انتخاب بهترین مسیر برای جایگزینی خودروی پیش 

خرید شده که تولیدش تدوام ندارد، فراهم کند.

ســخنگوی انجمن سازندگان قطعات و مجموعه های خودرو گفت: 
قطعه ســازی به شدت نیازمند سرمایه مالی شــده و در واقع کاملا 
»بی پول« است. فرهاد به نیا افزود:تنها راه حل این معضل، گشایش 
اعتبار از سوی بانک مرکزی است که از آن سر باز می زند. وی با تاکید 
بر اینکه تا وقتی پیش فروش صورت می گیرد، باید بتوان به تعهدات 
مشتریان نیز پاسخ داد، گفت: برای پاسخ به این تعهدات باید موتور، 
قطعه، بدنه و نظایر آن تولید شود که در واقع همه اینها هزینه بر هستند. 
به نیا افزود: به جای آنکه تســهیلات به خودروسازان ارائه دهند که 
بتوانند بدهی خود را پرداخت کرده و چرخ تولید را راه بیندازند، قرار 
شد محصول پیش فروش کنند. وی ادامه داد: این در حالی است که 
بازار خودرو در رکود قرار گرفته و مانند سال های گذشته نیست که 
پیش فروش ها به دلیل اختلاف قیمت کارخانه و بازار، مشتری را برای 
خرید ترغیب کند؛ پیش فروش راه تامین مالی نیست اما متاسفانه به 
خودروساز دیکته می شود و خودروساز نیز راهی جز این ندارد. به نیا 
تاکید کرد: برای افزایش تیراژ، نیاز به قطعه است که با توجه به کاهش 

سرمایه و منابع مالی، قطعه ساز نمی تواند از عهده تامین برآید.
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طراحیوساختقطعاتبرایعرضهچندمحصولجدیدسایپا

آرمــان موســوی مدیرعامل 
شــرکت اورند پیشــرو، در همایش 
تخصصی ســاخت و فناوری)قطعات 
سیستم سوخت رســانی و پلیمری 
خــودرو(، با اعــلام این مطلب گفت: 
محصــولات تولیــدی ایــن گروه 
قطعه ســازی تمام الزامات استاندارد 
پیشنهادی سازمان ملی استاندارد را 
پاس می کنــد و آمادگی برای تولید و 
عرضــه محصــول حتــی مطابق با 
استانداردهای روز جهانی فراهم شده 

است.
وی بــا بیان اینکــه هم اکنون 
سیستم سوخت رســانی خودروهای 
جدید مانند ۲۰۰۸، 3۰۱ و ســی3 در 
گروه رایزکو تولید و عرضه می شــود، 
افزود: پس از تولیــد هفت هزارمین 
محصول ۲۰۰۸، سیستم سوخت رسانی 

پژو۲۰۰۸ تماما داخلی سازی و تحویل 
ایران خودرو شده است.موسوی تصریح 
کرد: چنانچه موفق به داخلی ســازی 
سیستم سوخت رسانی محصول ۲۰۰۸ 
نمی شدیم، شاید امروز باید نظاره گر 
طرح های جایگزین این محصول برای 
خریداران می بودیم، کمااینکه مشاهده 
می کنید برخی خریداران تولیدات گروه 
خودروسازی سایپا امروز به جای تحویل 
محصول ثبت نامــی باید خودروهای 
جایگزین مانند تیبا و پراید را انتخاب و 

دریافت کنند.
مدیرعامــل اورنــد پیشــرو، 
همچنیــن از آماده بودن سیســتم 
سوخت رسانی محصول 3۰۱ خبر داد 
و اضافه کرد: نمونه سازی این خودرو نیز 
قرار است از اواخر امسال آغاز شود و از 
ابتدای ســال آینده شاهد تولید انبوه 

محصول 3۰۱ در ایران خودرو خواهیم 
بود.وی سطح داخلی سازی در سیستم 
سوخت رسانی 3۰۱ را فراتر از ۲۰۰۸ 
اعلام کرد و افزود: سیستم سوخت رسانی 
محصول رهام متعلق به سایپا در این 
مجموعه تولید و داخلی ســازی شده 
است، هرچند هزینه هنگفتی به دلیل 

تغییر و تفــاوت نرخ ارز به گروه رایزکو 
تحمیل شد.موسوی در پاسخ به میزان 
مطالبــات معــوق گــروه رایزکو از 
خودروســازان گفت: در حال حاضر و 
فقط از یکی از خودروسازان مبلغ 3هزار 
میلیارد ریال طلب داریم که به این رقم 
حجم زیــاد چک های پاس نشــده 

خودروسازان را نیز باید اضافه کرد.
وی بــا بیــان اینکــه وضع 
قطعه ســازان در شرایط فعلی بسیار 
دشوار است و آنها به اصطلاح با سیلی 
صورت خود را ســرخ نگه داشته اند، 
خاطرنشــان کرد: در همین شرایط 
شاهد حضور و بروز فعالانه و آگاهانه 
قطعه ســازان در نمایشگاه قطعات 
خودرو هســتیم.همایش تخصصی 
ســاخت و فناوری)قطعات سیستم 
سوخت رسانی و پلیمری خودرو( به 
همت هلدینگ رایزکو در حاشــیه 
چهاردهمین نمایشگاه بین المللی 
قطعات خــودرو و با حضور جمعی از 
دانشجویان مرکز نوآوری و دانشکده 
مکانیک دانشــگاه تهران، دانشکده 
مکانیک دانشــگاه صنعتی شریف و 

اصحاب رسانه برگزار شد.

اداره کل مطبوعــات و خبرگزاری های داخلی در 
اطلاعیه ای درباره دو موضــوع توزیع کاغذ با ارز 
دولتی برای مطبوعات و نحوه محاسبه یارانه شش 

ماه نخست سال ۹8 توضیحاتی ارائه کرد.
در این اطلاعیه آمده است:

نظر به اینکه راســتی آزمایی در خصوص »میزان 
توزیع کاغذ با ارز کالای اساسی متناسب با مصرف 
واقعی نشریات« و »توزیع یارانه بر اساس شاخص های 
کمی و کیفی« از وظایف اولیه اداره کل مطبوعات و 
خبرگزاری های داخلی معاونت مطبوعاتی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی برای صیانت از بیت المال 
بوده و دغدغه واقعی همه دست اندرکاران باید باشد 

و هست؛ به اطلاع می رساند:

 الف( کاغذ مطبوعات
1. در موضوع توزیع کاغذ با ارز دولتی از ابتدای سال 
۹8 که بواسطه اختلال در روند واردات و توزیع، با 
بحران کمبــود کاغذ و افزایش قیمت غیر منتظره 
مواجه بودیم، سیاست اولیه بر حل مشکل، از طریق 
توزیع کاغذ و راستی آزمایی همزمان قرارگرفت زیرا 
درغیر اینصورت امکان توقف، راســتی آزمایی و 
سپس توزیع کاغذ به دلیل همگانی شدن کمبود، 

میسر نبود.
2. در این مســیر تلاش شد با پنج روش اخذ اعلام 
وصول در سامانه، خود اظهاری شمارگان، گزارش 
بازرسی میدانی از چاپخانه ها و شرکت های توزیع، 

همچنین نظرات کارشناسی ادارات کل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی استان ها، راستی آزمایی - به میزان 
ممکن- در خصوص نشریات و تناسب شمارگان با 

کاغذ توزیعی صورت گیرد .
۳. در مردادماه ۹8 به تمام نشریات اعلام شد که 
درصورت دریافت کاغذ با ارز دولتی، با مراجعه به 
سامانه جامع، فرم خوداظهاری دریافت کاغذ را 
تکمیل نمایند تا میزان کاغذ توزیع شده با کاغذ 
دریافتی نشریات تطبیق داده شود که اگر سهمیه 
اختصاص یافته به هردلیل دریافت نشــده، از 
توزیع کنندگان مطالبه شود و در صورت مغایرت 
فهرست های اعلامی و اقدامی، برخورد مقتضی 
صورت گیرد تا کمترین ابهامی در خصوص میزان 
کاغذ توزیع شده باقی نماند. هم اکنون بر اساس 
اطلاعات درج شده در ســامانه، میزان کاغذ 
تحویل شده 8۴۰ نشــریه با میزان اعلام شده 
توسط واردکننده ها برابر است. ۴۴۵ نشریه نیز 
علیرغم اطلاع رسانی های مکرر )سه بار ارسال 
پیامک و یک بار تماس تلفنــی(، اظهارنامه را 

تکمیل نکرده اند.
۴. طبق اعلام قبلی، هرنوع توزیع کاغذ از مهرماه 
منوط به خــود اظهاری دقیق و راســتی آزمایی 
دوره های پیشین بوده و نشریاتی که خوداظهاری 
نداشته اند، در فهرست دریافت کاغذ قرار نخواهند 

گرفت.
۵.کاغذ نوبت سوم نشریات نیز طی هفته جاری به 

ترتیب اولویت در اختیار آنها قرارخواهد گرفت.

ب( یارانه مطبوعات
1. درخصوص توزیع یارانه مطبوعات در سال ۹8، 
ابتدا پیش نویس شیوه نامه جدید محاسبه یارانه 
در معرض افکار عمومی قرارگرفت و علاوه بر آن، 
جلسه هم اندیشــی با حضور 8۰ تن از مدیران 
مسئول رســانه ها برگزار شــد، همزمان این 
پیش نویس برای تشکل های مدیریتی صنفی در 
سراسرکشور، ادارات کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
استان ها و برخی کارشناسان و اساتید ارتباطات، 
جهت اخذ نظرات ارسال شــد. پس از دریافت 
نظرات در مورد پیش نویس مذکور، جلسه ای با 
حضور مدیران 1۰ تشکل  مدیریتی صنفی برگزار 
شد. در جمع بندی نهایی با مشورت مدیران این 
تشکل ها مقرر شد که یارانه شش ماه اول سال۹8 
توســط کارشناســان اداره کل مطبوعات و 
خبرگزاری های داخلی با راستی آزمایی مجدد و 
مطابق سنوات گذشته، محاسبه و تخصیص داده 
شود که این امر طی هفته آینده به اتمام خواهد 

رسید.
2.  در نشست مذکور، نمایندگان 1۰ تشکل مدیریتی 
صنفی بــه اتفاق، اعلام کردنــد مخالفتی با اصل 
پیش نویس شیوه نامه ندارند اما در مورد جزییات 
نظراتی دارند که مقرر شــد طی چند نشســت، 
همفکری و نسخه نهایی تهیه و اعلام عمومی شود. 

جلسات درحال برگزاری و نتیجه نهایی اعلام خواهد 
شد تا ازاین پس، محاسبه یارانه مطبوعات بر اساس 

شیوه نامه جدید انجام شود.
۳. مطابق مــاده 1۴ آیین نامه نحوه پرداخت یارانه 
مصوب سال 88 که در آن وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی موظف است عملکرد مالی، عملیاتی خود را 
هر ســال به هیات وزیران گــزارش نماید، تمام 
رسانه هایی که از این پس یارانه دریافت می کنند، 
موظف می شوند گزارش هزینه کرد یارانه دریافتی 
را به معاونت مطبوعاتی اعلام نمایند تا اجرای قانون 

محقق شود .
۴. در مورد راستی آزمایی چاپ نشریات، مطابق 
قوانین بالادســتی، قواعد اعلام وصول و سامانه 
جامع رســانه ها اقدام شده و در اینده نیز با همه 
ظرفیت ممکن اقدام خواهد شــد. با این حال، 
معاونت مطبوعاتی همواره از هرنوع اطلاعاتی که 
بتواند به راستی آزمایی کمک کند، استقبال می 
کند؛ لذا ضمن آمادگــی برای دریافت اطلاعات 
مستند توصیه می شــود از هرگونه گمانه زنی 
غیرمستند خودداری شود. اداره کل مطبوعات و 
خبرگزاری های داخلــی نیز آمادگی کامل برای 
بررسی و پاسخگویی به هر ادعا را بصورت مستند 
دارد؛ مراجعه حضوری، مکاتبه و تماس تلفنی با 
اداره حمایت )8۴۰۹۵1۵۰ و 8۴۰۹۵1۶۶( از جمله 
راه های ارتباطی برای پاسخ به سوالات و دریافت 

اطلاعات باشد.

اطلاعیه معاونت مطبوعاتی درباره یارانه و کاغذ مطبوعات



سومین جایزه علمی و فناوری مصطفی )ص( با حضور سورنا ستاری معاون 
علمی و فناوری ریاست جمهوری و علی اکبر صالحی رئیس سازمان انرژی 
اتمی به 5 نفر از دانشمندان جهان اســلام از کشور ایران و ترکیه اعطا شد. 
»اودگور شاهین« Ugur Sgahin از ترکیه با اثری در حوزه واکسن های 
درمانی ضد سرطان، »علی خادم حسینی« از ایران با اثری در حوزه هیدروژل 
های نانو بایو، »عمران اینان« Umran Inan از ترکیه با اثری در حوزه درک 
متقابل موج و ذره در فضای نزدیک زمین، »حسین بهاروند« از ایران با اثری در 
حوزه سلول های بنیادی و »محمد عبدالوند« از ایران با اثری در حوزه شیوه 
های نوین تشخیص سرطان به عنوان برگزیدگان جایزه جهانی مصطفی )ص( 
موســوم به نوبل اســلامی معرفی و تجلیل شدند. ســومین هفته جایزه 
مصطفی)ص( با حضور مسئولان و اندیشمندان ایرانی و خارجی  آغاز به کار 
کرد. جایزه جهانی مصطفی)ص( هر دو سال یک بار با هدف ارتقای علمی و 
هم افزایی میان دانشــمندان برجســته جهان اســلام برگزار و جایزه به 

دانشمندانی که دارای اثر نوآورانه و برجسته باشند اهدا می شود.

اعطایجایزهجهانی
مصطفی)ص(بهپنج
دانشمندجهاناسلام

جایزه جهانی مصطفی)ص(

علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی بر دو سطحی شدن پروژه های راه 
آهن در دو بخش خرد و کلان برای تامین مالی از طریق اتحادیه شــرکت های 
داخلی و فاینانس تاکید کرد. سعید رسولی مدیرعامل راه آهن جمهوری اسلامی 
ایران و معاونان وی با رئیس مجلس شــورای اسلامی دیدار و گفت وگو کردند. 
ایشان در این نشست با اشاره به حجم بالای نقدینگی در کشور، گفت: پروژه های 
ملی و استانی راه آهن باید شفاف و روشن باشد تا مردم برای سرمایه گذاری در 
این پروژه ها انگیزه پیدا کنند. رئیس مجلس بر دو سطحی شدن پروژه های راه 
آهن تاکید کرد و افزود: طرح های راه آهن جمهوری اســلامی ایران باید در دو 
سطح خرد و کلان تقسیم بندی شود که در پروژه های خرد از منابع داخلی و در 
پروژه های کلان از تشکیل اتحادیه بین چند شرکت داخلی و یا فاینانس استفاده 
شود.رسولی در این دیدار گزارشی از عملکرد راه آهن جمهوری اسلامی ایران ارائه 
و با بیان این که ورودی واگن به ناوگان حمل و نقل ریلی در سال جاری نسبت به 
سال گذشــته ۹3 درصد افزایش یافته اســت، گفت: حدود 6۰ درصد قطعات 

لوکوموتیوها در داخل کشور ساخته می شوند.

توسعهخطوط
ریلیبااتحادیه
شرکتهایداخلی

علی لاریجانی

عبدالناصر همتی، رئیس کل بانک مرکزی هک شدن حساب های بانکی را تکذیب 
کرد و گفت: خالی شدن حساب افراد مربوط به فیشینگ است و موضوع هک 
مطرح نیست و همیشه هم به طور مداوم وجود داشته اما با استفاده از رمز یکبار 
مصرف از ابتدای دیماه، این موارد تا ۹5 درصد کاهش پیدا خواهد کرد. فیشینگ 
به تلاش برای به دست آوردن اطلاعاتی مانند نام کاربری، گذرواژه...، اطلاعات 
حساب بانکی و مانند آنها از طریق جعل یک وبگاه، آدرس ایمیل و مانند آنها گفته 
می شود. وی در حاشیه جلسه هیأت دولت در جمع خبرنگاران به الزامی شدن 
استفاده از رمز دوم یکبار مصرف از ابتدای دیماه اشاره کرد و گفت: رمز دوم یکبار 
مصرف یکی از کارهای ضروری است زیرا تعداد زیادی از شکایاتی که به پلیس فتا 
می شود مربوط به سوء استفاده از تراکنش های بانکی بدون کارت است از همین 
رو تصمیم بر آن شد تا از اول دیماه اســتفاده از این رمزها الزامی شود. همتی 
دریافت هزینه فعال سازی رمز یکبار مصرف از مشتریان را تکذیب کرد و افزود: 
هیچ کس نباید از مردم در این زمینه هزینه بگیرند و هزینه را بانک ها تأمین 

خواهند کرد زیرا اینکار بخشی از اقدامات بانک ها برای تأمین مشتریان است. 

کاهش۹۵درصدی
فیشینگبافعالشدن
رمزهاییکبارمصرف

عبدالناصر همتي

سید مجید صدری مدیرعامل شرکت مخابرات ایران که در نشست با مدیران 
مخابرات مناطق سخن می گفت، با بیان این مطلب افزود: مخابرات ایران یک 
بنگاه اقتصادی فناوری محور است که با رعایت انجام صحیح شاخص های 
اقتصادی، باید همواره حافظ منافع سهامداران و ذینفعان باشد. وی خاطرنشان 
کرد:خوشبختانه عملکرد مدیران و کارکنان زحمتکش شرکت مخابرات ایران 
رضایت بخش اســت اما باید با تلاش و توان مضاعف، همواره شاهد رشد و 
بالندگی این شرکت باشیم. وی به الگوهای اخلاقی در شرکت اشاره کرد و 
اظهار داشت: همه ما سرباز ولایت فقیه هستیم، از اینرو، رفتار و اخلاق ما در 
کنار کار مطلوب باید همواره شایسته این عنوان باشد. وی  اظهار داشت: تمام 
مدیران باید همیشه گوش شنوای مسائل و دغدغه های کارکنان باشند و تا 
جایی که ممکن است در جهت رفع مشکلات آنان بکوشند. ایشان به عملیات 
متمرکز کردن سامانه های شرکت در سطح کشور اشاره کرد و گفت: در این 
مدت تلاش کردیم تمام سامانه های خدماتی و عملکردی شرکت یکپارچه و 

متمرکز شود تا مدیریت آن سهل تر و دارای کمترین اشکال باشد.

ادارهمخابراتایرانبر
اساسشاخصهای
یکبنگاهاقتصادی

سید مجید صدری

 عبدالهاشم حسن نیا رئیس  سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای   با اشاره به 
اینکه طرح زمستانی سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای از اول آذرماه 
آغاز می شود، اظهار داشت: طرح زمستانی راهداری به صورت هماهنگ در 
سراسر کشور آغاز می شود. وی افزود: البته در حال حاضر هم به دلیل برف 
ً  در کشور داشتیم، راهداران تلاش کردند مشکلی از نظر  و بارندگی  که اخیرا
تردد در جاده ها برای مسافران رخ ندهد. وی با اشاره به استقرار و آماده باش 
راهداران اظهار داشت:  از ابتدای آذرماه تجهیزات و ادوات راهداری زمستانی 
به صورت هماهنگ در کشور آماده می شود. حسن نیا تأکید کرد: با توجه به 
پیش بینی   بارندگی های بیشتر در سال جاری، امیدواریم خدمات مناسبی 
به خودروها در جاده ها ارائه شود و با همکاری راهداران تلاشگر، انسداد جاده 
نداشته باشیم یا کمترین انسداد رخ دهد، ضمن آنکه ایمنی سیر مسافران 
فراهم شود. وی یادآور شد: در حال حاضر 65۰ باب راهدارخانه ثابت در 
سطح جاده های کشور داریم، ضمن آنکه 5۰ باب راهدارخانه هم به صورت 

موقت در طرح راهداری زمستانی به آن اضافه می شود.

آغازطرحزمستانی
راهداریازاول
آذرماه

 عبدالهاشم حسن نیا

عبدالرضا فرجی راد، مدیرکل شورای راهبردی روابط خارجی گفت: هندی ها اهل 
سرمایه گذاری نبودند و واگذاری توسعه بندر چابهار به این کشور، اشتباه استراتژیک 
بود. وی با بیان اینکه از بندر چابهار تا بندر گوادر ۷۰ تا ۸۰ کیلومتر بیشتر نیست، گفت: 
نزدیکی این بندر نشان دهنده اشتراکات فرهنگی و جغرافیایی چابهار و گوادر است. در 
حالی که ما از هندی ها درخواست کردیم در چابهار سرمایه گذاری کنند، چینی ها بندر 
گوادر پاکستان را توسعه دادند و عملاً یک رقابت اشتباه به دلیل تصمیم اشتباه ما میان 
این دو بندر شکل گرفت آن هم در شرایطی که هنوز هندی ها کار خاصی در چابهار 
نکرده اند و بخش ریلی و جاده ای چابهار و سرمایه گذاری تولید پتروشیمی در این بندر 
هنوز به نتیجه نرسیده است. باید کاری کنیم بندر چابهار و بندر گوادر با هم وارد 
همکاری شوند نه رقابت. همچنین هندی ها چندان اهل سرمایه گذاری نیستند و باید 
بندر چابهار را به چینی ها می دادیم. وی اظهار داشت: اگر قرار است چابهار توسعه یابد 
باید به پروژه خشکی متصل شود؛ پروژه خشکی شامل اتصال به کشورهای واقع در 
شمال ایران است که از طریق خط ریلی به قفقار متصل می شود بنابراین باید چابهار را 

به راه آهن سریع السیر اصفهان- قم -تهران و سپس پروژه قفقاز متصل کنیم.

واگذاریچابهار
بههندیهااشتباه
بود

عبدالرضا فرجی راد

یحیی آل اسحاق رئیس اتاق مشترک ایران و عراق در گفت وگو با خبرگزاری 
فارس گفت: حجم تجارت ایران و عراق در سال ۱3۹۷ حدود ۱3 میلیارد 
دلار و در شش ماهه اول سال جاری حدود چهار میلیارد و 6۰۰ میلیون دلار 
بوده است بنابراین با این روند پیش بینی می شود تجارت امسال بین دو کشور 
به میزان سال گذشته برسد. وی با بیان اینکه در شش ماهه ابتدای امسال 
تجارت بین دو کشور رشد داشته است افزود: با شرایطی که اکنون در عراق 
ایجاد شده، فعلا لطمه ای به تجارت ما به این کشور وارد نشده است. وی با 
اشاره به اهمیت تجارت عراق در مقایسه با سایر کشورها و مناطق دنیا بیان 
کرد: صادرات ما به کل اتحادیه اروپا در 6 ماهه ابتدای امسال حدود ۴۷۷ 
میلیون دلار بوده و اگر این رقم را با صادرات 6 ماهه به کشور عراق که بیش از 
۴ میلیارد دلار است مقایسه کنیم به اهمیت تجارت به این کشور پی خواهیم 
برد. گفتنی است، حجم ۹ برابری صادرات ایران به عراق نشان می دهد رویکرد 
التماس به غرب برای مبادلات کالایی جواب نداده و با وجود همه وعده و 

وعیدهای غربی ها آنها شرکای تجاری خوبی برای ایران نبوده اند.

صادرات6ماههایران
بهعراق۹برابر
صادراتبهاروپا

یحیی آل اسحاق

فرهاد دژپسند، وزیر امور اقتصاد و دارایی با اشاره به پول بلوکه شده 
ایران در امریکا گفت: نقد اصلی بر این است که چرا در مهلت مقرر ۱۰ 
ماهه مبلغ دو میلیارد دلار نقد نشد که تبعاتی همچون انسداد پول را 
به همراه داشت. وی درباره گم شدن دو میلیارد دلار پول بلوکه شده 
ایران در امریکا گفت: این موضوع دو مقطع زمانی دارد؛ مقطع اول در 
بازه زمانی خرید است که سبد سهام متناسب با شرایط بین المللی 
خریده می شود. وی ادامه داد: در مقطع زمانی دوم مهلتی برای نقد 
کردن آن مبلغ داشــتیم، با علم به این موضوع کــه اگر در مهلت 
تعیین شده این کار را انجام ندهیم ممکن است تبعات منفی مانند 
انسداد داشته باشــد. به گفته وزیر اقتصاد و دارایی، نقد اصلی بر این 
اســت که چرا در مهلت مقرر ۱۰ ماهه این کار انجام نشد. دژپسند 
خاطرنشان کرد: دولت فقط پیگیر این موضوع نبود و در شورای امنیت 
نیز مطرح شــد، حتی وزیر اقتصاد در دولت یازدهــم موضوع را به 

تفصیل به قوه قضائیه منعکس کرد.

تعلل،علتاصلی
انسداددومیلیارددلار
درامریکا

فرهاد دژپسند

امیر وکیل زاده مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی  ایران: آخرین 
تصمیمی که درخصوص کارت سوخت از سوی دولت اجرایی شده، مربوط به 
محدود سازی کارت سوخت جایگاه ها به ۲۰ لیتر در هر نوبت سوخت گیری بوده 
است. همچنین کارت سوخت شخصی افراد نیز در هر نوبت سوخت گیری 
محدودیتی 6۰ لیتری داشته و در هر ماه تنها می توان تا سقف ۲5۰ لیتر با هر 
کارت سوخت شخصی سوخت گیری کرد. وی با اشاره به اینکه وزارت نفت برای 
تمام خودروها بدون استثنا کارت سوخت صادر کرده است گفت: ما حدود ۲۴ 
میلیون خودرو و موتورسیکلت در حال تردد در کشور داریم، اما تاکنون حدود 
۴۸ میلیون کارت سوخت صادر شده است. ایشان با بیان اینکه بیش از ۹۰۰ 
هزار کارت سوخت در باجه های معطله پست باقی مانده است، از کسانی که هنوز 
کارت سوخت خود را به هر دلیل دریافت نکرده اند خواست؛ به باجه های معطله 
پست مراجعه کنند. وی افزود: از مردم درخواست می کنیم با مراجعه به درگاه 
epolice.ir باجه معطله کارت خود را دریافت کرده و با در دســت داشتن 

مدارک هویتی برای تحویل گرفتن کارت خود در اسرع وقت مراجعه کنند. 

دوبرابرتعداد
خودروهاکارت
سوختصادرشد!

امیر وکیل زاده

www.etebar.net
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رئیسســازمانبرنامهوبودجهتصریحکرد:اینکمکمعیشتییکهفتهتا1۰روزدیگربهحسابسرپرستان1۸میلیونخانوارواریزمیشود.معاونرئیسجمهویورئیس
سازمانبرنامهوبودجهبااشارهبهطرححمایتیدولتبرایجبرانافزایشقیمتبنزین،گفت:طرححمایتمعیشتیواصلاحقیمتوسهمیهبندیبنزیندرراستایاجرایی
شدنمصوبهشورایعالیهماهنگیاقتصادیسهقوهاجرامیشود.محمدباقرنوبخت«دربارهجزییاتطرححمایتیدولتبرایجبرانافزایشقیمتبنزین،اظهارداشت:
شــرطرئیسجمهوریبرایاجرایطرححمایتمعیشتیواصلاحقیمتبنزیناینبودکهحتماهمهمنابعحاصلازاصلاحقیمتبنزینعینابهمردمبازگردد.ویادامهداد:
طرححمایتمعیشتیواصلاحقیمتوسهمیهبندیبنزیندرراستایاجراییشدنمصوبهشورایعالیهماهنگیاقتصادیسهقوهصادرشد.معاونرئیسجمهوریتاکید
کرد:دولتباوجودداشتنمجوزقانونیدر۶سالگذشتهتنها۲باراصلاحقیمتبنزینراانجامدادومنابعحاصلازآننیزعمدتاصرفحمایتازمددجویانتحتپوشش
کمیتهامدادوبهزیستیشد.نوبختتصریحکرد:شرطرئیسجمهوربرایاجرایطرححمایتمعیشتیواصلاحقیمتبنزیناینبودکهحتماهمهمنابعحاصلازاصلاحقیمت
بنزینعینابهمردمبازگردد.ویعنوانکرد:اولینمرحلهواریزاینطرححمایتمعیشتیحداکثرتادهروزآیندهانجامخواهدشد؛میزانپرداختبهخانوارهایتکنفره۵۵،

دونفره1۰۳،سهنفره1۳۸،چهارنفره1۷۲وپنجنفرهوبیشتر۲۰۵هزارتومانخواهدبود.

واریزکمک
معیشتیبهحساب
سرپرستان18
میلیونخانوار

سیدعباسصالحی:
چشماندازآیندهیکتابخانههایعمومی

به گزارش اعتبــار به نقل از مرکز 
روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اســلامی، سید 
عباس صالحــی در آئین تقدیر از 
کتابداران نمونه کشــور در یزد با 
اشاره به اینکه بعثت اتفاق بزرگی 
در حیات معنوی انسان است، اظهار 
داشت: امروز در برهه ای از تاریخی 
کتابخانه هــا بالا و پر پیدا کرد و به 
یک دوره طلایی تمدن رسید و نوسازی تمدنی هم جز از این مسیر 
میسر نیست چون این تمدن برپایه این قاعده حرکت کرده است. 
وی ادامه داد: امروز تغییرات قابل توجهی را در فضای زندگی معاصر خود 
می بینیم، تغییات رسیع رخ می دهد، این تغییرات در حوزه های مختلف 
رخ داده است، در حوزه فناوری اطلاعات به مرور و روز به روز این تغییرات 
خود را نشان می دهند، اینترنت اشیا، هوش مصنوعی، ربات ها و ....که 
حتما اتفاقاتی را برای ما می آفریند در نظام دسترسی اطلاعات اتفاقات 
قابل توجهی را ایجاد کرده است، افزایش سریع حجم اطلاعات و گسترش 
دسترسی به اطلاعات و همچنین ازبین رفتن مرزهای فیزیکی و جهان 
شدن فضای اطلاعاتی در همین تغییرات جدید حاصل شده است. وی  
تاکبد کرد: در حوزه های اجتماعی هم تغییرات قابل توجهی در حال 
وقوع است و غیر از منزل و محل کار محیط های سومی شکل قالب پیدا 
کرده اند، کتابخانه و مقولاتی از این قبیل بازسازی های نوینی خواهند 
یافت و اتفاقات متعددی دیگری در حوزه اجتماعی رقم خواهند زد. وی 
افزود: نگاه اولیه در کتابخانه ها باید این باشد که کتابخانه ها در دهه های 
آینده به باشگاه های فرهنگی اجتماعی چندمنظوره بر محور کتاب تبدیل 
شوند، تبدیل سازی کتابخانه ها به یک باشگاه فرهنگی اجتماعی چند 
منظوره بر محور کتاب می تواند چشم اندازه جدیدی باشد، متناسب با 
این چشم انداز دارایی این کتابخانه ها دیگر اطلاعات ایستا نیستند، قبلا 
اگر در کتابخانه ای وارد می شــدیم به سراغ مخزن آن می رفتیم اما با 
تغییرات جاری داده های سیار جای اطلاعات ایستا را خواهند گرفت. 
بنابراین باید با این نگاه به دارایی کتابخانه ها نگاه کرد. وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی بیان کرد: در کتابخانه های کلاسیک، مراجعه کننده برای کسب 
دانش و ارتقای آگاهی می آمد اما اگر امروز بخواهیم با تغییرات جدید، 
کتابخانه ها بمانند، مراجعه کننده باید به دنبال خلق دانش باشد؛ یعنی 
جایگزینی خلق دانش به جای کسب دانش. همچنین هدف، اجتماعی 
شدن بر مبنای کتاب باشد؛ این دو هدف هم باید از اهداف مراجعه کننده 
به کتابخانه ها باشد. صالحی ابراز داشت: سازمان کتابخانه و کتابداران در 
نگاه کلاسیک، مالک کتاب و خدمات بودند اما در نگاه جدید، ما حلقه 
وصل هستیم و باید نقطه های اتصال را برگزار کنیم؛ این کار اصلی یک 

سازمان و کتابدارش خواهد بود.

واکنشبهروزنعمتیبهخبرعدمخبر
کاندیداتوریلاریجانی

وزیر نفت جزئیات اکتشاف میدان نفتی جدید را اعلام کرد

»نام آوران«؛ نام دومین مخزن بزرگ نفتی ایران
وزیر نفت نام میدان نفتی تازه کشــف شده را که 
رئیس جمهوری از آن خبر داد »نام آوران« اعلام 
کــرد و گفت: این میدان دومیــن مخزن بزرگ 

کشف شده در ایران است.
بیژن زنگنه روز دوشــنبه )۲۰ آبان ماه( در جمع 
بیش از ۱۰۰ خبرنــگار داخلی و خارجی پس از 
اعلام نام این میدان اظهار کرد: اسم این مخزن به 
پاس خدمات همه افرادی که در گوشــه و کنار 
کشــور به خدمت می پردازند، به ویژه کارکنان 
مدیریت اکتشــاف شــرکت ملی نفت ایران که 
نام آوران گمنام صنعت نفت هستند، »نام آوران« 

گذاشته شد.
وی با اشاره به اینکه مخزن کشف شده 53 میلیارد 
بشــکه ذخیره نفت درجــا دارد، افزود: عملیات 
اکتشــاف این میدان با پیشرفته ترین روش های 
اکتشافی به عنوان یک اکتشــاف فناورانه و کار 
جدید اکتشــافی با سه حلقه چاه از سال ۹5 آغاز 
شــد و با توجه به اینکه حدود 3۱ میلیارد بشکه 
اکتشاف های پیشین بوده است، حدود ۲۲ میلیارد 
بشکه به ذخایر نفت درجای کشور و ۲.۲ میلیارد 
بشکه به ذخایر نفت قابل برداشت کشور افزوده 
می شــود. وزیر نفــت از میدان نفتــی نام آوران 
به عنوان دومین مخزن نفتی بزرگ کشف شده در 
ایران نام برد و یادآور شــد: نخستین لایه بزرگ، 

لایه آســماری گچســاران با 5۴ میلیارد بشکه 
ذخیره نفت درجا بوده است. زنگنه با اشاره به اینکه 
این میدان به وسعت ۲۴۰۰ کیلومتر مربع در عمق 
تقریبی 3۱۰۰ متر با لایه نفتی به ضخامت حدود 
۸۰ متر اســت، گفت: تاکنــون از این مخزن 53 
میلیارد بشــکه نفت درجا کشف شده است که 
احتمال گسترش این میدان به سمت جنوب غربی 
و جنوب شرقی به طور قابل توجهی وجود دارد. وی 

بــا تأکید بر اهمیت فناوری در ضریب بازیافت یا 
میزان برداشت اظهار کرد: با هر یک درصد بهبود 
ضریب بازیافت از این 53 میلیارد بشکه نفت، 53۰ 
میلیون بشــکه نفت حاصل می شود که با قیمت 
کنونی، 3۲ میلیارد دلار ثروت به کشــور اضافه 
می شود، بنابراین باید همه اهتمام خود را در بحث 
توسعه فناوری و تحقیقات و پژوهش و فناوری در 
بخش بالادســت نفت متوجــه افزایش ضریب 

بازیافت کنیم.
وزیر نفت با قدردانی از کارکنان و مدیران مدیریت 
اکتشاف و مناطق نفت خیز جنوب گفت: کشف 
این میدان را در آستانه این اعیاد )ولادت حضرت 
رســول اکرم ص و امام جعفر صادق ع( به مردم 
ایران تبریک می گویم که این ثروت خدادادی را 
از دل این زمین در این شرایط سخت به ما نمایاند.

زنگنه با اشاره به اینکه برنامه توسعه ای وزارت نفت 
برای این میدان ها در قالب برنامه هایی است که 
برای آب تیمور، منصوری، سپهر و جفیر خواهیم 
دید، افزود: برنامــه متمایزی برای این میدان ها 
نداریم، اما باید از این میدان ها استفاده شود و این 

ذخایر کشور است که بر آن افزوده می شود.
وی با بیان اینکه نام این مخزن طبق هماهنگی ها 
»نام آوران« گذاشته شد، افزود: به پاس خدمات 
همه افراد شریف به ویژه کارکنان مدیریت اکتشاف 
شــرکت ملی نفت ایران که در گوشه و کنار این 
ســرزمین، بدون هیچ توقع و چشم داشــتی به 
خدمت به کشــور می پردازند، نــام این میدان 

نام آوران گذاشته شد. 
وزیر نفت تصریح کرد: جا دارد در مقابل خدمات 
همکارانی که در شــرایط سخت در بخش های 
مختلف صنعت نفت کار می کنند سر تعظیم فرود 

بیاوریم.

به گزارش اعتبار به نقل از خانه 
ملت بهروز نعمتی عضو هیات 
رئیسه مجلس شورای اسلامی 
اعلام کرد که لاریجانی هیچ 
تصمیمی برای عدم حضور در 
انتخابات نگرفته اســت. روز 
جمعه نیز احمــد امیر آبادی، 
نماینده مــردم قم در مجلس 
خبرداد که شورای اصولگرایان 

قم در تهیه لیســت انتخاباتی اش رزومه ای از علی لاریجانی 
نخواسته و البته لاریجانی نیز رزومه ای ارائه نکرده است.

پــس از آن خبرگزاری »ایلنا« به نقل از یک منبع موثق، اعلام 
کرد که علی لاریجانی نماینده مردم قم و رئیس مجلس شورای 
اسلامی، اخیرا در جمع برخی فعالان سیاسی نزدیک به خود در 
شــهر قم اعلام کرده که دیگر کاندیدای انتخابات نمایندگی 
مجلس شورای اسلامی نمی شود و تا کنون هرچه در توان داشته 
برای کشور به کار گرفته است. پیش ازاین هم محمد مهاجری 
فعال رســانه ای اصولگرا گفته بود که »اطــلاع دارم که علی 
لاریجانی از یک سال پیش به نزدیکان خود اعلام کرده است که 
نامــزد انتخابات مجلــس یازدهم از هیچ حــوزه ای نخواهد 
شد.«.بااین حال بهروز نعمتی« اظهار کرد: عده ای برای اینکه 
کارهای خودشان را لاپوشانی کنند چنین حرف هایی را می زنند 
که در قم تشکیلاتی ایجاد شده و قرار است برخی افراد کاندیدا 
باشند و بعد هم می گویند لاریجانی رزومه نداده است.وی افزود: 
آقای لاریجانی کدام دفعه به یک تشکیلات رزومه داده است. 
مشخص است که این حرف ها حرف رقیب است و به این شکل 
می خواهند از ایشان انتقام بگیرند.نعمتی ادامه داد: طبیعتا اگر 
آقــای لاریجانی تصمیمی در مورد حضــور یا عدم حضور در 
انتخابات گرفته باشد یا باید خودش آن را اعلام کند یا دفترش 
یا نزدیکانش، من تا امروز حرف نیامدن از ایشــان نشنیده ام و 
ایشــان هیچ تصمیمی برای نیامــدن در انتخابات مجلس 
نگرفته اند. وی درباره احتمال تغییر حوزه انتخابیه علی لاریجانی 
در انتخابات دور یازدهم مجلس نیز گفت: ایشان بعید است که 
از تهران یا آمل کاندیدا شود به هر حال آقای لاریجانی عالم زاده 
است و اگر بخواهد در انتخابات حضور یابد از قم کاندیدا می شود.

نعمتی درباره برخی گمانه زنی ها مبنی بر احتمال کاندیداتوری 
علی لاریجانی در انتخابات ریاست جمهوری سال ۱۴۰۰ گفت: 
این موضوع منافاتی با اینکه ایشان در انتخابات مجلس آینده 
حضور پیدا کند، ندارد. خیلی ها هســتند که می خواهند به 

مجلس بیایند و بعد از آن رئیس جمهور شوند.

پس از طرح جدید نرخ گذاری قیمت بنزین

تشكیلکمیتهنظارتبازاربرایمهارتورم
مهدی جمالی نژاد  معاون وزیر کشــور  گفت: از همان ساعات اولیه 
افزایش نرخ بنزین، برای رفاه حال تاکســیرانان و ناوبران جلسات 

متعددی را برگزار کردیم که آرامش میان این عزیزان حاکم شود.
 آرامش از این جهت که قیمت ها افزایش پیدا نکند و تلاش ما بر این 
است که با تدابیر مختلف از جمله بسته های حمایتی کاری کنیم تا 
این قشر زحمتکش آسیب نبینند به همین دلیل جلساتی را در وزارت 
کشور و همچنین شهرداری ها برگزار کردیم تا ثبات قیمت را رقم 
بزنیم. ایشان افزود: ما از نمایندگان سرویس مدارس، تاکسی های بین 
شهری، آژانس های مسافری دعوت کردیم تا جلساتی را با آنان برگزار 
کنیم تا با تخصیص بســته های حمایتی بتوانیم از آســیب آنان 
جلوگیری کنیم. اگر مصرف سوخت، ۱۰ هزار لیتر کاهش یابد این 
کاری ارزشمند برای دولت محسوب می شود، زیرا اکنون در کلان 
شهر ها آلودگی و ترافیک بر مردم غالب شده است و اگر مردم بتوانند 

از حمل و نقل عمومی بیشتر استفاده کنند مشکلات آلودگی هوا و 
ترافیک به سرعت مرتفع خواهد شد. از طرفی ما نیز باید ناوگان حمل 
و نقل عمومی را گسترش دهیم تا مردم با آرامش بیشتر رفت و آمد 
کنند و ما برای خودرو های ســواری تک سوز سهمیه 6۰ لیتری در 
نظر گرفته ایم و به خودرو های دوگانه سوز 3۰ لیتر بنزین اختصاص 
دادیم. همچنین به تاکسی های پرمصرف ۴۰۰ لیتر و به دوگانه سوز 
۲۰۰ لیتر، به موتورسیکلت ها ۲5 لیتر، وانت های کم مصرف ۲۰۰ 
لیتر و آمبولانس ها 5۰۰ لیتر بنزین اختصاص دادیم و اگر پیمایش 
تاکسی های اینترنتی به گونه ای باشد که در ماه از ۲۰۰ کیلومتر بیشتر 
تردد کنند بسته های حمایتی درنظر گرفته ایم، بطوریکه تاکسی های 
اینترنتی تک سوز از 3۰۰ لیتر و برای خودرو های دوگانه سوز ۱۸۰ 
لیتر بنزین برخوردار شوند. ایشان اظهار داشت: در طرح جدید نرخ 
بنزین ما یک بازی برد - برد را دنبال می کنیم تا شهروندان و رانندگان 

محترم ناوگان حمل و نقل آســیب 
نبینند و این مســئله را در سازمان 
شــهرداری ها به طور جــدی دنبال 

می کنیم. وی افزود: وقتی ما قیمت سوخت را افزایش می دهیم باید 
تدابیری را بیاندیشیم تا افزایش قیمت سوخت آرامش را نیز برای 
شهروندان داشته باشد و در بحث یارانه ها و توسعه حمل و نقل عمومی، 
توســعه زیرساخت ها، توسعه حمل و نقل ریلی باید این حلاوت را 
مردم درک کنند و در کنار افزایش قیمت سوخت بستری آرام را برای 
هموطنــان آماده کنیم. جمالــی نژاد اضافه کرد: ما در ســازمان 
شهرداری ها و دهیاری ها کمیته نظارتی را برای پایش و بازرسی بازار 
در نظر گرفته ایم و در استان ها نیز متناظر همین موضوع را پیش بینی 
کرده ایم البته به کمک سازمان تعزیرات حکومتی برای نظارت بر 

افزایش نیافتن کالا های اساسی و مهار تورم نیازمندیم.

محمدرضا حسین زاده مدیرعامل بانک ملی ایران با تاکید بر این که نیازهای 
ارزی متقاضیان در این بانک به خوبی برآورده می شود، گفت: تحریم ها 
نتوانسته خدمات ارزی بانک را محدود کند و از این رو همه کارکنان باید به 
جذب منابع ارزی و حفظ مشتریان بین المللی مانند سابق اهتمام ورزند. 
ایشان که همزمان با سفر رئیس جمهور و هیات دولت، به یزد سفر کرده 
است در جلسه هم اندیشــی و بررســی عملکرد اداره امور شعب یزد از 
تلاش های موفقیت آمیز کارکنان این اداره امور شعب قدردانی کرد و با اشاره 
به تاریخ کهن سرزمین یزد، گفت: این استان در عرصه های تولید و صنعت 
بسیار موفق است و بانک ملّی ایران نیز در راستای تحقق شعار »رونق تولید« 
از همه فعالان اقتصادی این استان حداکثر حمایت را به عمل خواهد آورد. 
وی با اشاره به پیشرفت های علمی و صنعتی جوانان و محققان استان یزد، 
خاطرنشان کرد: این نگاه مترقی باید به همه بخش ها به ویژه نظام بانکی و در 
راس آن بدنه بانک ملیّ ایران تزریق شود، به طوری که همه واحدها معرفی 

و ترویج سامانه های نوین بانک را در اولویت قرار دهند.

تحریمهانتوانسته
خدماتارزیبانکرا
محدودکند

محمدرضا حسین زاده

ســورنا ســتاری معاون علمی و فناوری رییس جمهــوری از ظرفیت 
کشــورهای جهان اســلام برای توســعه پایدار با همکاری در حوزه 
فناوری های آینده ســاز گفت و آمادگی ایران را به عنــوان بزرگ ترین 
تولیدکننده دانش در جهان اسلام و قدرتی برتر در حوزه فناوری های 
پیشرفته و اکوسیستم دانش بنیان، با کمک جوانان خلاق برای رونق و 
گسترش این همکاری ها یادآوری کرد.  در پیام معاون علمی و فناوری 
رییس جمهوری خطاب به دانشمندان و مسئولان حاضر در آیین اختتامیه 
جایزه مصطفی آمده است: »به توفیق الهی و با عنایت پیامبر دانش و 
نور)ص(، بار دیگر مفتخر شــده ایم تا از سرمایه های امت علم دوست و 
وارسته تجلیل کنیم. اکنون جشنی برپا ساخته ایم تا دانشمندان فرهیخته 
دنیای اسلام را بیش از پیش، بر صدر بنشانیم و از ایشان الگویی شایسته 
بسازیم برای تعالی علم و فناوری در سرزمین های اسلامی. چرا که نیک 
می دانیم، همراهی بشــریت با رحمت و رأفت مسلمانی و دانش مداری 

اسلامی، مسیری درخشان را در راه ارتقاء رفاه فراهم خواهد ساخت. 

ایرانمحورپیشتازی
جهاناسلامدر
فناوریهایآیندهساز

سورنا ستاری

 ابوالحسن فیروزآبادی دبیر شورای عالی فضای مجازی وابستگی کاربران اینترنت داخل 
کشور به خدمات پایه ای مانند جست وجوگر، سیستم عامل و پیام رسان خارجی را 
خطرناک دانست. به گزارش اعتبار به نقل از ایسنا در جلسه ای در سازمان نظام صنفی 
رایانه ای کشور با اشاره به وابستگی خطرناک کاربران داخل کشور به خدمات پایه ای مانند 
جست وجوگر، سیستم عامل و پیام رسان خارجی اعلام کرد: وزارت ارتباطات اعلام 
می کند که ۸۰ درصد شبکه ملی اطلاعات را راه اندازی کرده است اما این ۸۰ درصد در 
بخش زیرساخت ارتباطی بوده نه ارایه خدمات ملی و پایه ای مانند جست وجوگر، ارائه 
خدمات ابری، ایمیل و غیره است. وی همچنین در جمع خبرنگاران ،با اشاره به طرح 
موضوع وی پی ان قانونی و کاربردهای آن بیان کرد: این موضوع از قدیم در شورای عالی 
فضای مجازی مطرح بود، شکست نخورده اما اجرا هم نشد. با توجه به این که اقتصاد وی  
پی  ان، اقتصاد بزرگی شده و سازمان ها و افراد زیادی از آن بهره برداری می کنند، امیدواریم 
با مسئولیت پذیری دادستانی و وزارت ارتباطات، شاهد اپراتورهای وی پی ان رسمی در 
کشور باشیم و وی پی ان طبق یک مقررات و با نظم مشخصی از طریق اپراتورهای رسمی 

واگذار و با توجه به مواردی که در کشور نیاز است، از آن استفاده شود.

وابستگیکاربراناینترنت
کشوربهجستوجوگر
خارجیخطرناکاست

 ابوالحسن فیروزآبادی



محمد شریعتمداری، وزیرتعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: شفافیت باید در 
عمل باشد و نه در شعار و باید در همه امور شفافیت داشته باشیم و شفاف با 
مردم سخن بگوییم. به گزارش وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی،وی در نشست 
سراسری روابط عمومی های این وزارتخانه، اظهارداشت: امید اجتماعی و توجه 
به سرمایه اجتماعی باید بیش از پیش مورد توجه قرار گیرد. وی افزود: توجه به 
رضایتمندی مردم منجر به افزایش اعتماد عمومی در جامعه خواهد شد. اگر 
کارهای انجام شده درست به مردم منتقل شود رضایتمندی افزایش می یابد. 
شریعتمداری گفت: روابط عمومی ها با رصد فضای اجتماعی جامعه باید زبان 
گویای مردم در مجموعه و سازمان خود باشند. وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی 
تصریح کرد: باید کم شنوایی و ناشنوایی سیستماتیک از مجموعه نظام اجرایی 
کشور برچیده شود. وی گفت: عامل اصلی ایجاد مفسده در حوزه فعالیت های 
اخلاقی، عدم برخورداری از عدالت در جامعه است. وزیر کار با بیان اینکه باید در 
همه امور شفافیت داشته باشیم، اضافه کرد: شفافیت موضوع پایه ای است. با 

آمدن شفافیت، فساد از در دیگر خارج می شود.

باآمدنشفافیت،
فسادازدردیگر
خارجمیشود

محمد شریعتمداری

محمود محمودزاده معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی گفت: 
فرآیند ثبت نام متقاضیان در طرح اقدام ملی مسکن در تمامی شهرهای 
جدید از جمله شهرهای اطراف تهران، هفت تا هشت روز دیگر آغاز می شود. 
محمود محمودزاده اظهار کرد: زیرساخت ها و شرایط ثبت نام متقاضیان 
طرح اقدام ملی مسکن در شهرهای جدید فراهم شده و این روند را که قبلا 
تصور می کردیم اواخر آبان ماه باشد، جلو انداخته ایم. وی با بیان این که اتمام 
ثبت نام بر اساس تکمیل ظرفیت استان ها خواهد بود، گفت: این طور نیست 
که لزوما بعد از سه روز سایت در استان مورد نظر متقاضیان بسته شود بلکه 
پایان فرآیند نام نویسی بر اساس تکمیل ظرفیت است. طبیعتا این فرآیند 
ممکن است زودتر یا دیرتر از سه روز به اتمام برسد. همچنین در صورتی که 
منابع و ظرفیت ملکی در مناطق افزایش یابد مجددا ثبت نام انجام خواهد 
شد. از سوی دیگر پس از پالایش متقاضیان ثبت نام شده در مرحله اول و در 
صورت وجود ظرفیت، سامانه پس از اطلاع رسانی برای ثبت نام مجدد تا 

سقف ظرفیت اعلام شده، بازگشایی می شود.

آغازثبتنام
مسکنملیدر
تهرانبهزودی

محمود محمودزاده 

غلامحسین اسماعیلی، سخنگوی قوه قضائیه با تایید خبر بازداشت رسول دانیال زاده 
گفت: این بدهکار کلان بانکی که در پرونده حسین فریدون به اتهام رشوه محکوم 
شده و گریخته بود با طراحی و هدایت پاسداران گمنام امام زمان)عج( به کشور 
بازگشت. ایشان گفت: دانیال زاده یکی از بدهکاران کلان بانکی کشور که در پرونده 
حسین فریدون به اتهام پرداخت رشوه محکوم شده و پس از دستگیری اکبر طبری 
به خارج از کشور گریخته بود، با طراحی و هدایت پاسداران گمنام امام زمان )عج( در 
سپاه به کشور بازگشت و این فرد بیش از چهار هزار میلیارد تومان بدهی بانکی داشته 
و از مرتبطان نزدیک اکبر طبری و حسین فریدون می باشد. رسول دانیال زاده که از 
وی به عنوان سلطان فولاد ایران نیز یاد می شود، یکی از ابر بدهکاران شبکه بانکی 
کشور است.او در پرونده حسین فریدون که منتهی به صدور پنج سال حبس قطعی 
شد، متهم به پرداخت رشوه است؛ پس از فاش شدن برخی مسائل در پرونده حسین 
فریدون، جمعی از نمایندگان مجلس در نامه ای به رئیس جمهور خواستند که وی در 
مورد ارتباط حســین فریدون با برخی از بدهکاران کلان بانکی از جمله رسول 

دانیال زاده توضیحات دهد. 

بازداشت
ابربدهکار
بانکی

غلامحسین اسماعیلی

محمد مسیحی، معاون سازمان امور مالیاتی با بیان اینکه تاکنون ۴۰ 
درصد پزشکان در سامانه مالیاتی ثبت نام کرده اند، گفت: مجموع فرار 
و معافیت مالیاتی در کشور به ۹۰ هزار میلیارد تومان می رسد. وی 
اظهار داشت: مالیات تابع سیستم نظام مالیاتی است که اگر هرجزیی 
از سیستم بدرســتی عمل نکند به هدف عالیه که وصول مالیات به 
معنای واقعی است نخواهیم رسید. وی ادامه داد: براساس برآوردها 35 
هزار تا ۴۰ هزار میلیارد تومان به طور متوســط فرار مالیاتی داریم. 
مسیحی درباره میزان فرار مالیاتی در کشور، گفت: ۴۰ درصد معافیت 
مالیاتی داریم که عددی معادل 5۰ هزار میلیارد تومان را به اقتصاد 
کشور تحمیل می کند، همچنین فرار مالیاتی ۴۰ هزار میلیارد تومانی 
نیز نشــان می دهد ۹۰ هزار میلیارد تومان فــرار مالیاتی و معافیت 
مالیاتی داریم. مســیحی افزود: هم مجلس و هم دولت در فراخوان 
پزشکان و وکلا در سامانه مالیاتی پیگیر بوده اند که تاکنون ۴۰ درصد 

پزشکان ثبت نام کرده اند.

تمکین۴۰درصد
پزشکان
ازقانونمالیات

محمد مسیحی

حسین مدرس خیابانی قائم مقام وزیر صنعت، معدن و تجارت در امور بازرگانی با 
اشاره به سخنان اخیر رهبر معظم انقلاب اسلامی مبنی بر اینکه یکی از راه های 
رونق تولید جلوگیری از واردات زائد، بی رویه و کالاهای دارای ساخت داخل است، 
افزود: متن مصوبه ای طی هفته گذشته در شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران 
سه قوه به جهت لبیک گفتن به فرمایشات مقام معظم رهبری تمدید شد که 
امکان ادامه ممنوعیت ورود کالاهای غیر ضرور و اقلام دارای زمینه توان تولید 
داخل را بیش از پیش در کشور فراهم کرد. وی گفت: این وزارتخانه مطابق مصوبه 
مزبور مکلف شده که نسبت به ممنوعیت این دو گرو کالاهایی یعنی اقلام غیر 
ضروری و دارای توان ساخت داخل اقدام کند. مدرس خیابانی افزود: طبق این 
مصوبه ورود ۱65۰ ردیف تعرفه کالاها به کشور ممنوع شده است. وی با اشاره به 
اینکه حجم واردات کالاها به خصوص در بخش مصرفی کاهش چشمگیری 
داشته است، اظهارداشت: با اجرای این مصوبه بخش های تولیدی کشور می توانند 
با یک توان مضاعف نسبت به افزایش ظرفیت تولید تا قطع وابستگی اقدام کنند 

وهم فرصت پیدا خواهند کرد که کیفیت کالاهای خود را ارتقا بخشند.

ممنوعیتواردات16۵۰
قلمکالاباهدف
حمایتازتولیدداخلی

حسین مدرس خیابانی

مصطفی رجبی مشهدی سخنگوی صنعت برق با اشاره به اینکه ماینرها، 
توانستند برای دریافت مجوز فعالیت رسمی در استخراج رمز ارزها اقدام کنند، 
گفت: مقررات تامین برق مراکز استخراج رمز ارزها مشخص شد و براساس 
این مقررات قیمت برق مراکز استخراج رمز ارزها به ازای هر کیلووات ساعت 
معادل متوسط قیمت صادراتی برق ۹65 تومان خواهد بود که در هشت ماه 
از سال این مقدار 5۰ درصد مبلغ متوسط قیمت صادراتی یعنی ۴۸۰ تومان و 
برای چهار ماه گرم سال دو برابر متوسط قیمت صادراتی برق خواهد بود. وی 
افزود: البته این مراکز امکان استفاده از برق را برای 3۰۰ ساعت از سال که 
ساعات اوج بار مصرف است و در ماه های تیر و مرداد خواهد بود ندارند و در 
این ساعات استفاده از برق برای آنها ممنوع است و هزینه های انشعاب عمومی 
برق برای این استخراج کنندگان رمز ارزها دریافت نخواهد شد و در صورتی 
که این مراکز به صورت مجتمع و میزان مصرفی بالاتر باشــند از تخفیف 
بیشتری برخوردار خواهد شد. رجبی مشهدی توضیح داد:  آن مرکزی که به 

شبکه برق متصل می شوند میزان تخفیف آنها ۲۰ درصد خواهد بود.

تعرفهبرقمراکز
استخراجرمزارز
تعیینشد

مصطفی رجبی مشهدی

ذبیح اله خدائیان، دفاتر اسناد رسمی را موفق ترین روش خصوصی سازی در 
کشور عنوان کرد و گفت: در این دفاتر اســتفاده از ظرفیت مردم برای حل 
مشکلات آن ها مورد توجه است. وی با اشاره به فعالیت بیش از هفت هزار دفتر 
اسناد رسمی در کشور که در کنار دفاتر ازدواج و طلاق این رقم به یازده هزار 
می رسد، ادامه داد: خیلی از اموری که امروز به عهده داریم را می توان به دفاتر 
اسناد رسمی منتقل کرد و این قشر کارنامه مؤفقی در انجام امور دارند. به گفته 
وی اکثریت قریب به اتفاق دفاتر اسناد رسمی بر اساس قوانین و مقررات به 
خوبی به وظایف خودشان عمل می کنند. رئیس سازمان ثبت اسناد واملاک 
کشور با تأکید بر برخورد قاطع و سریع با هرگونه تخلفی در دفاتر اسنادرسمی ، 
این امر را در راستای حفاظت از این نهاد بزرگ دانست و تأکید کرد: نباید اجازه 
دهیم افراد متخلف هر چند انگشت شمار به حیثیت این دفاتر آسیب برساند. 
وی از رؤسای کانون های سردفتران و دفتریاران سراسر کشور خواست، دادگاه 
های انتظامی رسیدگی به تخلفات دفاتر اسناد رسمی و سردفتران و دفتریاران 

را در استان ها را به منظور حفاظت از قداست این نهادها فعال کنند.

دفاتراسنادرسمی
موفقترینروش
خصوصیسازی

ذبیح اله خدائیان

حامد سلطانی نژاد مدیرعامل بورس کالای ایران در گردهمایی مدیران عامل 
شرکت های پتروشیمی در مشهد درخصوص کارکردهای بورس های کالایی 
گفت: کشف منصفانه قیمت، مدیریت ریسک نوسان قیمت، تسهیل تامین مالی، 
تسهیل مبادلات فیزیکی، تنظیم بازار، انتشار اطلاعات بازار و تضمین اجرای 
تعهدات از اصلی ترین کارکردهای بورس های کالایی است. وی در ادامه به آمار 
معاملات محصولات پتروشیمی و فرآورده های نفتی در بورس کالای ایران اشاره 
کرد و گفت: در سال ۹۷، معادل ۴میلیون و 6۹6 هزار تن محصول به ارزش 3۰۷ 
هزار و ۱۲۲میلیارد ریال در بازار محصولات پتروشیمی معامله شد که رشد 
قابل توجهی داشت. وی همچنین به روند معاملات فرآورده های نفتی در بورس 
کالای ایران اشاره کرد و توضیح داد: در سال ۹۷ نیز ۱۰ میلیون و 35۹ هزار تن 
محصول به ارزش ۲۱۹ هزار و ۱۹۰ میلیارد ریال در این بازار معامله شد. ایشان به 
آمار معاملات محصولات پتروشیمی در ۷ ماهه ابتدایی سال ۹۸ اشاره کرد و 
توضیح داد: در ۷ ماهه ابتدایی امسال در بازار پتروشیمی ۲ میلیون و ۴۴۰ هزار 

تن محصول به ارزش ۲۲۷ هزار و 5۱۹ میلیارد ریال در بورس کالا معامله شد. 

۳راهکاربورسکالا
برایتامیننیازهای
بازارپتروشیمی

حامد سلطانی نژاد

اقتصاد کلان
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اعلامِجزئیات
سهمیهبندی
بنزینازبامداد

۲۴آبان

جهانگیری:ادارهکشوربادرآمدهایمالیاتی
به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه 
اطلاع رسانی معاون اول رئیس 
جمهوری، اسحاق جهانگیری 
در این جلسه با اشاره به برنامه 
ســازمان امور مالیاتی کشور 
برای اجرای برنامه شــفافیت 
مالیاتی و اجــرای ماده ۱6۹ 
مکــرر قانــون مالیات هــای 
مســتقیم، گفت: اجرای این 

برنامه و به کارگیری سامانه های اطلاعاتی در حوزه های مختلف 
نیازمند عزم و اراده قوای سه گانه، همکاری دستگاه های اجرایی 
و نهادهای نظارتی است تا بتوانیم کشور را به سمت سلامت و 
پیشــگیری از فساد سوق دهیم. جهانگیری اظهار داشت: باید 
تلاش کنیم تا با درآمدهای مالیاتی هزینه های جاری کشــور 
تأمین شود. اگر سامانه های اطلاعاتی تحت شبکه واحد و به شکل 
نظام مند به یکدیگر متصل باشند، دیگر شاهد بروز مفاسدی 
نظیر صدور کارت بازرگانی برای افراد بدون صلاحیت یا پرداخت 
تسهیلات میلیاردی توسط نظام بانکی به شرکت های متخلف 

که قابلیت بازپرداخت اقساط خود را ندارند، نخواهیم بود.
مبارزه با همه مفسدان

وی با تأکید بر اینکه باید فضا به گونه ای شود که مردم احساس 
امنیت در اقتصاد کنند، گفت: در مبارزه با فساد نباید طوری عمل 
کنیم که صرفاً چند نفر دســتگیر و مجازات شوند و عده بسیار 
دیگری با استفاده از ضعف دستگاه های نظارتی و سوءاستفاده از 

خلأهای قانونی به رفتار متخلفانه خود ادامه دهند.
راهکار مبارزه با فساد

معاون اول رئیس جمهوری از اجــرای ماده ۱6۹ مکرر قانون 
مالیات های مستقیم به عنوان یکی از راهکارهای پیشگیری از 
بروز تخلف و فســاد درکشور یاد کرد و افزود: با اجرای این ماده 
قانونی، اطلاعات هویتی و فعالیت های اقتصادی همه افراد ثبت 
می شــود و از طریق ارتباط هوشمند ســامانه های اطلاعاتی 
دستگاه های مختلف، امکان پیشگیری از فساد فراهم می شود.

معاون اول رئیس جمهوری با اشــاره به تصویب لوایح سه گانه 
شفافیت، تعارض منافع و ارتقای سلامت نظام اداری و مبارزه با 
مفاسد اقتصادی از سوی دولت، خاطرنشان کرد: دولت با اهتمام 
جدی این لوایح را تصویب کرده اســت که لایحه شفافیت در 
خردادماه سال جاری به مجلس شورای اسلامی ارسال و دو لایحه 
دیگر نیز در روز گذشته در دولت تصویب و در حال ارسال برای 
مجلس است که امیدواریم هرچه سریع تر شاهد تصویب این 
ســه لایحه مهم توسط نمایندگان محترم تا پایان همین دوره 

مجلس باشیم.

خبر رضارحمانیوزیرصنعت،معدنوتجارت:
ایراندهمینکشور
فولادیدنیاشد

وزیــر صنعت، معدن و تجارت 
گفت: تولید فولاد در کشــور 
ایران با اقدامات دولت تدبیر و 
امید از رتبه ۱3 دنیا به رتبه دهم 

رسید.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط 
عمومی صنعت معدن و تجارت، 
وی در حاشیه افتتاح کارخانه 
فولاد در شهرستان بافت افزود: 
زنجیره فولاد نامتقارن بود که در ســال های اخیر در راستای 
متقارن کردن این زنجیره در کشور گام هایی برداشته شده است.
وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه ویژگی دوم پروژه های 
ما بومی سازی فولاد اســت گفت: ۷۰ درصد تجهیزات فولاد 
شهرستان بافت داخلی است که در این زمینه توسط نیروهای 
داخلی تولید و صادرات داریم. رحمانی با بیان اینکه خوشبختانه 
در حوزه مهندسی، ساخت، نصب و بهره برداری از توان داخلی 
استفاده می شود گفت: تولید فولاد در دنیا طی سال گذشته 5/3 
درصد رشــد و در  ایران 5/6 درصد رشد داشته و این در حالی 
است که طی سال های گذشته در دنیا رتبه سیزدهم را داشتیم. 
رحمانی افزود: 6۲ درصد فولاد خاورمیانه در جمهوری اسلامی 

تولید می شود و برنامه تفصیلی در این زمینه داریم.
وی با بیان اینکه در حوزه اکتشاف در استان کرمان از ابتدای کار 
تا امروز ۲6 هزار کیلومتر مربع اکتشاف شده است خاطرنشان 
کرد: امسال ماموریت تعریف شده برای سازمان ایمیدرو که۲۰ 
هزار کیلومتر مربع در برنامه خود گذاشته شود که آینده معادن 
استان را نوید می دهد و سرمایه گذاران می توانند کار خود را در 

این حوزه در استان کرمان آغاز کنند.
کارخانه احیای مستقیم شماره یک فولاد بافت در نخستین روز 
از سفر رئیس جمهوری به استان کرمان با ظرفیت ۸۰۰ هزار تن 

سالانه تولید آهن اسفنجی به بهره برداری رسید.
طرح فولاد بافت یکی از پروژه های اســتانی فولاد می باشد که 
عملیات اجرایی آن در جهت محرومیت زدایی و ایجاد  اشتغال 
در شهرستان بافت کرمان با ظرفیت ۸۰۰ هزار تن آهن اسفنجی 
و ۸۰۰ هزار تن فولاد خام در سال ۸5 مصوب شورای اقتصاد در 

سال ۸6 در زمینی به مساحت 6۱۲ هکتار آغاز شد.
فاز نخست آن که توسط ریاست جمهوری افتتاح شد واحد احیاء 
مستقیم با ظرفیت ۸۰۰ هزار تن به تولید رسیده این پروژه از 
سال ۸6 آغاز و ارزش واحد احداثی ۱۲۰ میلیون یورو بوده که 
۲5۰ نفر  اشتغال مســتقیم و ۲ هزار و 5۰۰ نفر غیر مستقیم 

 اشتغالزایی می کند.

 علی اکبر صالحی در مراسم بتن ریزی واحد دو نیروگاه بوشهر:

تولید نیروگاه بوشهر سالانه به 22 میلیارد کیلووات ساعت می رسد
 علی اکبر صالحی در جریان مراسم بتن ریزی واحد 
دو نیروگاه بوشهر اعلام کرد که با راه اندازی دو واحد 
جدید نیروگاه بوشهر ۲۲ میلیارد کیلووات ساعت 
برق هسته ای در سال در اختیار کشور قرار می گیرد. 
صالحی  با اشاره به سخنان رهبری درباره صنعت 
هسته ای گفت: ما باید به فکر صیانت از انرژی برای 
نسل های آینده باشیم و انرژی هسته ای یکی از این 
انرژی هاست که باید در یک افق میان مدت از ۲۰ 
هزار مگاوات برق هسته ای برخوردار باشیم. او ادامه 
داد: صنعت هسته ای صنعتی اقتدارآفرین است و 
می تواند در مجموع صنایع کشور تحول زیادی ایجاد 
کند. شاید یکی از دلایلی که ما با چالش جدی با 
دشمنان روبه رو هستیم همین است که می خواهند 
منشأ اقتدار را از دست ما خارج کنند. رئیس سازمان 
انرژی اتمی با یادآوری اینکه معاهده پاریس در افقی 
چند ســاله ســعی دارد بتوانند از میزان گازهای 
گلخانه ای بکاهد که یکی از راه های آن، استفاده از 
انرژی هســته ای است، افزود:  سالانه ۱۱ میلیون 
بشکه نفت خام برای تولید برق نیاز داریم که اگر سه 
نیروگاه هزار مگاواتی داشته باشیم، صرفه جویی 33 

میلیون بشکه نفت خام خواهیم داشت.

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی سازمان 
انرژی اتمی ایران وی با اشاره به 66۰ میلیون دلار 
صرفه جویی اقتصادی  نیروگاه بوشــهر و اینکه 
متأسفانه شرایط به گونه ای نیست که از کل ارزش 
افزوده ای که نیروگاه بوشهر ایجاد می کند استفاده 
کنیم، افزود: مجلس شــورای اســلامی البته 
قول هایی داده است تا در بودجه سال آینده توجه 
لازم و ویژه ای داشته باشد و اگر این توجه شود ما 

خودمان پروژه ها را تأمین مالی می کنیم.

 رسیدن به توانمندی بهره برداری بومی در بوشهر
رئیس سازمان انرژی اتمی سپس به توانمندی 
ایجاد شــده در کشــور با راه اندازی واحد اول 
نیروگاه گفت در فاصله 6 سال گذشته به جایی 
رسیدیم که بهره برداری را کاملاً بومی کردیم و 
تعمیرات عمدتاً توســط نیروی ایرانی انجام 
می شود و نزدیک ۲ هزار کارشناس و بهره بردار 
در حال کار هستند. صالحی با اشاره به ایمنی 
نیروگاه بوشهر و اینکه این نیروگاه تحت نظارت 

مســتقیم »وانــو« )اتحادیه ســازمان های 
بهره برداری نیروگاه های اتمی( است، افزود: ما 
آمادگی داریم با کشورهای حاشیه خلیج فارس 
تجارب خود را به اشتراک بگذاریم و همکاری 
مطلوبی داشته باشیم. او همچنین با اشاره به 
روند انعقاد قرارداد فازهای ۲ و 3 گفت: بیش از 
3 میلیون متر مکعب خاکبرداری شده است و 
حدود ۲ میلیون و ۲۰۰ هزار مترمکعب بهسازی 
خاک انجام شــده و اقدامــات دیگر یک و نیم 
میلیون تن سیمان استفاده خواهد شد. بیش از 
۹۰ درصد کارکنان نیروگاه ایرانی هســتند و 
عمده کارهای زیرساختی توسط ایرانی ها انجام 
می شود. رئیس سازمان انرژی اتمی با تأکید بر 
اســتفاده از آب شــیرین کن به واسطه وجود 
نیروگاه اتمی در استان بوشهر گفت: درخواست 
ایجاد آب شیرین کن که مورد تأکید رهبری نیز 
هست، باید به طور رسمی مطرح شود چون اگر 
از یک مرحله ای از کار عبور کنیم شــاید دیگر 
نتوانیم آب شیرین کن را در نیروگاه تعبیه کنیم. 
از ایــن رو متولیان حوزه آب بایــد در این باره 

تصمیم بگیرند.

وزیرارتباطات:ارسالیکمیلیونو۲۰۰هزارشكایتازخدماتارزشافزودهبهقوهقضائیه
محمد جواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات در اینستاگرام خود 
نوشت: گام تلخ بعدی برای کلاهبرداران؛ یک میلیون و ۲۰۰ 
هزار شکایت مردم از خدمات ارزش افزوده پیامکی در سامانه 
۸۰۰۷ را برای قوه قضائیه ارسال کردیم. وی ادامه داد: این برای 
خودش رکورد گینس محسوب می شود، چرا که در دنیا سابقه 
ندارد این حجم از شکایت در یک هفته ثبت شده باشد. وزیر 
ارتباطات افزود: با شناختی که از حجت الاسلام رئیسی، رئیس 
قوه قضائیه دارم، مسلماً خبرهای خوبی در مبارزه با فساد پس 

از این گزارش رخ خواهد داد. منتظر باشید.
ثبت ۶۵ هزار شکایت در 8 ماهه  سال جاری  

معاون امور پستی، ارتباطی و فناوری اطلاعات سازمان تنظیم 
مقررات و ارتباطات رادیویی)رگولاتوری( با ارائه گزارشــی 
درباره عملکرد سامانه ۱۹5، از آماده بودن سامانه فرادید برای 
دسترسی عموم مردم به اطلاعات کیفیت سرویس ها خبر 
داد.مجید حقی با اشاره به عملکرد سامانه ۱۹5 در چند سال 

گذشته، گفت: سامانه ۱۹5 در ســال ۹۱ در حدود ۱3۰۰ 
شکایت، سال ۹3، 3 هزار، سال ۹۷، 6۱ هزار و در هشت ماهه 
سال جاری نیز در حدود 65 هزار شکایت دریافت کرده است. 
حقی با طرح این سؤال که آیا 65 هزار شکایت خوب است یا 
نه، تصریح کرد: اگر سرانه سرویس گیرندگان را در حدود ۸۰ 
میلیون مشترک محاسبه کنیم، 65هزار شکایت در هشت 
ماه رقم بالایی نیست. وی یکی از دلایل کم بودن شکایت ها 
را رســیدگی به بسیاری از شکایت ها توسط امور مشترکان 
اپراتورها عنوان کرد و افزود: در حقیقت تماس با سامانه ۱۹5 
سرریز شکایت هایی اســت که در تماس با امور مشترکان 
اپراتورها رسیدگی نشده و به این سامانه رسیده است. معاون 
امور پســتی، ارتباطی و فناوری اطلاعات رگولاتوری، یکی 
دیگر از دلایل کم بودن شکایت ها را در دسترس نبودن سامانه 
۱۹5 بیان کرد و گفت: به همین منظور تمام ابزارهای لازم 
برای دسترســی بهتر به سامانه را فراهم کردیم و هم اکنون 

مشترکان می توانند به غیر از تلفن، در سامانه ۱۹5 به وسیله 
نقشه نقطه مورد شکایت را نشان دهند یا عکس و صوتی را 
بارگذاری کرده و شــکایت خود را ارسال کنند. حقی درباره 
زمان پاســخگویی به شکایات مردمی در سامانه ۱۹5 نیز با 
اشاره به میانگین سه ماه در سال ۹۱، تأکید کرد: این زمان در 
ســال ۹۸ به متوسط شــش روز پاسخگویی و رسیدگی به 
شــکایت کاهش یافته اســت. حقی، یکی دیگــر از موارد 
شکایت های مردمی را ارائه خدمات پشتیبانی نامطلوب با ۱5 
درصد بیان کرد و گفت: رعایت نکردن تعرفه سرویس ها یکی 
دیگر از شکایت های مشترکان به سامانه ۱۹5 است. وی درباره 
وضعیت شکایت ها در حوزه اینترنت سیار نیز با بیان اینکه ۱5 
درصد شکایت ها به عدم ارسال و دریافت پیامک ها اختصاص 
دارد، افزود: مشــکلات مربوط به آنتن دهی G3 و ۴G با ۱3 
درصد و مسائل مربوط به آنتن دهی ۲G نیز با ۱3 درصد در 
رتبه های بعدی شکایت های ارجاع شده به سامانه ۱۹5 است.

محمد امید معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوری از 
تایید کلیات طرح توسعه بیمه اجتماعی روستاییان، کشاورزان و عشایر خبر 
داد و گفت: با اجرای این طرح تا پایان سال آینده ۲ میلون روستایی دیگر 
زیر پوشش این بیمه قرار می گیرد. ارائه خدمات بیمه اجتماعی به کاهش 
فقر، بهبود زیرساخت های اقتصادی و در نتیجه توسعه اقتصادی و اجتماعی 
بخش کشاورزی، روستایی و عشایری منجر می شود. دولت مصمم است تا 
رویکرد گســترش بیمه های اجتماعی در جهــت کاهش فاصله طبقاتی 
جمعیت روستایی، کاهش محرومیت و گسترش عدالت اجتماعی گام های 
موثری بردارد. هــم اینک یک میلیون خانوار روســتایی از خدمات بیمه 
اجتماعی روستاییان برخوردار هستند و با اجرای طرح جدید روستاییان 
بیشتری از خدمات این صدوق بهره مند می شوند. وی با اشاره به بهره مندی 
۱۰۰هزار خانواده روســتایی از مزایای بیمه اجتماعی روستاییان، اظهار 
داشت: در دولت تدبیر و امید توجه دولت به مناطق روستایی از رشد بالایی 

برخوردار شده و روستاییان بسیاری از خدمات بیمه بهره مند شدند.

کلیاتطرحتوسعه
بیمهاجتماعی
روستاییانتاییدشد

محمد امید

داود محمدی رئیس کمیسیون اصل ۹۰ مجلس شورای اسلامی درباره آخرین 
وضعیت گزارش خودروسازان گفت: گزارش تخلفات خودروسازان نهایی شده و 
به زودی در کمیسیون اصل ۹۰ قرائت می شود. ایشان درباره آخرین وضعیت گزارش 
این کمیسیون از وضعیت خودروسازان گفت: گزارشی از آخرین وضعیت و تخلفات 
خودروسازان تهیه شده است. وی افزود: براساس تقسیم وظایف صورت گرفته، آقای 
پارسایی سخنگوی کمیسیون اصل ۹۰ مجلس که درباره تخلفات و فسادهای 
موجود در خودروسازی ها تحقیقات جامعی انجام داده است، گزارشی را به صحن 
کمیسیون ارائه دهد. داوود محمدی تصریح کرد:  بعد از اینکه گزارش تخلفات 
خودروسازان در صحن کمیسیون اصل ۹۰ مطرح شود، به دنبال مطرح کردن آن در 
صحن علنی هم خواهیم بود. وی گفت:  همه ابعاد مربوط به تخلفات، فسادها، رانت ها، 
سوءمدیریت ها و مشکلات صنعت خودروسازی و خودروسازان کشورمان در این 
گزارش بررسی شده است و در این گزارش از کیفیت خودرو تا قیمت آن، پرسنل 
مازاد در خودروسازان، نقش خودروسازان در تصادفات، عدم ایفای به موقع به تعهد 

در قبال مشتریان، راهکارها و رفع مشکلات در حوزه های مختلف موجود است.

گزارشتخلفات
خودروسازان
نهاییشد

داود محمدی

مهدی صادقی نیارکی، سرپرست معاونت امور صنایع گفت: شورای خبرگان 
صنعت رویکرد جدیدی است که با بهره مندی از نظر صاحب نظران عرصه 
صنعت به تبیین سیاست های راهبردی اقتصاد صنعتی با هدف بهبود فضای 
کسب و کار و رفع چالش های پیش روی صنعت می پردازد.وی با اشاره به اینکه 
در این شورا با مشارکت خبرگان صنعت به تولید محتواهای کاربردی خواهیم 
پرداخت و در سال های گذشته محتواهای زیادی ارائه و منتشر شده است، اما 
آنچه کشور را در مسیر توسعه قرار می دهد، ساماندهی محتواها در مسیر توسعه 
اقتصادی است. ایشان با تبیین مهم ترین موضوعات حوزه صنعتی کشور، به 
ضرورت تامین سرمایه مورد نیاز بخش صنعت اشاره کرد و گفت: براساس 
نیازسنجی های انجام شده، بخش صنعت به 36۰ هزار میلیارد تومان سرمایه در 
گردش برای حفظ وضع موجود نیاز دارد. وی افزایش هم افزایی بین دستگاه ها 
و بهره مندی از پتانسیل های موجود در تشکل ها و انجمن ها را در بهبود وضعیت 
تولید موثر برشمرد و افزود: ارائه پیشنهاد ها برای بر طرف کردن موارد اختلافی 

صنعت با سایر حوزه ها به عنوان یکی از محورهای اصلی این شورا خواهد بود. 

ضرورتتامین
سرمایهموردنیاز
بخشصنعت

مهدی صادقی نیارکی

محمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازی از افزایش 3 برابری زیرساخت های 
ریلی در دولت تدبیر و امید خبر داد. وی در مراسم هفتمین کنفرانس 
ایستگاه های آینده گفت: دولت برای گســترش شبکه ریلی اهتمام 
ویژه ای دارد و برای این هدف در این ســال ها سرمایه گذاری ویژه ای 
انجام داد. وزیر راه اضافه کرد:امروز برای اینکه فرصت سفر بوسیله قطار 
برای مسافران فراهم شود، علاوه بر افزایش خطوط ریلی داخلی سعی 
شده تا شبکه راه آهن را به کشــورهای همسایه متصل و کریدورهای 
ترانزیتی را افزایش دهیم و این امر سبب شد سهم ایران از جابه جایی 
بار و مسافر افزایش یابد. اسلامی با اعلام اینکه ۱۰ میلیون تن ترانزیت 
در سال های گذشته انجام شده، گفت: تلاش می شود این رقم به 5۰ 
میلیون تن برسد. به گفته وی، برای رسیدن به هدف یاد شده، علاوه بر 
ساخت دهها کیلومتر ریل در سال های گذشته، اکنون ۱5 هزار کیلومتر 
مسیر ریلی درحال ساخت و مطالعه است که نشان از اراده ایران برای 

گسترش شبکه ریلی دارد.

۳برابرشدن
زیرساختهای
ریلی

محمد اسلامی
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 مدیرعامل گروه فولاد مبارکه : 
بنگاه های اقتصادی کشور موجب رشد یکدیگر باشند

پیاماستانداراصفهانبهمناسبتفرارسیدن۲۵
آبانروزحماسهوایثارمردماصفهان

به گزارش اعتبار به نقل از  اداره کل 
روابط عمومــی و امور بین الملل 
استانداری اصفهان، متن پیام دکتر 
عباس رضایی، استاندار  اصفهان 

بدین شرح است:
روز ۲5 آبان، روز فراموش نشدنی 
در تاریخ حماسه ساز ایران اسلامی 
است.روزی که مردم اصفهان ثابت 
کردند که عشق والایی به ولایت و 
ولی امر خــود دارند و برای حفظ 
دیــن و کشــور از جــان خود و 

عزیزانشان می گذرند تا محکم در برابر دشمن بایستند.
کاروان 3۷۰ نفری جوانانی که با ذکر یا زینب)س(، شهید آب و آتش 
شده بودند در یک روز میهمان مردمان شهر زیبای خدا، اصفهان بودند. 
آن روز پیکرهای گلگون شــهدای عملیات محرم بر دستان قدردان 
جمعیتی کم سابقه به گلستان شهدای اصفهان رسیدند و در خاک 
پاک میهن آرام گرفتند. در این روز روحیه بالا و وصف ناشدنی مردم 
و پدران و مادران شهدا به گونه ای بود که حضرت امام خمینی )ره( در 
سخنانی فرمودند شما در کجای دنیا می توانید جایی را مثل استان 
اصفهان پیدا کنید؟ همین چند روز پیش فقط در یک شهر اصفهان 
حدود 3۷۰ نفر را تشــییع کردند و رهبر معظــم انقلاب نیز در این 
خصوص فرمودند : مردم اصفهان در یک روز 3۷۰ شهید را تشیع کردند 
و خم به ابرو نیاوردند. همان روز اعزام به جبهه داشتند،پشــتیبانی 
داشــتند و ننشســتند و حرکت کردند. رمز موفقیت جوانان استان 
اصفهان در طول دوران دفاع مقدس را می توان در دین باوری و ریشه 
دار بودن مردم این خطه دانســت و آمار بیش از ۲3 هزار شــهید این 
اســتان، سند زنده ای برای این ادعا بوده که مردم ما با تمام وجود، از 
دین، نظام، اسلام، انقلاب و امام خود حمایت کردند که نامگذاری روز 
۲5 آبان به عنوان روز حماسه و ایثار مردم اصفهان یادی از دلاور مردانی 
است که استقلال و سربلندی ایران اسلامی مرهون خون های پاک 
آنان است. اینجانب ضمن گرامیداشت این حماسه جاویدان و پر افتخار 
و ادای احترام به ۲3 هزار شهید سرافراز و ۴5 هزار جانباز دلاور استان 
اصفهان و تمامی خانواده های صبور شــهیدان، جانبازان، آزادگان و 
ایثارگران بر ادامه راه نورانی شهدا تا رسیدن به آرمان های بلند رهبر 
کبیر انقلاب اســلامی حضرت امام خمینی)ره( تحت زعامت رهبر 
معظم انقلاب )مدظله العالی( تاکید کرده و همه را به پاسداشت این 
روز ارزشمند دعوت می نمایم و امیدوارم همگام با دولتمردان تدبیر و 
امید در مســیر عدالت طلبی و از خودگذشتگی شهدا، تا رسیدن به 

اهداف متعالی گام برداریم.

رئیس انجمن بین المللــی روابط عمومی )IPRA( در 
جریــان بازدید از خطوط تولید فــولاد مبارکه در مصاحبه با 
خبرنگار فولاد گفت: باعث افتخار اســت که در سفر به ایران از 
نزدیک بزرگ ترین کارخانۀ فولادســازی خاورمیانه و شمال 

آفریقا را می بینم.
 اسوتلانا استاوروا گفت: پیش از هرچیز باید بگویم بسیار 
شگفت انگیز است که این شرکت همانند یک شهروند خوب به 
وظایف خود در قبال جامعه در حوزه های ایمنی، بهداشــت، 
محیط زیست و سایر موارد عمل می کند. پاسخگویی این شرکت 

به جامعه از نقاط قوت و برجستۀ این شرکت است.
وی نظم و انضباط و یکپارچگی حاکم در فولاد مبارکه و 
عملکرد خوب کارکنان را یکی دیگر از نقاط قوت این شــرکت 
دانســت و تصریح کرد: ویژگی برجسته ای که در فولاد مبارکه 
دیده می شود این است که کل فرایند این شرکت از روند تولید 

تا حتی کاشت درختان در آن حساب شده است.
 رئیس انجمن بین المللــی روابط عمومی با بیان این که 
عملکرد فولاد مبارکه در عرصه های مختلف نشان می دهد این 
شرکت همگام با فناوری و دانش روز دنیا در حال حرکت است، 
گفت: استارت آپ ها بخش مهمی از اقتصاد جهانی را تشکیل 
می دهنــد و روابط عمومی ها نیز می تواننــد از ظرفیت آن ها 
استفاده کنند. اگرچه استارت آپ ها در آغاز کار کوچک اند و برای 
راه اندازی نیاز به حمایت دارند، اما در ادامه می توانند در بسیاری 

از بخش ها سازمان ها را یاری کنند.
وی در همین خصوص و با تأکید بر این که در کشور ایران 
نیز اســتارت آپ ها از ظرفیت زیادی برخوردارند، تصریح کرد: 
آن ها می توانند به روابط عمومی ها کمک کنند تا داستان سازمان 
را به شکل بسیار بهتر و اثربخش تری برای جامعه روایت کنند. 
در اروپــا نیز مــا مشــاهده می کنیم که بیــش از 5۰ درصد 
اســتارت آپ ها در ابتدا با مشکل مواجه می شوند، اما چنانچه 
به درستی حمایت و به کار گرفته شوند، می توانند در فرایندها 

و خلق ارزش ها آثار شگفت انگیزی بگذارند.
 

اولین جلسه هیات مدیره انجمن پیشگامان ذوب آهن با 
حضور تنی چند از این پیشکسوتان و نماینده استانداری اصفهان 

در دفتر فروش اصفهان برگزار شد. 
در این جلســه بر اساس رای گیری مهندس شهیدی به 
عنوان رییس هیــات مدیره،مهندس آذربایجانی نائب رییس 
هیات مدیره،مهندس فرقدانی خزانه دار و مهندس فخاری دبیر 
انجمن انتخاب گردیدند. شایان ذکر است ایده تاسیس انجمن 
مدیران پیشگام این مجتمع عظیم صنعتی به منظور بهره مندی 
بیشتر از دانش و تجربه مدیران پیشکسوت ذوب آهن اصفهان  
شــگل گرفت . ذوب آهن اصفهان به عنوان شناسنامه صنعت 
فولاد کشور با قدمت بیش از نیم قرن دانش تخصصی و تجربه 
ارزشمند،تلاشگرانی را آموزش داد و تربیت کرد که صنایع فولاد 
کشــور به یمُن حضور آنها شکل گرفتند،رشد کردند و شکوفا 
شدند و به عنوان یادگاری ماندگار از این مادر صنعت فولاد کشور 

بر پهنه گسترده نقشه ایران زمین، خوش درخشیدند.

فولادمبارکهبهدرستیدرمسیررونقتولید
وبهبوداقتصادکشوردرحالحرکتاست

به عنــوان یــک ایرانی برخود 
می بالم که در شرایط تحریم، 
کشــورمان در حوزۀ صنعت 
فــولاد از چنیــن اقتــداری 
برخــوردار اســت و علی رغم 
این که دشمن، تولید و صنعت 
را نشانه گرفته است، به خوبی 

به کار خود را ادامه می دهد.
ایــن مطلب را رئیــس کانون 
کارشناسان رسمی دادگستری 

اســتان اصفهان که به همراه جمعی از اعضای هیئت مدیره و 
کارشناســان این کانون از فولاد مبارکــه بازدید می کرد، در 

مصاحبه با خبرنگار فولاد گفت.
فرهــــاد طاهریون اصفهــــــانی با تأکید بر این که ظرفیت 
ایجادشده و توســعه های پیش بینی شده برای فولاد مبارکه 
به واقع برای صنعت کشور مفید است، تصریح کرد: در بازدید 
امروز، به همراه سایر همکاران خود این فرصت را پیدا کردیم 
تا از نزدیک با بخشــی از توانمندی های کشــور آشنا شویم. 
ازاین رو کانون کارشناسان دادگستری آمادگی دارند که از این 
صنعت که به نوعی صنعت ملی محســوب می شود حمایت 

کنند.
وی اظهار داشت: در سال جاری که از سوی مقام معظم رهبری 
ســال »رونق تولید« نام گذاری شــد، باعث مسرت است که 
می بینیم فولاد مبارکه به درستی در مسیر رونق تولید و بهبود 

اقتصاد کشور در حال حرکت است.

خبـــرخبـــر
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مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در 
جمع اعضــای کمیتــۀ مدیریت 
شــرکت ضمن ابراز خرســندی از 
تحقق ۸۲ درصدی برنامه ها و اهداف 
فولاد مبارکه، روند روبه رشد ارتقای 
ایمنی، و تثبیت روند رضایت مندی 
مشــتریان از محصولات شــرکت 
گفــت: هرچه دشــمنان عرصه را 
تنگ تــر کنند، ما نیــز امیدوارتر و 
ســخت کوش تر از همیشــه برای 

کشور تلاش خواهیم کرد.
وی در ادامه تصریح کرد: با اقدامات 
خوبی کــه انجام شــده، علی رغم 
این که روند تولید در فولاد مبارکه 
حفظ شده و در برخی نواحی افزایش 
یافته، خوشــبختانه برداشت آب از 
زاینده رود روند کاهشی داشته است. 
این خبر مسرت بخشــی است که 
همکاران با اتخاذ راهکارهای مناسب 
و اجــرای پروژه هــای متعــدد 
توانســته اند با بازچرخانی هرچه 
بیشتر آب در سیکل تولید و مدیریت 
هرچــه صحیح تر مصــرف، به این 

موفقیت دست یابند.
وی با اشاره به این که امروز دشمنان 
قلب اقتصاد و انســجام کشور ما را 
هــدف قرار داده انــد، تصریح کرد: 
برون رفت از اتکا بــه اقتصاد نفتی 
راهبرد بسیار کارآمدی است؛ اما باید 
به خاطر داشته باشیم که آن ها نیز 
دســت روی دست نگذاشته اند و با 
هــدف قرار دادن انســجام مردم و 

بخش های مهم اقتصادی کشــور، 
به ویــژه در حوزۀ معــدن و صنایع 
معدنی که بیشترین ظرفیت های 
اقتصادی کشور در آن است، سعی 
دارند اقتصــاد ایــران را از پویایی 

بازدارند.
وی در همین خصوص اظهار داشت: 
باید توســعه ها به گونه ای باشد که 
بنگاه های اقتصادی کشور موجب 
رشــد یکدیگر و در نهایت رشــد 
اقتصادی کشور شوند، نه این که با 
رقابــت منفی، قصد کنــار زدن و 
منزوی کردن هم را داشــته باشند. 
این آفت بزرگ درست همان چیزی 
است که دشمن برای آن برنامه ریزی 
کــرده اســت. به طورکلــی باید با 
حمایت، همدلی و وفاق شــرایطی 
فراهم کنیم که سازمان ها به رشد و 
توســعۀ یکدیگر کمــک کنند و از 

پیشرفت هم خوشحال شوند. نباید 
فراموش کرد که همۀ عوامل زنجیرۀ 
معدن و صنایع معدنی و به طورکلی 
بنگاه های اقتصادی کشور در یک 
کشتی قرار داریم و نفع و ضرر یکی، 

نفع و ضرر همه است.
مهندس عظیمان پس از اســتماع 
گــزارش عملکرد نواحی شــرکت 
گفت: گزارش های ارائه شده در این 
جلسه مثل همیشه امیدوارکننده 
اســت، اما با توجه به شــرایط باید 
بتوانیم مسائل شرکت را مدیریت 

کنیم.
وی از خودکفا شدن در بخش معدن 
و دست یابی به دانش فنی طراحی و 
احداث کارخانه های فولادســازی 
به عنوان دو راهکار اساســی برای 
خنثی سازی تحریم ها و تقویت بنیۀ 
اقتصادی شــرکت و کشــور یاد و 

تصریح کــرد: ضروری اســت که 
شــرکت برای تأمین مــواد اولیۀ 
موردنیاز خود مســتقیما به معدن 
دسترسی داشته باشد. درعین حال، 
همان گونه که همواره رهبر معظم 
انقلاب نیز تأکید کرده اند، کشور ما 
باید به دانش فنی در همۀ حوزه ها 
دست یابد و به طور مشخص در فولاد 
مبارکه بایــد این توانایی و ظرفیت 
ایجاد شــود کــه اگــر در فروش 
محصولات با مشکل مواجه شدیم، 
بتوانیم با فروش تکنولوژی و دانش 
فنی طراحی و احداث کارخانه های 
فولادی برای ذی  نفعان و کشور خلق 
ارزش کنیم. باید نوعی خواســت 
عمومی و همدلی همگانی برای این 
منظور در همۀ بخش های شرکت 

ایجاد شود.
وی در ادامــه بــا اشــاره به نقش 

استارت آپ ها، دانشمندان، نخبگان 
و هنرمندان در رشــد و شکوفایی 
اقتصاد کشــور گفت: آن ها باید از 
ســوی بنگاه هــای اقتصــادی و 
سازمان ها حمایت شوند تا بتوان با 
همدلی هم، شــرکت را از این پیچ 

خطرناک به سلامت عبور داد.
مدیرعامل فــولاد مبارکه از پاک 
دســتی مدیــران و به طورکلــی 
مجموعۀ فــولاد مبارکه به عنوان 
یکــی از ظرفیت های شایســتۀ 
شرکت یاد و تأکید کرد: دشمنان با 
وارد آوردن هجمــه بــه برخــی 
شــرکت های بزرگ کشور سعی 
کردنــد اقتصــاد و درآمدزایی و 
معیشت مردم را مورد تهاجم قرار 
دهند؛ ازاین رو باید هوشــیارتر از 
همیشــه در مسیر رشــد و تعالی 
حرکت کنیم تا شرکت از هرگونه 

هجمه مصون بماند.
مهندس عظیمیان در بخش پایانی 
ســخنان خود ضمــن قدردانی از 
عملکرد کارکنان شرکت در کسب 
رکورد بالاترین ســطح بهره وری 
نیروی انسانی و دست یابی به دانش 
فنی  و تولید محصولات جدید، فولاد 
مبارکه را نگین درخشــان صنعت 
کشور خواند و خاطرنشان کرد: باید 
با تلاش مضاعف خود بکوشیم تا در 
هر شــرایطی این نگین همچنان 
بدرخشــد و مایۀ عزت و سربلندی 

کشور باشد.
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احداث کارخانه فولاد بافت با همت قرارگاه خاتم

۱۰۰ درصــد طراحی و اجرای پروژه 
کارخانه فولاد بافت که اخیرا حسن 
روحانی افتتاحش کرد توسط قرارگاه 
سازندگی خاتم الانبیاء)ص( وابسته به 

سپاه پاسداران انجام شده بود.
به گزارش اعتبــار به نقل از فارس در 
جهت تحقق قانون برنامه سوم و چهارم 
توسعه در بخش صنایع معدنی و به 
منظور تأمین فرآورده های فولادی و 
رفع نیاز به واردات فولاد و کسب بخشی 
از سهم جهانی فولاد، همزمان هشت 
طرح فولادی در شــهرهای مختلف 
کشــور شروع شــده که یکی از آنها 

»بافت« است.
این طرح شامل سه بخش احیا، ذوب و 
نورد است که بخش احیای مستقیم در 

قالب پروژه کارخانه احیاء مســتقیم 
شماره یک طرح فولاد بافت ، از طرف 
سازمان توســعه و نو سازی معادن و 
صنایع معدنی ایــران )ایمیدرو(، به 
صورت »مهندســی، تأمیــن کالا و 
ساخت« )GGG( به قرارگاه سازندگی 
خاتم الانبیاء)ص( واگذار شــد و روز 
دوشــنبه )۲۰ آبان مــاه( با حضور 
 رئیس جمهــور، فرمانده قــرارگاه 
ســازندگی خاتم الانبیاء)ص( و وزیر 
صنعت، معدن و تجارت در اســتان 

کرمان  افتتاح شد.
پروژه کارخانه تولید آهن اســفنجی 
فولاد بافت با ظرفیت تولید سالانه ۸۰۰ 
هــزار تن آهــن اســفنجی در اوج 
تحریم های همه جانبــه و ظالمانه 

اســتکبار جهانی با توان مهندسی 
متخصصان داخلی شکل گرفت و از دل 
تحریم ها و محدودیت های جهانی، سر 

برآورد.
در این مســیر، قرارگاه ســازندگی 
خاتم الانبیــاء)ص( بــا هماهنگی 
کارفرمای این پروژه و تأیید مشــاور، 
توانســت در زمینه بومی  سازی این 
پروژه، ۱۰۰ درصد طراحی، ۷۰ درصد 
تأمین کالا و ۱۰۰ درصد اجرای آن را از 
طریق توان داخلی انجام دهد که این 
امر موجب جلوگیــری از خروج ارز و 
اشــتغال زایی در راســتای اجرای 
سیاست های اقتصاد مقاومتی شد؛ 
حال آنکه، قرارگاه خاتم و متخصصان 
داخلی می توانند در مراحل بعدی، این 

بومی  ســازی را به مرز ۱۰۰ درصد و 
خودکفایی مطلق برسانند.

با بهره برداری از کارخانه احیاء مستقیم 
شماره یک طرح فولاد بافت که در اوج 
تحریم ها و با توان فنی و مهندســی 
متخصصــان قــرارگاه ســازندگی 
خاتم الانبیاء)ص( اجرا شده است برای 
3۰۰ نفر اشتغال مستقیم و برای حدود 
دو هزار نفر نیز اشتغال غیرمستقیم 

ایجاد می شود.
در راســتای اقتصاد مقاومتی و قطع 
وابســتگی به درآمدهــای نفتی و 
شکل گیری اقتصادی متکی بر توان 
ســازندگی  قــرارگاه  داخلــی، 
خاتم الانبیاء)ص( انجام فعالیت های 
معدنــی در حوزه های اکتشــاف، 

اســتخراج و فرآوری را در دستور کار 
خود قرار داده است و احداث کارخانه 
تولید آهن اسفنجی فولاد بافت، یکی 
از پروژه هایی اســت که بــا رویکرد 
برقراری توازن در زنجیره فولاد کشور 

انجام شده است.
البته این نخستین پروژه ای نیست که 
سپاه می سازد و روحانی افتتاح می کند، 
بلکه قــرارگاه خاتم الانبیــاء)ص(
طرحهای مختلفی را تاکنون اجرا کرده 
که دولت آن را افتتاح کرده اســت، از 
جمله این طرحها بهره برداری از یک 
فاز پالایشگاه ستاره خلیج فارس است 
که حسن روحانی آن را در سال ۹6 ودر 
آســتانه انتخابات ریاست جمهوری 

افتتاح کرد.

1۰۰درصدپروژهایراکهروحانیافتتاحکردسپاهساختهاست

برای اولین بار در کشور و با تلاش و پشتکار کارکنان فولاد 
مبارکه ورق گرید Mn 5 18 ویژۀ ساخت کلاچ مورداستفاده 
در صنایع خودروسازی کشور در فولاد مبارکه طراحی و تولید 

شد.
علیرضا مولوی زاده، رئیس واحد تروپروسس، ضمن اعلام 
این خبر افزود: این اقدام به منظور بی نیاز ساختن کشور از واردات، 
توسعه و تنوع هرچه بیشتر سبد محصولات فولاد مبارکه و تولید 

محصولات خاص با ارزش افزودۀ بالاتر صورت گرفت.
در همین خصوص، کارشناس واحد متالورژی و روش های 
تولید فولاد مبارکه افزود: این گرید در ساخت کلاچ خودروهای 
ســبک ازجمله پراید و ۲۰6 کاربرد دارد که تا قبل از تولید در 
شرکت فولاد مبارکه به صورت کامل از خارج کشور وارد می شده 

است.
حامد تمیزی فر تصریح کرد: با توجه به درخواست و نیاز 
شرکت پایا کلاچ، مراحل طراحی، تولید، تست و ارسال نمونۀ 

تولیدشده به شرکت درخواست کننده انجام شد.
وی از رضایت بخش بودن نتایج تست محصول جدید در 
شــرکت مذکور خبر داد و گفت: پس از طی عملیات حرارتی 
موردنظر و انجام تست های تکمیلی این محصول به تأیید شرکت 

تولید کلاچ رسیده است.
وی با بیان این که این گرید با ابعاد مورد تقاضای ۱۲۷5* 
3.5 مطابق بوده و خواص مکانیکی آن شامل استحکام تسلیم 
بــالای 355 مگاپاســکال و اســتحکام نهایــی ۴۷۰ تا 63۰ 
مگاپاسکال و انعطاف پذیری حداقل ۲۰ درصد است گفت: این 
محصول در محدودۀ آنالیز استاندارد DIN طراحی شده است.
رئیــس واحد تروپروســس فولاد مبارکــه در خاتمه از 
حمایت های مدیرمتالورژی و روش های تولید و سایر همکاران 
این واحد، مدیریت و کارکنان نواحی فولادســازی، نورد گرم، 
آزمایشگاه محصول، واحد فروش، واحد برنامه ریزی تولید و واحد 

تحقیقات بازار تقدیر و تشکر کرد.

غلامرضا سلیمی مدیر ناحیۀ فولادسازی و ریخته گری 
مداوم فولاد مبارکه در این خصوص گفت: در ناحیۀ فولادسازی 
گرید  مذکور توسط واحد کورۀ قوس الکتریکی تخلیه می شود 
که با توجه به کلاس این گرید در این واحد، حین تخلیه ۱5۰۰ 

کیلوگرم فرو منگنز پرکربن، ۱۰۰۰ کیلوگرم
 فرو منگنز متوسط کربن، ۴۰۰ کیلوگرم فرو سیلیسیم و 
۱۰۰ کیلوگرم آلومینیوم جهت آنالیزســازی به مذاب افزوده 

می شود.
وی ادامه داد: پس از تخلیۀ مذاب به منظور تنظیم نهایی 
آنالیز و دما طبق کارت سوخت، تصفیۀ فولاد و افزایش کیفیت، 
ذوب بــه واحد کورۀ پاتیلــی انتقال می یابــد. در این واحد با 
سرباره سازی مناسب که با افزودن آهک و اکسیژن زدا صورت 
می گیرد، کلســیم تریتمنت و انجام دمش ملایم انتهای کار، 
ناخالصی های موجود در مذاب کاهش و کیفیت ذوب افزایش 
می یابد. سلیمی با بیان این که پس از عملیات متالورژی ثانویه، 
ذوب به واحد ریخته گری ارسال می شود، افزود: ریخته گری این 
گرید با توجه به کربن موجود در ذوب که در گروه فولاد ۴ است، 
با سرعت ۱ تا ۱.۱ متر بر دقیقه در ماشین ریخته گری ۱،3،۴ و 
با سرعت ۱.۲ تا ۱.3 متر بر دقیقه در ماشین ریخته گری ۲ و 5 

انجام می شود. پس از ریخته گری تختال های این گرید جهت 
خنک سازی به

 air    cooling واحــد ۲۸ منتقل و پس از آن به ناحیۀ 
نورد گرم ارسال می شود.

علی حاجیان نژاد مدیر ناحیۀ نورد گرم فولاد مبارکه در 
تشریح این نوع محصول افزود: با توجه به راهبردهای مدیریت 
ارشــد شرکت و در راستای حمایت از تولیدکنندگان داخلی و 
رونق تولید و همچنین تأمین مــواد اولیۀ کارخانه های تولید 
قطعات خودرو در شــرایط تحریم، نورد گرم با همکاری سایر 
واحدهای شرکت موفق به تولید یکی از گریدهای ویژۀ مصرفی 
در قطعات خودرو مطابق با استانداردهای جهانی به صورت انبوه 

شد.
وی با تأکید بر این که گِرید Mn 5 18 در قطعات کلاچ 
خودرو مورد اســتفاده قرار می گیرد، ادامه داد: کلاچ که یکی از 
قطعات پرتنش و حســاس در سیستم انتقال قدرت خودرو به 
شمار می رود از تعدادی قطعه تشکیل شده است. با  توجه به این 
امر، ورق گرم آن باید استانداردهای ابعادی، خواص مکانیکی و 
متالورژیکی، ســطحی و... را دارا باشــد. ورق گرم این گرید از 
تلرانس های محدود ابعادی و خواص مکانیکی بالا برخوردار است 
که با پیش بینی اقدامات فرایندی مانند تعیین دماها از کوره های 
پیشگرم تا انتهای خط در هر مرحله، توزیع نیروهای نوردی و 
نیز توزیع عرض، تعیین برنامۀ تولید و شبیه سازی های لازم و 
کنترل فرایند، تولید آن با موفقیت و مطابق استاندارد و با رضایت 

مشتری انجام شد.
وی خاطرنشان کرد: شرکت پایاکلاچ تولیدکنندۀ کلاچ 
تحت لیسانس شرکت معتبر VALEO است که علاوه بر تأمین 
نیازهای خودروســازان داخلــی نظیر ایران خودرو، ســایپا 
)مگاموتور(، ایدم، ایران خودرو دیزل و رنو پارس محصولات خود 
را به کشورهایی همچون رومانی صادر می کند که این شرکت 
قبل از آن ورق های مصرفی خود را از کشور کره تأمین می کرد.

حسین غروری رام در گفت وگو با باشگاه 
خبرنگاران جوان، اظهار داشت: میزان مصرف 
موبایل در کشور ماهیانه یک میلیون دستگاه 
است. این در حالی است که در ماه گذشته میزان 
واردات موبایــل به یک  میلیــون و 6۰۰ هزار 
دستگاه رسیده است. وی افزود: 5۰ درصد بیش 
از نیاز بازار، گوشی وارد کشور شده است، از این 
رو واردکنندگان به ناچار کالاهایشان را در برخی 
مدل ها با تحمل زیان به فروش می رســانند. 
رئیس انجمن واردکنندگان موبایل، تبلت و لوازم 

جانبــی ادامــه داد: تا پیــش از مصوبه دولت 
درخصوص حذف معافیت ۸۰ دلاری گوشی 
کالای همراه مسافر، این روش واردات برای افراد 
سودجو به صرفه بود و درخصوص موبایل های 
پرچم دار و گران قیمت ســود بالایی را نسیب 
قاچاقچیان می کرد. غروری رام اضافه کرد: از این 
رو شــرکت های واردکننده شناسنامه دار در 
زمینــه واردات موبایل هــای گــران قیمت و 

پرچمدار، توان رقابت با قاچاقچیانی که از رویه 
مســافری برای واردات و رجیستری این رده 
موبایل استفاده می کردند را نداشتند. به همین 
دلیل ثبت سفارش موبایل های گران قیمت برای 
واردکنندگان به صرفه نبود. به گفته وی، پس از 
تصمیم دولت مبنی بر اصلاح رویه مسافری، حالا 
شرکت های واردکننده اقدام به ثبت این مدل 
گوشی ها کردند. گوشی های شرکتی که توسط 

واردکنندگان رســمی وارد ایران می شوند از 
ضمانت نامه ۱۸ ماهه برخوردار هستند و مصرف 
کنندگان با مراجعه به سامانه ۱۲۴ می توانند از 
قیمت این گوشی ها مطلع شوند. رئیس انجمن 
واردکنندگان موبایل، تبلت و لوازم جانبی بیان 
کرد: هم اکنون ۱۷6 شــرکت مجوز واردات 
خود را دریافت و 35 شــرکت دیگر در صف 
دریافــت مجوز هســتند به ایــن ترتیب با 
اطمینان می توان گفت مشکلی برای تامین 

بازار به وجود نخواهد آمد.

طراحیوتولیدورقموردنیازساختکلاچخودرودرفولادمبارکه

وارداتتلفنهمراه۵۰درصدبیشازنیازبازار!

اجرایطرحقطارسریعالسیرتهران-قم
-اصفهانبا۵/۵میلیاردیورو

حســن صبوری مدیــرکل راه و 
شهرســازی قــم گفــت: قطار 
سریع السیر تهران - قم - اصفهان 
به صورت زیرگذر از زیرسطح و به 
صــورت تونلــی از بلــوار پیامبر 
اعظم)ص( قم عبور خواهد کرد و 
درنهایت از محدوده بیمارســتان 
هزار تختخوابی پاسارگاد و شهرک 
پریسان این شهر خارج خواهد شد.

نقطه ورودی این قطار سریع السیر  
درقــم، از بعــد از میــدان ولــی 

عصر)عج( تا میدان بقیه الله پیش بینی شده است.
وی اضافه کرد: ورود این قطار سریع السیر از این نقطه یک محل تلاقی 
به متروی شهری دارد که به ایستگاه تبادلی بین مترو و ایستگاه قطار 
ســریع الســیر تهران-قم- اصفهان تبدیل خواهد شد. مدیرکل راه 
وشهرسازی قم بیان داشت: بخشی از تونل و محل دپوی پروژه قطار 
سریع السیر تهران- قم-اصفهان در محدوده اراضی ملی قرار داشت 
که اداره کل راه و شهرسازی دو زمین مورد نیاز برای ادامه پروژه را در 
اختیار شرکت ساخت قرار خواهد داد. وی خاطرنشان کرد: مشکلی از 
نظر اجرای پروژه قطار سریع السیر تهران- قم- اصفهان وجود ندارد 
اما این پروژه مدتی به دلیل مشــکلات ارزی در هر 3 استان متوقف 
شده بود. صبوری بیان داشت: این طرح طبق پیش بینی های صورت 
گرفته باید تا به امروز به پایان می رســید امــا به دلیل وجود برخی 
مشکلات اعتباری، طرح های مطالعاتی و همچنین تغییراتی که در 
حوزه تهران، اصفهان و قم انجام شد با تاخیر روبه رو شده است. قطار 
پرســرعت اصفهان- قم- تهران یکی از طرح های مهم ملی است که 
۴۲۲ کیلومتر خط ریلی دارد، این طرح با اعتبار ۱3 میلیارد یوآن )واحد 
پول چین( فاینانس شده است. طرح احداث قطار پرسرعت تهران - قم 
- اصفهان یکی از استثنایی ترین طرح های راه دراستان قم است، که 
در زمان کمتر از یک ساعت مسافران را از قم به ایستگاه راه آهن مرکزی 
تهران منتقل می کند. این طرح با سرمایه گذاری حدود 5.5 میلیارد 

یورو اعتبار ارزی برای کل مسیر در حال احداث است.
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سامانه1۵۲۲شرکتآبفاارائهخدماتراازمیز
اداراتبهداخلخانههابرد

هاشم امینی مدیرعامل آبفای استان 
اصفهان افزود: ســامانه هوشمند 
خدمات غیرحضوری ۱5۲۲ شرکت 
آب و فاضلاب استان اصفهان راهبرد 
ارائه خدمات به مردم را محقق کرد . 
در گذشته شهروندان برای دریافت 
خدمات ۲3گانه فــروش و پس از 
فروش انشعاب باید به طور میانگین 
پنج مرتبه بــه ادارات آب و فاضلاب 
مراجعه می کردند اما نخستین بار با 
راه اندازی این سامانه در شرکت آب و 
فاضلاب استان اصفهان، تمام خدمات به صورت هوشمند و غیر حضوری 
و در تمام ساعات شبانه روز به متقاضیان و مشترکین ارائه می شود و در 
واقع ارائه خدمات به مردم از میز ادارات به داخل خانه ها برده شد.  ایشان 
گفت: نقطه اوج فعالیت سامانه خدمات غیر حضوری ۱5۲۲  زمانی است 
که بخش مشترکین ادارات آبفای مناطق خودگردان تعطیل شود و مردم 
نیــز بدانند که برای دریافت تمامی خدمات  باید فقط از درگاه های غیر 
حضوری نظیر ســامانه۱5۲۲ ، کارافزار)اپلیکیشــن( همراه آبفا، کد 
دستوری۱5۱5۲۲G*6655*  و پرتال شرکت استفاده کنند. وی با بیان 
این که صنعت آب و فاضلاب برای افزایش سطح کیفیت خدمات خود نیاز 
به تغییراتی همچون سامانه ۱5۲۲ دارد ابراز امیدواری کرد  با استفاده از 
تجربیات موفق سه سال گذشته و حمایت مدیران صنعت آب و فاضلاب، 
بتوان سامانه خدمات غیر حضوری ۱5۲۲ را در تمام شرکت های آب و 
فاضلاب راه اندازی و فراگیر کرد و از مزایای ارائه خدمات از نظر سرعت، 
دقت، کیفیت و تکریم ارباب رجوع همه مشترکین آب و فاضلاب کشور 

بهره مند گردند. 
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جناب آقای مهندس حمیدرضا عظیمیان
مدیرعامل محترم شرکت فولاد مبارکه اصفهان
دریافت نخستین و تنها تندیس سیمین جایزه ملی کیفیت 

ایران در شانزدهمین دوره جایزه ملی کیفیت که برای نخستین 
بار در کشور برای رعایت مدیریت کیفیت در تولید محصول قلع 
اندود به جنابعالی اعطا گردید، حاصل مدیریت برجسته، تعهد 
و شایستگی شما در هدایت بزرگ ترین مجموعه تولید فولاد 

در خاورمیانه می باشد.
این موفقیت بزرگ را به شما و کارکنان خدوم آن شرکت صمیمانه 

تبریک عرض نموده، از درگاه خداوند متعال، تداوم توفیق و سربلندی 
شما و مجموعه گروه فولاد مبارکه اصفهان را خواستاریم.

مهدی میرحیدری
مدیر و سردبیر هفته نامه اقتصادی اعتبار



بانک و بیمه
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آغازدهمیندورهباشگاهمشتریانبانکآینده
دهمیندورهباشگاهمشتریانبانکآینده،باعنوان»ندیدههاونرفتهها«،ازتاریخ۸
آبانماهجاریآغازوتاپایاناســفندماهسال1۳۹۸،ادامهخواهدداشت.دراینطرح
میتوانید؛بابهرهگیریازخدماتبانکــداریالکترونیکی،باتوجهبهمیزانموجودی

سپردههایقرضالحسنهوهمچنینافزایشموجودیحسابهایکوتاهمدتعادی،امتیازکسبکردهو
درقرعهکشیسفرهایتکرارنشدنیپایانطرح،شرکتنمایید.شرطشرکتدراینقرعهکشینیزکسب
حداقل۵۰۰۰)پنجهزار(امتیازاست.جوایزاینطرحبهارزش1۲)دوازده(میلیاردریالودرقالبسفرهای
تکرارنشدنی)شامل:۵)پنج(جایزهیکمیلیاردریالی،1۰)ده(جایزه۵۰۰)پانصد(میلیونریالیو1۰۰)یکصد(
کمکهزینهسفرداخلی۲۰ِ)بیست(میلیونریالی(،برایکلیهاعضایباشگاهمشتریانبانکآینده،پیشبینی

شدهاستکهبهقیدقرعهبهمشتریانیکهحداقلامتیازلازمراکسبکردهاند؛اهداخواهدشد.

رسالتاصلیشرکتبیمهما،بهبودفرآیندتعاملشبکهفروش
تقدیرازنمایندگانبرترشرکتبیمه“ما”دراستانفارسباحضورحجتبهاریفرمدیرعاملوعضوهیاتمدیره،بیژنصادقعضوهیاتمدیرهوهیاتهمراهدرحاشیه
اجرایطرح“زنگبیمه”برگزارشد.بهگزارشروابطعمومی،مدیرعاملشرکتبیمه“ما”درایندیداریکیازاصلیترینرسالتهایشرکتراتوسعهوبهبودفرایند

تعاملشبکهفروشبامدیرانستادیوچگونگیبیانوپیگیریدغدغههاینمایندگانبهصورتحرفهای،منسجم،هدفمندوآگاهانهدانست.بهاریفردرادامهخاطرنشانکرد:یکیاز
راهکارهایدستیابیبهاهدافتبیینشدهشرکتبیمه“ما”مشارکتتمامارکانشرکتبویژهنمایندگانمیباشدوتعاملهرچهبیشترشبکهفروشوستادازطریقبرگزاریجلسات
شورایهماهنگیممکنخواهدشد.معاونشبکهفروشوتوسعهبازاردرایندیداربهبحثوتبادلنظردرخصوصموضوعاتیازقبیلفروشبیمههایعمروسرمایهگذاری،چگونگی
بازاریابیسایررشتههایبیمهایوتوجهبیشتربهفروشبیمههایخرددرمقایسهبابیمههایکلانپرداخت.دراینجلسهرییسشعبهاستانفارسبیمه“ما”باارایهگزارشیازعملکرد
اینشعبهدرسالجاریبهتشریحنقشهراهشبکهفروشدرادامهسالپرداختوباارایهفرمهاییبهنمایندگانازایشانخواستپیشنهاداتخودرابهمنظوررفعهرچهبیشترمشکلات

احتمالیپیشروارایهکنند.دربخشدیگریازایندیدار،یکیازنمایندگانشورایصنفیبهبیانبرخیازدغدغههاومشکلاتنمایندگاندراستانفارسپرداخت.

عباس معمار نژاد معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی در گفت و گو با 
روابط عمومی بانک ملی ایران با بیان این که نســبت مطالبات غیر 

جاری به کل تسهیلات پرداختی بانک ملی ایران در مقایسه با کل نظام بانکی جزو 
کمترین هاســت، ادامه داد: عدد 6.5 برای این شاخص در بانک ملی ایران »خیلی 
خوب« است. او ادامه داد: متوسط این شاخص برای کل نظام بانکی کشور بیش از 
۱۱ است. بانک ملی ایران با مدیریت صحیح و تمرکز بر این بخش توانسته به شکل 
مطلوبی، نسبت مطالبات غیرجاری به تسهیلات پرداختی )GGG( خود را کاهش 
دهد. در پایان سال ۱3۹5 نسبت مطالبات غیرجاری به تسهیلات پرداختی در این 
بانک معادل ۷.۸ درصد بود، در حالی که این نسبت در پایان سال ۱3۹6 به رقم ۷.3 
درصد کاهش یافت. اما این روند متوقف نشد و با اقدامات جدی بانک، این نسبت در 
پایان سال ۱3۹۷ با کاهشی چشمگیر به عدد 6.3 درصد رسید. تعدیل این شاخص 
مهم بانکی در یک بانک بزرگ با گستره عملیاتی وسیعی به اندازه کشورمان، اقدامی 
همه جانبه و پرچالش را می طلبید که خوشبختانه بانک ملی ایران با همه توان خود 
آن را پیاده سازی کرد. روند وصول مطالبات معوق در بانک با قوت ادامه دارد و تیمی 

تخصصی در قالب اداره کل پیگیری و وصول مطالبات آن را انجام می دهند.

نمره»خیلیخوب«معاونوزیراقتصادبهNPLبانکملی

بانک رفاه کارگران به مدیرعاملی محمدعلی سهمانی موفق شده در نیمه نخست 
امسال به حرکت خود در مسیر سودآوری ادامه دهد به گونه ای که این بانک در 

نیمه نخست پارسال به زیان خالص ۱۰ هزار و ۷۸۸ میلیارد و ۹۰ میلیون ریالی مواجه بود اما تازه ترین 
آمارها نشان می دهد که این بانک از زیان خارج شده و در پایان شهریور امسال سود خالص خود را به 
۴ هزار و ۷۸۰ میلیارد و ۷3۷ میلیون ریال رسانده است. بانک رفاه کارگران برای پشت سر گذاشتن 
زیان انباشته هم نشان می دهد که هیئت مدیره بانک موفق شده اند تا در نیمه نخست امسال در 
مقایسه با مدت مشابه پارسال 6۲ درصد از زیان انباشته این بانک کم کنند و انتظار می رود در آینده 
بانک یادشده از زیان انباشته به سود انباشته هم برسد. زیان انباشته بانک رفاه کارگران از رقم ۱۷ هزار 
و ۷6۸ میلیارد و 5۸5 میلیون ریال در نیمه نخست پارسال به ۱۰ هزار و ۸۱3 میلیارد و ۹۸۰ میلیون 
ریال در پایان سال گذشته کاهش یافته و در نیمه نخست امسال به رقم 6 هزار و ۷5۰ میلیارد و 353 
میلیون ریال رسیده است. نتیجه اینکه زیان هر سهم بانک رفاه کارگران از ۴6۲ ریال در پایان تابستان 
سال گذشته به سود ۱3۹ ریالی در پایان سال گذشته و ۲۰5 ریالی در پایان تابستان امسال تغییر 
جهت داده است. راز سودآوری بانک رفاه کارگران را باید در کاهش قیمت تمام شده پول، بهبود نسبی 
درآمدها از عملیات بانکداری ناشی از افزایش میزان درآمدهای مشاع و غیر مشاع و البته تلاش مدیران 

این بانک برای کاهش محسوس هزینه های جاری دانست. 

پیشرفتبانکرفاهدرمسیرسودآوری

به گزارش روابط عمومی بانک توسعه صادرات، دکتر علی صالح آبادی 
در خصوص چالش های اســتفاده از تسهیلات اعتبار خریدار با ضمانت دولت خارجی 
گفت: در اعتبار خریدار، متعهد بازپرداخت، طرف خارجی است؛ در حالیکه در اعتبار 
فروشنده، دریافت کننده تسهیلات یک کنسرسیوم ایرانی است که تعهد بازپرداخت را 
نیز بر عهده می گیرد. وی با بیان اینکه فرایند اعتبار فروشنده بدون هیچ مشکلی قابل 
انجام است گفت: در اعتبارخریدار در واقع، خریدار خارجی متعهد بازپرداخت است ؛ از 
راهکارها اطمینان از بازپرداخت، ساز و کار تضمین دولتی و تضمین بانکی است. دراین 
فرایند بانک خارجی با دریافت ضمانت از بخش خصوصی خارجی، بازپرداخت خریدار 
را ضمانت می کند و این کار مســتلزم برقراری روابط کارگزاری با بانک های خارجی 
است. مدیرعامل بانک توسعه صادرات بیان داشت: در حال حاضر بانک های ما تنها با 
بانک های ایرانی که در عراق شعبه دارند روابط کارگزاری دارند و این امکان وجود دارد 
که طرف عراقی ضمانت نامه مورد نیاز خود را از این بانک ها دریافت و به فروشنده ایرانی 
در قالــب اعتبار خریدار ارائه کند. علی صالح آبادی گفت: ؛ اعتبار خریدار در مورد کالا 
دوساله است اما در مورد پروژه ها متناسب با دوره ساخت و بازپرداخت در پروژه ها 3 و 

5 ساله در نظر گرفته می شود که جمعا ۸ سال اعتبار دارد. 

سازوکاراعطایاعتبارخریداربهطرفخارجی

کورش پرویزیان مدیرعامل بانک پارســیان ضمن اشاره به برخی 
چالش ها و من جمله مشروعیت و چالش های قانونی گفت چالش 

مشروعیت به عنوان یک مساله مهم بانکداری، کماکان پیش روی بانکداران است. 
وی افزود: چالش قانونی در بانکها، امروز در حال تبدیل شدن به یک بحران در حوزه 
قوانین و مقررات بانکی است که شرایط را برای بانک ها و مشتریان آنها بسیار سخت 
کرده است. وی با بیان اینکه موضوعات مرتبط با مفهوم پول ، انتشار پول، نرخ بهره 
یا سود، کارمزد و ... مسایلی از این دست کماکان وجود دارد که در مقررات موجود 
دارای ابهام و پیچیدگی اســت، گفت: بانکداری دنیا در حال تحول است؛ در ایران 
بانکــداری متعارف به بانکداری مبتنی بر عقود تبدیل شــده که در این زمینه نیز 
قراردادهای جدیدی در حوزه پولی و مالی شکل گرفته که باید مورد توجه قرار گیرد. 
رییس کانون بانک ها و موسسات اعتباری خصوصی تصریح کرد: در برخی از کشورها 
بانکداری با بنای نرخ بهره و در برخی دیگر از کشورها بانکداری مشارکتی و مبتنی 
بر طرح و معماری کسب و کار شکل گرفته است اما در کشور ما قانون بانکداری بدون 
ربا و مبتنی بر عقود شرعی به وجود آمده است. مساله مهم ربوی نبودن فعالیت های 

بانکداری و به ویژه در بکارگیری و تجهیز منابع است.

تبیینروشمطلوببانکداریاسلامی

روح اله خدارحمی مدیرعامل بانک کشاورزی گفت: تغییر، تحول یا باز تعریف 
برنامه کسب و کار از ضرورت های تحول دیجیتال به شمار می رود و با توجه به 

سیر تحول دیجیتالی در دنیای امروز، به ناچار باید در این مسیر حرکت کنیم. وی در جلسه تدوین 
سند نقشه راه تحول دیجیتال این بانک با اعلام مطلب فوق افزود: در اجرای برنامه های این حوزه 
باید ابعاد مختلف تحول دیجیتال مورد توجه قرار گیرد . وی با بیان این که بانک کشاورزی در حوزه 
فناوری اطلاعات قدم های خوبی برداشته است، بر اجرای سیستم هوشمند تاکید و خاطرنشان کرد 
: هوشمندسازی باید در سه بخش خدمات، مشتریان و کارکنان مورد توجه قرار گیرد.  خدارحمی 
تغییر محصولات، بهینه سازی خدمات و توانمندسازی نیروی انسانی را از مولفه های اساسی در 
فرایند تحول دیجیتال برشمرد و بر ارتقای نگرش و توانمندی نیروی انسانی تاکید کرد.  بر اساس 
این گزارش،  مهندس داور ماهی کار رئیس هیئت مدیره بانک کشاورزی نیز در سخنان خود گفت: 
در مقایسه با سایر بانک ها، گام های مثبتی برای استقرار سند دیجیتال در این بانک برداشته شده 
است.  وی در تشریح انتظارات از اجرای برنامه تدوین شده در این حوزه، تخصص های مورد نیاز، 
محیط پیرامونی و مشتریان، ریسک های داخلی و خارجی و مدل کسب و کار داخلی بانک را از 
مولفه هایی دانست که باید مورد تاکید و توجه باشند. ماهی کار یادآور شد باید بهترین مدل کسب 

و کار برای بانک کشاورزی و ذینفعان طراحی شود و رضایت مخاطبان سازمان را به ارمغان آورد.

درمسیرتحولدیجیتالحرکتمیکنیم

مراسم معارفه مشاور مدیرعامل بانک صادرات ایران در امور بین الملل 
با حضور حجت اله صیدی، مدیرعامل، اعضای هیأت مدیره  و مدیران ارشد این بانک 

برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، در این مراسم، صیدی حکم انتصاب 
 محمــد شمســائی بــه ســمت مشــاور خــود در امــور بین الملــل را به وی 

اعطا کرد.
محمد شمسائی که از مدیران پیشکسوت بانک صادرات ایران در ادارات کل خارجه 
و ارز است، سابقه ریاست شعب خارج از کشور و سرپرستی منطقه خلیج فارس این 

بانک را نیز برعهده داشته است.
در حکم اعطایی حجت اله صیدی خطاب به محمد شمســائی آمده است: »نظر به 
شایستگی و سوابق جنابعالی، به موجب این حکم به عنوان »مشاور مدیرعامل در 
امور بین الملل« بانک صادرات ایران منصوب می شــوید تا با بهره مندی از دانش و 
تجربه خود، این بانک را در دستیابی به اهداف تنظیم شده خود، یاری کنید. مزید 
توفیقات جنابعالی را در مسئولیت خطیری که بر عهده دارید از محضر قادر متعال 

خواستارم«.

انتصابمشاورمدیرعاملدراموربینالملل

مرتضی اکبری مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهرایران گفت: با صدور 
مجوز بانک مرکزي، سرمایه بانک قرض الحسنه مهر ایران از ۱5 هزار میلیارد ریال به 
۲5 هزار میلیارد ریال افزایش یافت. وی افزود: این افزایش سرمایه صورت گرفته در 
شرایط مختلف به قدرت تسهیلات دهي بانک کمک مي کند و سبب شده است تا بانک 
بتواند خدمات و طرح های تسهیلاتی بیشتری را در حوزه های اشتغالزایی و کارآفرینی، 
رفع مایحتاج ضروری، بهداشت و درمان و سایر بخش ها به نیازمندان واقعی جامعه 
پرداخت کند   و حداقل نسبت کفایت سرمایه که حاصل تقسیم سرمایه پایه به مجموع 
دارایی های موزون شــده به ضرایب ریسک است برای بانک ها و موسسات اعتباری 
غیردولتی ۸ درصد تعیین شده که در حال حاضر این نسبت در بانک قرض الحسنه 
مهرایران ۱۸.6 درصد می باشد. وی تصریح کرد: این افزایش سرمایه صورت گرفته 
بانک قرض الحسنه مهرایران به ۲5 هزار میلیارد ریال، اصلاح و بهبود نسبت کفایت 
سرمایه، افزایش میزان جذب سپرده ، افزایش ظرفیت های عملیاتی و همچنین بهبود 
شــاخص های عملکردی از دیدگاه ســود و زیان، ریسک و بازار را به همراه دارد .  این 
افزایش سرمایه صورت گرفته بر اساس اعتماد سهامداران باتوجه به عملکرد بسیار 

خوب بانک در سال های اخیر انجام شده است.

افزایش1۰هزارمیلیاردریالیسرمایهبانک

نشست مدیران شــرکت پرداخت  نوین با روســاي پلیس فتاي 
تهرانجلســه مدیران شرکت پرداخت  نوین با روساي پلیس فتاي 

تهران، به میزباني شرکت پرداخت  نوین برگزار شد. به گزارش روابط عمومي بانک 
اقتصادنوین؛ در این جلســه که با محوریت موضــوع امنیت خدمات پرداخت و 
روش  هاي بهبود و ایمن  سازي هر چه بیشتر این فضا برگزار شد، دکتر وحید حجتي 
مدیرعامل شــرکت پرداخت  نوین، نقطه نظرات و راهکارهاي ارائه شده از سوي 
طرفین را مثبت ارزیابي کرد و استمرار این تعاملات را بسیار مهم و موثر دانست. 
در ادامه جلســه، ســرهنگ تورج کاظمي رئیس پلیس فتاي تهران نیز با اعلام 
اســتمرار این جلسات با بانک  ها و شرکت  هاي مختلف خدمات پرداخت، شرکت 
پرداخت  نوین را جزو شــرکت  هاي ایمن در این حوزه دانست. در پایان، نشست 
خبري رئیس پلیس فتاي تهران با خبرنگاران حوزه  هاي اقتصاد و خدمات پرداخت 

برگزار شد. 
گفتني است پرداخت  نوین که از شرکت  هاي گروه اقتصادنوین محسوب مي  شود، 
خدمات متنوعي در زمینه دســتگاه  هاي خودپرداز، پایانه  هاي فروش، کیوسک، 

درگاه  هاي پرداخت اینترنتي و موبایلي ارائه مي  دهد. 

نشستمدیرانشرکتپرداختنوینباروسايپلیسفتا

سید ضیا ایمانی مدیرعامل بانک سینا مهمترین برنامه ها و فعالیت 
های این بانک را تشریح کرد. وی  با بیان آنکه این بانک اکنون در جایگاه قابل قبول 
و مناسبی در نظام بانکی قرار دارد، خاطرنشان کرد: شاخصه اصلی در مورد خدمات 
بانکی، تسهیل و تسریع در ارائه خدمات به منظور جلب رضایت مشتریان و هموطنان 
است و با برنامه هایی که به تدریج در بانک سینا اجرا خواهد شد، مسیر تحقق بهینه 
و مطلوب آن را میســر می سازیم و بانک سینا در نظام بانکی به عنوان بانکی بدون 
حاشیه و خوشنام با کارکنان نجیب، متعهد و متخصص شناخته می شود که این 
امتیاز و موفقیتی مهم و قابل اتکا محسوب می شود. از این لحاظ به خود می بالیم و 
با یاری تمامی کارکنان بانک که موفقیت ها و دســتاوردهای اخیر مرهون زحمات 
ایشان است، برای کسب موفقیت های بیشتر تلاش خواهیم کرد.  مدیرعامل بانک 
سینا بیان داشت: امروز با توجه به کاهش حاشیه سود بانک ها و هزینه بالای پول در 
جذب سپرده ها، درآمدهای بانک صرفا به اعطای تسهیلات متکی نخواهد بود و بر 
این اساس بانک سینا از طریق ترویج فعالیت های غیرحضوری و خدمات غیرمشاع 
و کارمــزدی، با تقویت ظرفیت ها و قابلیت های موجود همه توان خود را بر بهبود 

جایگاه خود در نظام پولی و مالی کشور خواهد گذاشت.

افزایشسهمبازاروارتقاءجایگاهبانک
عباس فراشیانی مدیرکل بیمه های اتومبیل بیمه ایرانگفت : به منظور 

وحدت رویه بر اساس تبصره 3ماده ۸ قانون شخص ثالث با محوریت بخشنامه بیمه 
مرکزی، در ارتباط با پرداخت خســارت خودروهای نامتعارف، جلســه ای  با حضور 
مدیران و معاونین وروسای شعب در تهران بزرگ برگزار و در این نشست مسئولین 
این شرکت به تبادل نظر در خصوص ارائه خدمات بهینه به بیمه گزاران و زیان دیدگان 
بیمه پرداختند و همچنین اپلیکیشــن کارشناسی الکترونیک خسارت که توسط 
مدیریت فناوری اطلاعات و آمار طراحی و تولید شــده در این جلســه رونمایی شد. 
مدیرکل بیمه های اتومبیل بیمه ایران در ادامه افزود: کارشناسی الکترونیک خسارت 
بیمه نامه های ثالث از آغاز این هفته بصورت آزمایشی در شعبه غرب تهران بیمه ایران 
آغاز شده است؛ در هفته های بعد سایر شعب تخصصی پرداخت خسارت تهران بزرگ 
که مجهز به این سیستم هستند نیز به ترتیب راه اندازی خواهند شد و در نهایت سراسر 
کشور از این روش برای پرداخت خسارت استفاده خواهند کرد. فراشیانی مزایای این 
طرح را حذف فیزیکی اسناد پرونده، سرعت عمل و اصلاح فرآیند کارشناسی خسارت 
پرونده ها برشمرد و هدف ازاجرای این سیاست را سرویس دهی مناسب و ارائه خدمات 

بهتر و تمرکز بر خدمات پس از فروش به بیمه گذاران  عنوان کرد.

کارشناسیخسارتاتومبیلدربیمهایراندیجیتالیشد

بانک ملت 3۰ هزار میلیارد ریال اوراق گواهی سپرده مدت دار 
ویژه سرمایه گذاری )عام( را به متقاضیان عرضه می کند.

به گزارش روابط عمومی بانک ملت، فروش مرحله دوم اوراق گواهی ســپرده 
مدت دارسرمایه گذاری این بانک از روز چهارشنبه ۲۲ آبان ماه ۹۸ به مدت یک 
روزشروع خواهد شد و فروش تدریجی آن با محاسبه و اخذ سود روزشمار مدت 
زمان سپری شده، به مدت 5 روز تا پایان روز سه شنبه ۲۸ آبان ماه سال جاری 

ادامه خواهد داشت.
بر اساس این گزارش، اوراق گواهی سپرده یادشده مدت دار، ویژه سرمایه گذاری 
)عام( یک ساله، به صورت با نام است و عرضه آن به صورت الکترونیک و ازطریق 

سامانه سیماخواهد بود.
براین اســاس، نرخ سودعلی الحساب اوراق به صورت سالانه ۱۸ درصد و قابل 
پرداخت در مقاطع ماهانه در نظر گرفته شــده است و نرخ بازخرید اوراق قبل 

ازسررسید هم ۱۰ درصد سالانه تعیین شده است.

فروش۳۰.۰۰۰میلیاردریالگواهیسپردهدربانکملت

دکتر علی ابدالی ، مدیر عامل بانک قوامین در موضوع اهمیت کارآمدی 
گفت : کارآمدی ســرامد برنامه هاست . ما کارآمدی را در برنامه های 

شش ماهه اندازه گیری خواهیم کرد و بر اساس آن تصمیم گیری می کنیم . عضو هیأت 
مدیره ی بانک خاطر نشان کرد :  نظامات سازمانی خود را  باید با نظامات سازمانی بانک 
سپه تطبیق دهیم چرا که نزدیک ترین محیط به ما بانک سپه است و ما باید خود را با 
نزدیک ترین محیطمان تطبیق دهیم . وی با اشاره به این که ناجا یک مشتری مهم و 
قابل احترام اســت و باید مراودات و تعاملات خودمان را با این نهاد ارتقا دهیم ، اظهار 
امیدواری کرد : توان نیروهای متخصص خود را در ستاد تقویت می کنیم و از همه ی 
آن ها در راستای پیشبرد امور استفاده خواهیم کرد به شرط آن که خود همکاران هم 
تلاش کرده و قابلیت های خود را نشان دهند چون آینده از آن کسانی است که توانمند 
هستند. مدیر عامل بانک قوامین از مدیران بانک خواست تغییرات محتوایی برنامه های 
واحد متبوع خود را مطابق دیدگاه های مورد اشاره تهیه و ارائه نمایند . در ادامه ی سخنان 
خود در خصوص قانون مداری و رعایت قوانین و  مقررات توضیحاتی ارائه داد و با تأکید 
برانضباط کاری افزود : که باید فرمایش امیر مؤمنان علی )ع( را ســرلوحه ی خود قرار 

دهید که فرمودند : “اوصیکم بتقوی الله و نظم امرکم “

کارآمدیسرامدبرنامههاست
اجلاس مدیران عامل شــرکت ها، هلدینگ ها و مجتمع های تولیدی 

پتروشیمی با حضور محمدی معاون وزیرنفت و مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی و 
مدیرعامل بانک برگزار شد. به گزارش روابط عمومی بانک تجارت، در این اجلاس که با شعار 
»رونق تولید، همگرایی و بالندگی« در مشهد مقدس برگزار شد، رضا دولت آبادی مدیرعامل 
این بانک با اشاره به خدمات گسترده بانک تجارت به مجتمع های پتروشیمی کشور، از آمادگی 
این بانک برای تامین مالی طرح های توسعه ای صنعت پتروشیمی کشور خبر داد. بانک تجارت 
به صورت تخصصی در حال حاضر ۱6۰ شعبه، 3۰ باجه و در مجموع ۲۱۲۰ نفر از پرسنل 
خود را به طور ویژه در خدمت حوزه انرژی کشور قرار داده تا تجربه خدمت رسانی حرفه ای را 
برای فعالان این صنعت مهم کشور رقم زند. ایشان تبدیل شدن این بانک به عنوان تخصصی 
بخش انرژی کشور از جمله صنعت پتروشیمی را از برنامه های پیش روز بانک تجارت عنوان 
کرد و گفت: در حال حاضر به عنوان بزرگترین شــرکت بورسی کشور افتخار همراهی با 
شرکت های بزرگ و مهمی همچون هلدینگ پتروشیمی خلیج فارس و پتروشیمی های جم، 
پارس، نوری، آریا ساسول، مهر، تندگویان، مبین، زاگرس، امیرکبیر، بوعلی، مارون، پردیس، 
اراک، ارومیه، اصفهان، تبریز، شیراز، بوشهر، ارومیه، دهلران، متانول کاوه و ده ها شرکت دیگر 

پتروشیمی را در سخت ترین شرایط تحریمی داریم.

همکاریبابخشانرژیکشورتخصصمااست

ابولقاسم رحیمی انارکی مدیر عامل بانک گفت: افزایش سال ساخت یکی 
از راهکارهایی هست که یک محدوده وسعیتر از واحدهای مسکونی موجود 

را می تواند در ســبد تســهیلاتی بانک قرار دهد. رییس هیت مدیره بانک قیمت پایین تر 
ومتناســب با قدرت خرید گروه هدف را از مزایای افزایش سال ساخت واحدهای مسکونی 
بیان واظهار امیدواری کرد: این امر تاثیر مثبتی بر رونق مسکن بگذارد. رحیمی انارکی موضوع 
افزایش سقف تسهیلات از محل اوراق حق تقدم را از برنامه های دیگر بانک در رونق بخشی 
مسکن برشمرد وگفت: کارهای نهایی درحال انجام است که نیاز به مجوز بانک مرکزی دارد 
ودر صورت موافقت بانک مرکزی ما می توانیم این امکان را برای گیرندگان متقاضی تسهیلات 
فراهم کنیم. مدیر عامل بانک در پاسخ به پرسش پیش بینی وی از آینده اجرای طرح اقدام 
ملی مسکن اظهار داشت: دولت درمجموع احداث ۴۰۰ هزار واحد را در دستور کار قراد داده 
است و با توجه به این که بانک مسکن تجربه مسکن مهر را دارد، بنابراین بیشترین مسوولیتش 
به عهده بانک منتقل خواهد شد. ما دراین مرحله برای ساخت۱۴۰هزار واحد اعلام آمادگی 
کردیم که بتوانیم در اجرای طرح اقدام ملی مسکن مسوولیت پرداخت تسهیلات آن را برعهده 
بگریم وبا توجه به توزیع انجام شــده من این اطمینان را دارم که کارکنان ما این توانایی را 

دارند که به بهترین نحو این مرحله را اجرا کنند.

افزایشسالساختوسبدتسهیلاتیبانک

معاون فنی بیمه البرز ضمن تســلیت و ابراز 
همدردی با بازماندگان کشته شدگان زلزله شهرستان های میانه، 
ترکمنچای، سراب و حومه، گفت: با توجه به دستور مدیرعامل 
بیمه البرز و اعزام دو گروه کارشناسی ارزیاب خسارت در همان 
روز به محل وقوع زلزله از تمامی هموطنان آسیب دیده دارای 
بیمه نامه معتبر از بیمه البرز درخواست می شود هر چه سریع تر 
خسارت های وارده  خود را به گروه های کارشناسی سیار بیمه 
البرز که در منطقه حضور دارند اعلام کنند تا در اسرع وقت نسبت 
به رسیدگی و پرداخت خسارتشان اقدام شود. به گزارش روابط 
عمومی بیمه البرز، احمد صفرزاده به پرداخت خسارت سریع و 
دقیق بیمه البرز به آسیب دیدگان در زلزله ورزقان و کرمانشاه و 
حادثه سیل در سال های اخیر اشاره کرد و گفت: بیمه البرز در 
زلزله کرمانشاه و استان های غرب کشور و استان کهگیلویه و بویر 
احمد و کرمان در سال های ۹6 و ۹۷ و سیل اخیر بیش از ۱5 هزار 
فقره پرونده خســارتی را رسیدگی و بیش از هزار میلیارد ریال 

خسارت در وجه بیمه گذاران زیان دیده پرداخت کرد .

توصیهمعاونفنیبیمهالبرزبرای
خریدبیمهنامههایحوادثطبیعی

بهگزارشاعتباربهنقلازروابطعمومیبانکمرکزی،عبدالناصرهمتیدریادداشتیدریکیازصفحاتاجتماعیخودضمناشارهبهفعالیتبانکهادرموردرمزپویا،بهمواردیدرموردفیشینگاشاره
کردوگفت:مسولیتحفاظتازاطلاعاتمشتریانبهعهدهبانکهابودهوهرگونهضرروزیانواردهازاینناحیهبهعهدهآنهااست.ویاضافهکرد:بانکهااطلاعرسانیدرخصوصمزایایاستفادهاز
رمزپویاراآغازکردهاند.درحالحاضررمزایستاورمزپویاتوأمانفعالهستندوبههمیندلیلمشتریانبهدلیلراحتی،ترجیحمیدهندازرمزایستااستفادهکنند.رئیسکلبانکمرکزیادامهداد:
رمزایستابایستیبهگونهایغیرفعالشودکهموجبنگرانیمشتریان،دردریافتروزانهبیشاز1۰میلیونخدمتنشودونیزتعدادیازبانکهاهنوزبهسرویسشاهکاربرایانطباقشمارهملیوموبایل
مشتریانخودمتصلنیستند.بهگفتههمتی،بانکمرکزیایرانبهموازاتاقداماتلازمپیشگیرانه،بارصدمرتبشبکههایاجتماعیوپایشدرگاههایشبکهپرداختکشور،ونیزتعاملبانهادهایی
نظیردادستانی،پلیسفتاومرکزماهر،اقدامبهمسدودسازیتعدادزیادیسایتجعلینمودهاست.ویافزود:بیشاز۳۰بانک،فعالسازیرمزپویاراشروعکردهاند،امابهدلیلهوشمندنبودنخیلی
ازموبایلها،اجباریکردناستفادهازرمزپویادرحالحاضرمقدورنیست.بانکمرکزییکسیستممتمرکزمبتنیبرپیامکراهاندازینمودهاست،لیکناتصالکلیهبانکهابهآنتاابتدایدیماهفرصت
نیازدارد.بانکمرکزیاطلاعرسانیلازمرادراینخصوصانجامخواهدداد.لازمبهذکراست،بارمزیکبارمصرف)پویا(امنیتورودبهسامانهاینترنتبانکتقویتمیشود.همچنینازرمزهاییکبار

مصرفبرایانجامتراکنشهایمالیدراینترنتبانکنیزاستفادهمیشودبهاینشکلکهبرایانجامهرتراکنش،بهیکرمزجدیدنیازخواهیدداشت.

رئیسکلبانک
مرکزی:

استفادهازرمز
پویافعلااجباری

نیست

صدورآنلاینبیمهنامهدرکشورشتاب
بیشتریمیگیرد

به گــزارش اعتبار به نقل از 
اداره کل روابــط عمومی و 
امور بین الملل بیمه مرکزی، 
دکتر غلامرضا سلیمانی که 
در آیین افتتاح ساختمان 
مرکزی بیمه سامان سخن 
می گفت، با اعلام این خبر 

افزود: رضایتمندی بیمه گذاران در هنگام دریافت خسارت در گرو 
حذف کاغذبازی اداری و بهره گیری صنعت بیمه از ابزار الکترونیکی 
و فن آوری برای پرداخت سریع و بی واسطه است. رئیس کل بیمه 
مرکزی با تبریک هفته وحدت و تاکید بر این نکته که صنعت بیمه 
باید در کمترین زمان ممکن مشکلات زیرساختی شبکه آنلاین را 
برطرف کند، تصریح کرد: افزایش ضریب نفوذ بیمه در کشور مستلزم 
تسهیل عملیات بیمه گری است و شرکت هایی که در صدور بیمه 
نامه های آنلاین پیشقدم شوند سهم بیشتری از بازار را در اختیار 
خواهند داشت. دکتر سلیمانی ضمن ابراز خرسندی از تلاش های 
صورت گرفته در واحدهای مختلف شرکت بیمه سامان بر ضرورت 
نوآوری و کشف بازارهای جدید بیمه ای تاکید کرد و گفت: در کنار 
تلاش برای همگانی سازی رشته بیمه های زندگی باید فرهنگ بیمه 
نامه هایی نظیر بیمه های مسئولیت حرفه ای نیز در کشور گسترش 
یابد. وی از نیروهای جوان،افکار خلاق و سیستم مبتکر به عنوان 
سرمایه های اصلی شرکت بیمه سامان نام برد و افزود: بهره گیری از 
نیروی انسانی متخصص، ضریب سودآوری را بالا می برد و زمینه 

حضور شرکت های بیمه را در سطوح بین المللی بالا می برد.
رییس شــورای عالی مقدمات صدور بیمه نامه شهروندی را یک 
حرکت ارزشمند دانست و خاطرنشان کرد: صنعت بیمه باید ضمن 
ایجــاد جذابیت در محصــولات بیمه ای موضــوع خوداظهاری 
شهروندان را به رسمیت بشناسد و اعتماد شهروندان را با اعتماد به 
آنها پاســخ بدهد. وی در بخش دیگری از سخنان خود به ظرفیت 
های خالی صنعت بیمه اشاره کرد و اظهارداشت: صدور بیمه نامه 
هایی نظیر درمان خانوار و نظایر آن   با ریســک منطقی   می تواند 
ضریب نفوذ بیمه در کشور را افزایش دهد. وی ابزار دیجیتالی را به 
عنوان راهکار اصلی کاهش تقلبات بیمه ای دانست و گفت: حفظ 
منابع صنعت بیمه از اهمیت ویژه ای برخوردار است و باید تمامی 
روش های کاهش تقلب در این صنعت به کار گرفته شود. گفتنی 
است در این بازدید احمد رضا ضرابیه  مدیرعامل شرکت بیمه سامان  
به تشریح آخرین وضعیت شرکت بیمه سامان پرداخت و گفت: بیمه 
مرکزی، رهبری صنعت بیمه را بر عهده دارد و انتظار ما این است که 
علاوه بر نگاه نظارتی به موضوع طرح و توسعه ای شرکت های بیمه 
نیز توجه ویژه ای داشته باشد. وی هدف نهایی گروه مالی سامان و 
این شرکت بیمه را حضور و مشارکت در توسعه کشور ارزیابی کرد 
و گفت: با برنامه ریزی توسعه محور و بهره گیری از نیروهای مبتکر 
و خلاق به افزایش ضریب نفوذ بیمه در کشور می اندیشیم. در پایان 
این مراســم، مدیران و کارشناسان رشته های بیمه شخص ثالث، 
درمان، آتش سوزی، زندگی و تامین آتیه و سایر رشته های بیمه ای 
به ارائه گزارش پرداختند و دکتر سلیمانی نیز در خصوص گزارش 

های بیمه ای، رهنمودهایی را ارائه کردند.

بیمهآسیاوبانکتجارت،همكاریهای
خودراگسترشمیدهند

مدیر عامل بانک تجارت در دیدار با مدیرعامل بیمه آسیا، از آمادگی این 
بانک برای توسعه همکاری های متقابل خبر داد. به گزارش روابط عمومی 
بیمه آســیا، در این دیدار که با حضور مســعود بادین نایب رییس و 
مدیرعامل بیمه آسیا و رضا دولت آبادی مدیرعامل بانک تجارت انجام 
شد، دولت آبادی ضمن اعلام آمادگی این بانک برای تعامل بیشتر با 
شــرکت بیمه آسیا، گفت: بانک تجارت، مشارکت و کمک به توسعه 
خدمات بیمه ای در تمام بازارهای کشور را از جمله مهمترین اهداف خود 
قرار داده و در همین راستا می تواند از طریق ایجاد بسترهای خدماتی 
همچون دستگاه های خودپرداز و درگاه های پرداخت ضمن ارائه خدمات 
بانکی به فعــالان این حوزه، با ارائه خدمات نوین دیگر با توجه به نیاز 
مشتریان حمایت خود را از شرکت های بیمه در سراسر کشور تداوم و 
توسعه بخشد. مدیرعامل بانک تجارت با اشاره به همکاری های اخیر 
بانک با شرکت های فعال در صنعت بیمه در مورد مراودات مالی و ارائه 
خدمات به بیمه گذاران این شرکت ها، افزود: خوشبختانه بانک تجارت 
توانسته خدمات شایسته ای در راستای حمایت از مشتریان ارزنده ای 
همچون بیمه آسیا ارائه کند. مسعود بادین مدیرعامل بیمه آسیا نیز در 
این دیدار ضمن تقدیر از خدمات ارائه شده توسط بانک به این شرکت، 
گفت: بانک تجارت به عنوان یکی از بزرگترین بانک های تجاری کشور 
توانسته خدمات مورد نیاز بیمه آسیا را به نحو مطلوبی برآورده کند و 

نقش بسزایی در ایجاد ارتباط بین این بیمه و مشتریانش داشته است.

خبـــر

 دکتر مجید قاســمی رئیس شــورای انجمن های علمی ایران و مدیر عامل 
بانک پاسارگاد، در دومین همایش راهکارهای توسعه فرهنگ صنعتی، به نقش 

مؤثر »مقاومت« در فرهنگ صنعتی اشاره کرد. وی با بیان اینکه در درون فرهنگ صنعتی مقاومت 
جای گرفته است، گفت :در بحث فرهنگ صنعتی به خوبی می توان رد پای مقاومت را مشاهده کرد. 
این در شرایطی است که طی سال های اخیر فرهنگ صنعتی ورای میراث صنعتی قرار گرفته و منابع 
معاصر و پیش روی مرتبط با فرهنگ و نیز منابع خلاق را هم در بر می گیرد تا بتواند فرصت های 
توسعه را در آینده ایجاد کند. میراث صنعتی نگاه رو به گذشته دارد و نگاه فرهنگ صنعتی رو به آینده 
است و بن مایه ی توسعه در آینده را رقم می زند. بقایای فیزیکی تاریخ فناوری و صنعت در هر جامعه ای 
که زیرســاخت صنعتی در آن تعریف می شود، میراث فرهنگی را می سازد. مکان های مرتبط با 
صنعت)همانند شهر اصفهان(، در بحث میراث صنعتی تعریف می شوند و افراد مرتبط با آن ها دارای 
فرهنگ صنعتی هستند و فرهنگ صنعتی به دارایی نامشهود متکی بر میراث صنعتی تکیه می کند 
و در واقع پل ارتباطی بین جامعه و صنعت را می سازد. به نحوی که مجموعه ای از میراث های ملموس 
و ناملموس در کنار دارایی هایی از قبیل ذهنیت، مهارت و کارکرد به عنوان مجموعه ای پایه ای، روال 
تحولات صنعتی را تحت تأثیر قرار می دهد. فرهنگ صنعتی حامی ایجاد زمینه ای پویا برای دستیابی 

به توسعه ی پایدار و درهم تنیده مبتنی بر ساختار صنعتی موجود است.

نقشمؤثر»مقاومت«درفرهنگصنعتی
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سکهوارز

کارتهایبازرگانی۲8هزارمیلیاردتومان
فرارمالیاتیدارند!

به گزارش اعتبار به نقل از ســازمان امور 
مالیاتی حسین تاجمیر ریاحی مدیرکل حقوقی 
ســازمان امور مالیاتی کشور درباره رقم ۲۸ هزار 
میلیارد تومان فرار مالیاتی گفت: این مقدار فرار 
مالیاتــی در حوزه کارت هــای بازرگانی با جمع 
جریمه ها و معوقات محاســبه شده است. مبلغ 
اصلی فرار مالیاتی حدود ۱۰ هزار میلیارد تومان 
اســت. وی افزود: اگر قواعد صــدور کارت های 
بازرگانی رعایت می شــد امروز دچار چالش فرار 
مالیاتی ده ها هزار میلیاردی کارت های بازرگانی 

یک بار مصــرف نبودیم. عامه مردم از پرداخت مالیات فرار نمی کنند. حاکمیت و 
سازمان امور مالیاتی کشور با استقرار سیستم های جدید، اجازه فرار مالیاتی را هم 
نخواهد داد. ریاحی از هوشمند  سازی نظام مالیاتی خبر داد و افزود: بیشترین مبلغ 
فرار مالیاتی مربوط به پیش از هوشمن ســازی نظام مالیاتی است، نگرانی مردم از 
تبعیض و بی عدالتی است. در این باره، دهقانی نیا، سخنگوی ستاد مبارزه با قاچاق 
کالا با بیان اینکه اتاق بازرگانی متصدی صدور کارت های بازرگانی است، گفت: اتاق 
بازرگانی بر اساس قانون باید بررسی کند چه کسانی صلاحیت گرفتن کارت های 
بازرگانی یک بار مصرف را دارند یا خیر. از سیزده شرط برای گرفتن کارت بازرگانی، 
هفت شرط قابل استعلام و اعتبار سنجی نیست. اتاق بازرگانی دسترسی به استعلام 
سیستمی کارت پایان خدمت، مدرک دیپلم متوسطه و یا چک برگشتی را ندارد. 
گفتنی اســت؛ چند روز پیش هم محمدعلی کریمی، عضو کمیسیون اقتصادی 
مجلس شورای اسلامی گفته بود: در بحث قاچاق کالا به اتاق بازرگانی انتقاداتی وارد 
است، زیرا مرجع صدور کارت بازرگانی اتاق می باشد و تایید آن با وزارت صنعت است. 
به گفته وی، مشکلی که وجود دارد، پاسکاری این دو دستگاه درخصوص کارت های 
بازرگانی است. کارت های بازرگانی اجاره ای و یک بار مصرف ماحصل این ناهماهنگی 
شده است. این کارت ها باعث شده به کشور لطمه وارد شود و واردات بی حساب و 
کتاب و بدون نظارت را در پی داشــته است. لازم به ذکر است، کارت های بازرگانی 
اجاره ای محفلی برای ایجاد فساد شده است، چنان که حسن کوماسی، مدیرکل امور 
مالیاتی آذربایجان غربی در شهریور ماه با اشاره به وجود پرونده های متعدد فرار مالیاتی 
با کارت های بازرگانی اجاره ای گفته بــود: »در یکی از آخرین موارد مالیات 5۰۰ 
میلیارد ریالی واردات 5۴۰ دستگاه خودرو لوکس با کارت بازرگانی یک روستایی 

شناسایی شد که اخذ مالیات آن روی دست این اداره کل مانده است.« 

با آنکه هفته وحدت با نیت وحدت فرق اسلامی برگزار می شود، ولی ما باید 
این وحدت را به تمام ارکان جامعه خود و جامعه حدود دو میلیاردی مسلمانان جهان 
گسترش دهیم.  شیوه های نبی اکرم)ص( در اداره جامعه اسلامی الگویی بی نظیر 
برای ماست. دین اسلام همچنان پیش می رود و این مذهب زنده، بدون آنکه نیاز 
به اعزام گروه های میسیونی داشته باشد، دل های تاریک را با نور خود منور می کند 
و همین خود محبتی است، به فرموده حق تعالی، خداوند متعال در قرآن کریم که 
اسلام دین تمام مردمان است و دیری نخواهد گذشت که آمار مسلمانان به تعداد 
جمعیت جهان نزدیک شود. مسلما افزایش تعداد مسلمانان، مسئولیت رهبران، 
جامعه اسلامی را هم بیشتر می کند و باتوجه به اینکه اسلام به زندگی مادی معنوی 
انسان ها و به عبارت ساده تر به دنیا و آخرت بشر اهمیت می دهد چون برای همه چیز 
برنامه دارد، بیش از پیش متوجه ســنگینی مسئولیت رهبران جامعه اسلامی 
می شویم.  جمهوری اسلامی ایران به عنوان جلودار جامعه اسلامی باید که هر چه 
سریع تر به اهداف علمی و صنعتی و اقتصادی تعیین شده خود برسد تا قدرتمندانه تر 
در خدمت اســلام و پیشرفت مسلمانان جهان باشد. رســیدن به این موضوع، 

متعالی ترین شکل وحدت است که ما آرزو داریم هر چه زودتر به آن دست یابیم.

خبـــر

روز بزرگداشت فرماندهان شهید دفاع مقدسعكسنوشت طلوعطلعتخاتمالمرسلین)ص(ومیلادمهر،دانشودیانت،امامجعفرصادق)ع(مبارکبادعكسنوشت

ادامهسرمقاله

»رونق تولید«
کلید حل مشکلات   

اقتصادی است

 میلاد خجستۀ2
کرم )ص(   حضرت رسول ا
  و امام جعفر صادق )ع(
  و آغاز  هفتۀ وحدت بر
 مسلمین جهان مبارک باد

خبرنامه داخلی شرکت فولاد مبارکه اصفهان
 شماره  1150
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کن تهران کز طرف قرارداد بیمۀ ایران  برای بیمه شدگان سا فهرست مرا

دریافت بن کارت خرید کتاب ویژۀ کارکنان شرکت فولاد مبارکه

7

6

6

گهی  آ

اطلاعیه

مناقصـات و مزایـدات: جهـت دریافـت اسـناد و کسـب اطلاعـات بیشـتر بـه نشـانی www.msc.ir لینک مناقصـات و مزایدات 
بخـش خریـد و تأمین کننـدگان مراجعـه و طبـق راهنمـای موجـود، جهـت انتخـاب مناقصۀ موردنظـر از طریق سیسـتم ارتباط 

بـا تأمین کننـدگان )SRM( ا قـدام نمایید.
کسـب اطلاعـات بیشـتر بـه نشـانی www.msc.ir بخـش اطلاعیه هـا، فراخـوان مربوطـه مراجعـه  سـایر فراخوان هـا: جهـت 
 بفرمایید.                                                                                                                                                                        روابـط عمومـی

گهی فراخوان شرکت فولاد مبارکه اصفهان آ

موضوعشمارهنوع فراخوانردیف
مهلت ارسال 

مدارک
مدیریت مرتبط

1
مناقصه 
کود شیمیایی جهت فضای سبز شرکت 48496146عمومی درخواست خرید 

خرید مواد مصرفی98/08/27فولاد مبارکه

2
مناقصه 
عمومی

خدمات سرویس تعمیرات و عیب یابی تجهیزات 48498476
قراردادهای خرید98/08/22آزمایشگاهی

3
مناقصه 
عملیات تعمیر و بازسازی غلتک های فولاد مبارکه 48499094عمومی

قراردادهای خرید98/08/30اصفهان و فولاد سبا درکارگاه پیمانکار

2

:)IPRA( رئیس انجمن بین المللی روابط عمومی

پاسخگویی فولاد مبارکه
 به جامعه از نقاط قوت و برجستۀ

 این شرکت است
2

3

رئیس کانون کارشناسان رسمی دادگستری استان اصفهان: 

فولاد مبارکه به درستی در مسیر
کشور   رونق تولید و بهبود اقتصاد 

در حال حرکت است

افزایش رضایت مندی مشتریان
 فولاد مبارکه

2

3

پیشرفت موفقیت آمیز پروژۀ
گرم تعویض درایوهای خط نورد 

3

برای اولین بار در کشور انجام شد؛

طراحی و تولید ورق موردنیاز  ساخت
کلاچ خودرو در فولاد مبارکه  

انتصاب

 طـی حکمـی از سـوی مهنـدس عظیمیـان ، مدیرعامـل فـولاد مبارکـه ، آقـای رضـا یزدخواسـتی بـا حفـظ سـمت
 به سرپرستی معاونت خرید منصوب شد.

در متن این حکم آمده است: 
ــا حفــظ  ــا ب ــد ت گردی ــی  ــوب م ــد منص ــت خری ــه ســمت سرپرســت معاون ــم ب ــه موجــب ایــن حک ب
کرامــت انســانی، ایجــاد نظــم و انضبــاط اجتماعــی و رعایــت  ارزش هــای اســلامی، احتــرام بــه 

کــه از اصــول مدیریــت در فــولاد مبارکــه اســت انجــام وظیفــه نماییــد. کاری  وجــدان 
عملیــات،  در  تحقیــق  لیســانس  فــوق  مــدرک  دارای  یزدخواســتی  رضــا  آقــای  اســت  گفتنــی 

اســت. مکانیــک  مهندســی  لیســانس  و  بازرگانــی  مدیریــت  لیســانس 

برنامه حضور مدیران در  رادیو فولاد  - آبان ماه 98

تاریخ حضور نام و سمت مدیر ردیف

98 / 08 / 20 محسن اختری   - مدیر محصولات پوشش دار و نهایی     1

98 / 08 / 27 سید مهدی رضوی   - مدیر امور اداری   2

کید کرد: مدیرعامل فولاد مبارکه در جلسه کمیتۀ مدیریت این شرکت تا

بنگاه های اقتصادی کشور موجب رشد 
یکدیگر  باشند

چهاردهمین نمایشگاه بین المللی قطعات ، 
لوازم و مجموعه هــای خودرو با محوریت 
داخلی سازی و دستیابی به خودکفایی در 
صنعت خودرو در حالی به پایان رسید که 
حضور پر رنگ قطعه ســازان داخلی این 
نمایشگاه را متمایز از سال گذشته کرده بود.
برخلاف سال های گذشته که چینی ها حرف 
نخست را در این نمایشگاه قطعات خودرو 
می زدند امسال با تکیه بر جهاد خودفایی 
که خودروسازان به راه انداخته اند، شاهد 

حضور پر شور سازندگان داخلی بودیم . 
فعالیت میزهای خودکفایی در غرفه ایران 
خودرو و سایپا و سهم بالای ساپکو از فضای 
نمایشــگاه با هدف نمایش توانمندی های 
داخلی و قطعات خودکفا شــده ، توانست 
قطعه سازان بیشــتری را برای همکاری و 
ورود به این جهاد ترغیب کند . هر چند در 
این میان گلایه هایی وجود داشت اما طبیعی 
اســت ابتدای هر پروژه ای با موانعی رو برو 
خواهیم شد اما آن چه در نهایت به دست 
خواهد آمد دســتاوردی است که صنعت 
خودرو سال های سال از نبود آن رنج برده و 
حال مــی تواند با تحقق خودکفایی ، نفس 

راحتی بکشد . 
زنجیره تأمین ایران خودرو آمادگی خود را 
برای داخلی ســازی همه قطعاتی که امکان 
تولید داخل دارند اعلام کرده و از سازندگان 
داخلی نیز بارها دعوت به عمل آورده و نتیجه 
آن نیز نمایش میزهایی بود که قطعات خودکفا 

شده بر روی به نمایش گذاشته شده بودند .
ساپکو در چهاردمین نمایشگاه بین المللی 
قطعات خودرو ، لوازم و مجموعه های خودرو 
در فضایی بالغ بر ۵۴۵۰ متر مربه 12۰ سازنده 
را در ۵ ســالن گرد هم آورده اســت . در 
نمایشگاه امسال ۵ سالن که شامل دو طبقه 
سالن ۴۰ و ۴۴ و یک طبقه از سالن ۴1 بود در 
اختیار ساپکو قرار گرفت تا نسبت به معرفی 
توانمندی های داخلی اقدام کرده و شرایط 
را برای ســازندگانی که تمایل به همکاری 

دارند  مهیا سازد . 
مسئولان این شرکت تأمین کننده ،رویکرد 
ســاپکو در نمایشــگاه قطعات امسال را 
شناســایی نیازهای این شرکت در ۵ مگا 
ماژول اعلام کرده اند که این مگاماژول ها 
شــامل بدنه ، شاسی ، قوای محرکه، برق و 
الکترونیکال و تزئیات است . در همین راستا 

در حوزه مواد اولیه نیز نیاز مندیها مطرح و 
واحدی به نام SRM راه اندازی شــده تا 
رویکردهای مربوط به شــرکت ساپکو در 

زمینه تعامل با سازنده ها مطرح شود .
در کنار این غرفه هــا ، غرفه ای در زمینه 
بازاریابی، فــروش و یا صادرات راه اندازی 
شده است . در نمایشگاه امسال قطعات نیز 
نمونه هایــی از میزهای یک ، دو و ســه 
خودکفایــی با هدف نمایش پتانســیل و 
ظرفیت شــرکت های سازنده و همچنین 
شرکت های دانش بنیان و یا استارتاپ به 
نمایش گذاشــته شد که دســتاورد آن 
خودکفایی در قطعاتی بوده که پیش از این 
طریق واردات تأمین شده و حال در پروژه 
خودکفایی و داخلی سازی این قطعات که ۶ 
ماه از آن می گذرد ، خودکفایی حاصل شده 
است . علاقمندان برای پیوستن به این جهاد 
نیز باید در ابتدا در سامانه جهاد خود کفایی 
ثبت نام کرده و پس از ثبت نام ، پروپوزال 
آنها دریافت شده و به جمع بندی خواهند 
رســید و در نهایت قرار داد منعقد و تولید 
انبوه آغاز می شــود . بر گــزار کنندگان 
نمایشگاه امسال تفاوت نمایشگاه امسال با 
سال گذشته را نمایش قطعات منفصله ناشی 
از خود کفایــی عنوان می کنند . در همین 
حال راه اندازی واحد SRM که بر اساس 
منویات مدیرعامل ایران خودرو راه اندازی 
شــده نیز از دیگر تفاوت های نمایشگاه 
امسال با سال گذشته بوده است . افزایش 
تعداد غرفه ها و تعداد سازنده ها از 1۰2 به 
12۰ ســازنده نیز چهاردهمین نمایشگاه 

قطعات خودرو امســال را متمایز از سال 
گذشته کرده است . 

افزایش تعداد غرفه ها به گونه ای بوده که در 
نمایشــگاه چهاردهم ، یک پنجم فضای 
نمایشگاهی به گروه صنعتی ایران خودرو و 
همچنین توامندی های ساپکو اختصاص 

داشته است .
سازندگان مشارکت کننده در نمایشگاه 
امسال نیز از روند برگزاری نمایشگاه اظهار 
رضایت کرده و با رویکرد داخلی ســازی 
ساپکو ، تعداد زیادی از سازندگان نیز برای 
همکاری بیشتر و همچنین پیوستن به جهاد 
خودکفایی اعلام آمادگی کرده اند که ثبت 
نام های اولیه انجام و در انتظار دریافت زمان 

تحویل پروپوزال هستند . 
نگاهی بــه روند برگــزاری چهاردهمین 
نمایشگاه بین المللی قطعات و مجموعه های 
خودرو نشــان می دهد که ساخت داخل و 
دستیابی به خود کفایی محور فعایت های 
گروه صنعتی ایران خودرو در این دوره از 
نمایشگاه بوده تا جایی که مدیرعامل تازه 
منصوب شده ســاپکو نیز از آمادگی این 
شرکت تأمین کننده برای همکاری با قطعه 
سازان بیشتر خبر داده و الویت این شرکت 
را خودکفایی همه قطعاتی که توان داخلی 
سازی آن ها وجود دارد اعلام کرده است . 
هرچند برخی معتقدند که نهضت راه اندازی 
شده باید ۴ سال قبل و در زمانی که آرامش 
در فضای اقتصادی کشــور حکمفرما بود ، 
استارت می خورد اما ماهی را هر وقت از آب 

بگیرد تازه است.

شناسایی نیازهای ساپکو در 5 مگاماژول
سهم بالای ساپکو در تولید قطعات ایران خودرو


